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زمینه ها آرزوی هر ایرانی مستقل است. 
بزودی بهار پشت پنجره، دو سه حرف از الفبای زندگی را تصویر خواهد کرد. کتابت ما 
بقی به عهده انسانها است. آنها که مسافراین زندگی زود گذر فانی اند، ایام بی وفا ترین 
پدیدهً جهان خاکی است، نه به گذشتگان وفا کرده ، نه به ما ونه به آیندگان قبل از ما 
مردم بسیاری ، در بهاران بیشمار زیسته و رفته اند ، نه اسمی، نه یادگاری ونه اثری. تنها 
ـ سه حرف از  از نیکان روزگار نامی به یاد مانده که خدایشان بیامرزد. اینک بهار با دو ـ
الفبای زندگی آمده است ، ما بقی را انسانها می نویسند، در دفتر اعمال زندگیشان ، چه 
خوب است در این بهار زود گذر قلبهایمان را از کینه تهی کنیم مهربان باشیم ونیکی 
پیشه کنیم که فقط نام نیک بجا می ماند . امروز، فردای دیروز بود ، این نشان بلا تغییر 
گذشت ایام است. در شرایطی  به استقلال حلول بهار می رویم که می دانیم هزاران بهار 
پیش رو داریم، اما همهً بهاران را خواهیم دید؟ کاش چنان کنیم که در بهاران بی ما 
نام نیکمان در یادها بماند . برای نیکی، باید قلب هامان سر شار از مهر ومحبت وایمان 
باشد . در این بهار زیبا مهربان باشیم، بی هیچ کینه و عداوت به عزیزان و آشنایان خود 
مهر ورزیم واعمال نیک پیشه کنیم که سر منشأء پیدایش عالم نیکی و مهربانی است 
. بی گمان در قلبی که در جایگاه خداست ، هرگز کینه ، عداوت و زشتی مأء وا نمی 
کند ، اگر به یاد خدا باشیم وبه خواست آفریدگار عمل کنیم ، بی هیچ تردید راه نیکی و 
مهر پیش گرفته ایم و رستگاری و برکت در این راه شیری و نجات بخش است .در کنار 
سفره هفت سین بیاد بی سفرگان باشیم که همه از یک مبداء و رهسپار یک مقصدیم و 

تنها خوبیها و بدیهایمان ما را متمایز می سازد.               خدانگهدار

سال نو مبارک؛  درشکوفائی بهار،
 شادیهایمان را تقسیم کنیم 

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله 
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 رهبر معظم انقلاب اسلامی 
دو اصله نهال میوه غرس کردند؛

حفظ پوشش گیاهی 
باید جایگاه واقعی 
خود را در فرهنگ 
عمومی پیدا کند

به مناســبت روز درختکاری و هفته منابع طبیعی، رهبر معظم انقلاب 
اسلامی دو اصله نهال میوه غرس کردند.حضرت آیت الله خامنه ای سپس 
روز درختــکاری را مژده ی در پیش بودن بهار و یادآور اهمیت پوشــش 
گیاهی دانستند و با اشاره به خسارت هایی که در اثر بی اعتنایی به جنگلها، 
مراتع و پوشــش گیاهی به کشــور تحمیل می شود، خاطرنشان کردند: 
مسئله درخت و حفظ پوشش گیاهی باید جایگاه واقعی خود را در فرهنگ 
عمومی پیدا کند. ایشان کاشت نهال در روز درختکاری را اقدامی نمادین 
و بــا هدف تقویت فرهنگِ اهمیت دادن به درخت و گیاه برشــمردند و 

با انتقاد از آســیب زدن به درختان در برخــی مراکز پر درخت با انگیزه 
احداث ساختمان، افزودند: دستگاههای مسئول باید جداً در مقابل اینگونه 
کارها بایستند و اجازه انجام آن را ندهند.رهبر انقلاب اسلامی همچنین 
از غرس برخی نهالهای مضرّ در بعضی از نقاط کشور به منظور جلوگیری 
از پیشرفت صحرا و بیابان زایی انتقاد کردند و گفتند: دستگاههای مسئول 
باید از چنین اقداماتی جلوگیری کنند، ضمن اینکه برای حفظ جنگلها 
و مراتع باید تلاش کرد و دســتگاههای ناظر از جمله دستگاه قضایی در 

جلوگیری از تعرض به جنگل کمال اهتمام را داشته باشند.
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حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی حجت الاسلام 
و المسلمین آقای حاج سید ابراهیم رئیسی را به ریاست قوه ی قضائیه منصوب 

کردند.
رهبر انقلاب اسلامی در این حکم با تأکید بر لزوم تحول در قوه قضائیه و آغاز 
پرقدرت دوران جدیدی که زیبنده گام دوم انقلاب باشد، از فقاهت، دانش، تجربه، 
سلامت، امانت و کارآمدی حجت الاسلام و المسلمین رئیسی در مقاطع گوناگون 
خدمت و سوابق طولانی ایشان در قوه قضائیه و آشنایی کامل با همه زوایای آن، 
به عنوان دلایل این انتخاب یاد، و در ادامه هشــت توصیه مهم خطاب به رئیس 

جدید قوه قضائیه بیان کردند.
متن حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب مستطاب حجة الاسلام و المسلمین آقای حاج سید ابراهیم رئیسی 

دامت برکاته
آغاز دهه ی پنجم انقلاب و گذشت چهل سال از تشکیل دادگستریِ مبتنی 
بر فقه و حقوق اســلامی، ایجاب میکند که با تکیه بر تجربه ها و دســتاوردها و 
رهنمودهای انباشته در این نصاب زمانی، تحوّلی متناسب با نیازها و پیشرفتها و 
تنگناها در قوه ی قضائیه صورت گیرد و دستگاه عدالت با نفََسی تازه و انگیزه ئی 
مضاعــف و نظم و تدبیری حکمت آمیز، دوران جدیدی را که زیبنده ی گام دوم 

انقلاب است، با قدرت و جدیت آغاز کند.
اینجانب برای تحقق این مقصود حیاتی، جنابعالی را برگزیده ام که دارای سوابق 
طولانی در سطوح مختلف قوه ی قضائیه و آشنا با همه ی زوایای آن میباشید و از 
طرفی در کنار فقاهت از تحصیلات حقوقی و دانش و تجربه در این عرصه مهم 
برخوردارید، و ســلامت و امانت و کارآمدی خود را در مقاطع گوناگون خدمت 

نشان داده اید.
سند تحول قضائی پیشنهادی جنابعالی را ملاحظه کردم. بر اساس مشورتها 
و نظرات کارشناسی، آنرا مفید و کارساز میدانم. با این حال چند نکته را مؤکداً به 

جنابعالی سفارش میکنم.
نخســت آنکه برای همه ی فصول این سند و بندهای ذیل آنها، زمان تعیین 
کنید و خود و همکارانتان را بر پایبندی به سرآمد برنامه الزام نمائید. در زمانبندیها 

نه عجله و نه مماطله نباید راه داده شود.
دوم آنکه در همه ی فصول تحول، مردمی بودن و انقلابی بودن و ضد فســاد 

بودن را رعایت کنید.
سوم آنکه عنصر نیروی انسانی صالح را در رأس عوامل تحول و پیشرفت قوه 
بدانید. سلامت قضات و پاکیِ دامن آنان از هر گونه فساد، شرط لازم و اوّل برای 
همه توفیقات شما است. در ریشه کنی فساد از درون قوه که مایه ی مباهات شما 

و سرافرازی اکثریت قضات دادگاهها و دادسراها است، هیچ تردید و درنگ نکنید.
چهارم آنکه گسترش عدل و احیاء حقوق عامه و آزادیهای مشروع و نظارت بر 
اعِمال قانون را که در شمار هدفهای قوه قضائیه در قانون اساسی است در رأس 
برنامه ها قرار دهید. این موجب اعتمــاد مردم و دلگرمی آنان به قوه قضائیه در 

حوادث و منازعات خواهد شد.
پنجم آنکه در برخورد قضائی ملاحظه ی این و آن را نکنید.

ششم آنکه از جوانان صالح و انقلابی و فاضل در مسؤولیتهای قوه استفاده کنید.
هفتم آنکه قاضی و دادگاه را عزیز بدارید. احساس عزت و شرافت در قاضی، 

سدّ محکمی در برابر انگیزه ها و عوامل نفوذ و انحراف است.

هشتم آنکه همکاری با قوای مجریه و مقننه و هم افزایی با آنان را که سفارش 
همیشــگی اینجانب است در نظر داشته باشــید. آنان نیز موظف به همراهی و 

همکاری با شمایند.
در پایان لازم میدانم از آیت الله آملی بخاطر تلاشــهای ارزشمندشــان تشکر و 
قدردانی کنم و برای توفیق کامل جنابعالی و همکارانتان دست دعا و توسل به درگاه 

ربوبی بلند کنم و توجهات و دعای حضرت بقیة الله ارواحنا فداه را مسألت نمایم.
والسلام علیکم و رحمة الله

سید علی خامنه ای
۱۶ اسفند ۱۳۹۷

به گزارش اعتبار به نقل از خبرگزاری صدا و 
سیما، حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم 
رئیسی در نشست رؤسای کل دادگستری ها و 
دادستان های کل کشور با تشریح اولویت های 
کاری این قوه افزود: تحول قضایی به معنای 
نادیده گرفتن تلاش ها و خدمات انجام شده 
نیست؛ اما باید نگاه به آینده یک نگاه تحولی و 
رو به جلو باشد و راه زیادی تا رسیدن به نقطه 

مطلوب وجود دارد.
وی بــا بیان اینکه به هیچ عنوان نباید به 
وضع موجود قانع شــد، لازمه اصلی تحول را 
نیروی انســانی کارآمد و تحول خواه برشمرد 
و گفت: بیانیــه گام دوم رهبر معظم انقلاب 
اســلامی یک ســند متقن برای طرح ریزی 
تحول در همه بخش های کشور است. امروز 
مهمترین مؤلفه امنیت ملی، اعتماد مردم به 
نظام است؛ هر چه اعتماد عمومی افزایش یابد، 

امنیت ملی بیشتر خواهد شد
رئیس قوه قضائیه نگاه تحولی را، رویکردی 
کاملاً انقلابی خواند و با اشاره به برنامه دشمن 
برای ناامید کردن مردم از طریق ناکارآمد نشان 
دادن نظام، افزود: امروز مهمترین مؤلفه امنیت 
ملی، اعتماد مردم به نظام است؛ هر چه اعتماد 
عمومی افزایش یابد، امنیت ملی بیشتر خواهد 
شد و ما مسئولان قضایی، دادستانها، قضات و 
محاکم در افزایش اعتماد مردم سهم و نقش 
مؤثر داریم.حجت الاسلام والمسلمین رئیسی 
لازمه اصلی تحول را اعتقاد به »ما می توانیم« 
و باورمندی مدیران و نیروی انســانی به لزوم 
تحول انقلابی دانســت و با یــادآوری تجربه 
درخشــان دفاع مقدس در این زمینه، گفت: 
بسیاری از شما در جبهه ها بوده اید و می دانید 
که شرایط و امکانات مطابق استاندارد ها نبود، 
اما جوانان انقلابی با روحیه انقلابی و اتکاء به 
خداوند و اعتماد به نفس، بسیاری از کار های 
نشــدنی را انجام دادنــد و وضعیت را به نفع 

جبهه انقلاب اسلامی تغییر دادند.
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه برنامه های 
قضایی باید از »جزمیت علمی، عزم عملی و 
حزم و دور اندیشــی« برخوردار باشد، افزود: 
تحول مطلقاً به معنای اقدامات زودگذر، دل 
خوش کُنَــک و اکتفا به آمار و ارقام نیســت، 

همچنین تحول به این معنا نیست که متنی 
ابلاغ و بخشــنامه شود و آقایان هم بنویسند 
»بســمه تعالی- ملاحظه گردیــد؛ به نظر 
همکاران برســد«، بلکه همه به ویژه مدیران 

باید با تمام وجود به میدان بیایند.
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی، مردمی 
بودن و توجه به خواست مردم را اصل دیگری 
در دوره جدید قوه قضائیه برشــمرد و گفت: 
ارتباط با مردم، شنیدن خواست آنها، و تبیین 
مســائل برای آن ها لازم است و اگر حکمی 
صادر و یا اقدامی انجام می شــود، باید درباره 

آن با مردم صحبت کنیم.
وی افزود: قشــر های مختلفــی از مردم 
هســتند که آماده اند این سخنان را بشنوند 
و اگر قانع شــوند، خود به یک نیروی کارآمد 
و در میــدان برای دفاع از قوه قضائیه تبدیل 

می شوند.
رئیس قوه قضائیه با تأکید بر اینکه قطع 
ارتباط با مردم به هیچ وجه پذیرفته نیست، 
به ارتباطات مردمی خود در مقاطع مختلف 
مسئولیت اشــاره کرد و گفت: حتی ممکن 
است برخی خواســت های مردم قابل تحقق 
نباشــد، اما نفس ارتباط و بیان مسائل برای 

مردم، موضوعیت دارد.
وی با تشــکر از زحمات ســخنگوی قوه 
قضائیه افزود: کار سخنگویی کار لازمی است؛ 
اما کافی نیســت و در تبیین مسائل قضایی 
نباید به این نشســت ها اکتفا شود، البته این 
به معنای آن نیســت که مســئولان قضایی 
مدام ســخنرانی کنند، بلکه باید با اقدامات 
هنرمندانه، مبانی تصمیم ها و اقدام های قضایی 
را برای مردم تشریح کرد و در عین عمل به مرّ 
قانون و قاطعیت در اجرای آن، به سؤال های 

مردم، پاسخ های روشن و قانع کننده داد.
رئیس قــوه قضائیه با تأکیــد مجدد بر 
ارتباطات مردمی به ویژه در بخش دادسراها، 
مسئولان قضایی را موظف کرد که طرح ها و 
برنامه های خود را برای تقویت سازوکار های 

ارتباطات مردمی در قوه قضائیه ارائه دهند.
وی، با تأکیــد بر لزوم ارتباطات نخبگانی 
مسئولان قضایی و حضور در مجامع مرتبط از 
جمله دانشگاه ها، از سخنگوی قوه قضائیه به 

دلیل حضور تأثیرگذار در دانشگاه ها قدردانی 
کرد.

حجــت الاســلام و 
المسلمین رئیسی افزود: 
حتماً باید از قاضیِ عزت 
آفرین و مقتــدر که در 
برابر نفوذ می ایســتد و 
هیچگونه جناح سیاسی، 
خط و خط بازی و روابط 
ناسالم بر او تأثیر ندارد، و 
تحت هیچ شرایطی حق 

و عدل را زیر پا نمی گذارد، حمایت کرد، چرا 
که حمایت از اینگونه قضات که تعداد آن ها 
نیز کم نیست، حمایت از کل دستگاه قضایی 

است.
رئیــس قوه قضائیه در بخــش دیگری از 
سخنانش به مسئله فساد اشاره کرد و گفت: 
امروز مسئله مبارزه با فساد، خواست جدی و 
عمومی مردم است و بخش های نظارتی قوه 
قضائیه موظفند ســاز و کار هایــی را در نظر 
بگیرند که ســلامت دستگاه قضایی تضمین 

شود.
وی با بیان اینکه 
در برخورد با فســاد 
خط قرمــزی وجود 
تنها  افــزود:  ندارد، 
این  خط قرمــز در 
بی استناد  خصوص، 
و  گفتــن  ســخن 
عمــل  بی اســتناد 
کردن، است؛ من در 
دوره ریاست سازمان 
بازرســی کل کشور 
نیز تأکید داشتم که 
در پیگیری و نظارت 
بر عملکرد سازمان ها 

هیــچ جا تابلو ورود ممنوع وجود ندارد؛ فقط 
نباید حرف یا عمل ما غیرمستند باشد، چرا 
کــه ما در جایگاه قضاوت قــرار داریم و باید 
کاملاً مستند ســخن بگوییم و عمل کنیم.
رئیس قوه قضائیه گفت: مبارزه با فساد یک 
کار بخشنامه ای نیست و مردم باید عزم راسخ 

مدیران و دستگاه های کشور را در عمل ببینند 
و همه متوجه شوند 
که در این کشور بویژه 
اداری،  دســتگاه  در 
هزینه  فساد  ارتکاب 
باید  بنابرایــن  دارد، 
هزینه فساد را بالا برد.

الاســلام  حجت 
رئیسی  والمسلمین 
همچنین با اشاره به 
در پیش بــودن ایام 
نوروز افزود: اقدامات پیشگیرانه و همکاری با 
سایر دستگاه های مسئول در این زمینه مورد 

تأکید است.
پس از سخنان رئیس قوه قضائیه تعدادی 
از مسئولان قضایی به بیان نظر و دیدگاه های 
خود در خصــوص آغاز دوره جدید تحول در 

این دستگاه پرداختند.
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی در جمع 
بندی مباحث مطرح شده، بر برگزاری نشست 
با رؤســای کل دادگستری ها و دادستان های 
مراکز اســتان ها به 
صورت فصلی تأکید 

کرد.
قــوه  رئیــس 
قضائیــه همچنین 
بــه  اشــاره  بــا 
برای  خــود  برنامه 
استانی  ســفر های 
با  نزدیک  ارتباط  و 
مختلف  بخش های 
رؤسای  استانها،  در 
دادگستری ها  کل 
دادســتان های  و 
مراکز اســتان ها را 
موظــف کــرد که 
با بدنه قضایی تحت مدیریــت خود دیدار و 
ارتباط منظم داشته باشند و با تکریم کارکنان 
و به ویــژه قضات، حرف های آنان را از نزدیک 

بشنوند.
استفاده از چهره های جوان، کارآمد، انقلابی 

و صالح را یک تکلیف قطعی در دستگاه قضا

رئیس قوه قضائیه با اشاره به حکم رهبر 
معظم انقلاب اسلامی، استفاده از چهره های 
جوان، کارآمد، انقلابی و صالح را یک تکلیف 
قطعی برشمرد.وی با تایید سخنان برخی 
مسئولان در نشست مبنی بر چابک سازی 
دســتگاه قضایی، بر پیگیری برای احقاق 
حقوق عامــه تأکید کرد.حجت الاســلام 
والمسلمین رئیســی همچنین با اشاره به 
ایســتادگی ملت ایران در مقابل فشار های 
دشــمنان، قوه قضائیه را نیز در این زمینه 
برخوردار از وظایفی مهم دانســت و گفت: 
قوه قضائیه باید با دستگاه هایی که در میدان 
مبارزه هستند، مساعدت و همکاری کند و 
جلساتی که در این زمینه در استان ها برگزار 

می شده است ادامه یابد.
وی با اشاره به حضور رئیس و یا نمایندگان 
قوه قضائیه در مجامع تصمیم ساز و تصمیم گیر 
نظام نیز افزود: قانونگذار با یک هدف مشخص 
به مســئولان قضایی در شــورا های مختلف 
عضویت داده است و حضور قوه قضائیه در این 
مجامع، نمایشی نیست بلکه باید یک حضور 
کامــلاً مؤثر، جدی، برخوردار از عقبه و عمق 

کارشناسی و به نفع مردم باشد.
حجت الاســلام والمســلمین رئیسی از 
رؤســای کل دادگســتری ها و دادستان های 
مراکز اســتان ها خواست ترتیبی اتخاذ کنند 
تا آن دسته از مشکلاتی که مردم حل آن ها 
را به دســت قوه قضائیــه می بینند، در خود 
استان کارشناسی شده و نتیجه بررسی ها از 
باب مسئله شناسی به مرکز منتقل، و در یک 
کارگروه بررسی و برای آن ها راه حل پیدا شود.

وی گفت: در قضیه بازداشت ها باید از ابتدا با 
حساسیت و دقت برخورد شود و اینگونه نباشد 
که افرادی بازداشت شوند و بعد مشخص شود، 

نباید بازداشت می شدند.
رئیس قوه قضائیه تعیین تکلیف پرونده های 
معوقه را مورد تأکید قرار داد و افزود: تعیین 
زمان دور برای رسیدگی به پرونده های مردم 
قابل قبول نیســت و این مسئله باید اصلاح 
شود، بنابراین رؤســای کل دادگستری ها و 
دادستان ها باید با برنامه مشخص، وقت های 

رسیدگی را کوتاه تر کنند.

با حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی
حجت الاسلام و المسلمین رئیسی به ریاست قوه قضائیه منصوب شد

خبر
 حسن روحانی: تاکید بر عملیات مشترک 

پاکسازی و لایروبی شط العرب در اسرع وقت

صدور رایگان روادید برای 
شهروندان ایرانی و عراقی

به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری 
بر اساس دعوت رسمی ، عراق میزبان جناب آقای دکتر حسن 
روحانی، رییس جمهوری اسلامی ایران و هیات بلند پایه همراه 
ایشان بود. این سفر که در تاریخ 1397/12/20 )2019/3/11( 
آغاز شد، سه روز به طول انجامید. استقبال گرم عراق از جناب 
آقای دکتر روحانی، نشان دهنده عمق روابط صمیمانه دو کشور 
بوده و نقطه عطفی برای ایجاد همکاری راهبردی میان دو کشور 
و توسعه روابط بین دو ملت و دو کشور برادر در همه زمینه ها 
براساس همکاری عمیق و عدم دخالت در امور داخلی یکدیکر به 
شمار می آید. عراق با اشاره به اینکه جمهوری اسلامی ایران 
نخستین کشوری بود که برای مبارزه با تروریسم به ارائه کمک 
های لجستیک و مشاوره ای به عراق مبادرت ورزید و در کنار این 
کشور علیه تروریسم ایستاد، از موضع جمهوری اسلامی در کمک 
به عراق برای مبارزه با تروریسم قدردانی کرد. طرف ایرانی تصمیم 
عراق مبنی بر اینکه در تحریم ها علیه ایران همراه نخواهد بود را 
مورد تقدیر قرار داد. همچنین طرف ایرانی بر موضع ثابت خود 
مبنی بر حمایت از فرایند سیاسی در عراق که با مشارکت همه 
مردم این کشور تبلور یافته است و  نیز حمایت از تمامیت ارضی، 
حاکمیت ملی و همه اقدامات این کشور برای مبارزه با تروریسم 
تاکید نمود.دو طرف گفتگوهای مهمی را در فضایی  برادارانه، 
دوستانه و سازنده برگزار کردند و علاقمندی خود را برای توسعه 
روابط سیاسی، امنیتی، اقتصادی، بهداشتی، تجاری، فرهنگی، 
علمی و فناوری و غیره ابراز داشتند. دو طرف، همچنین ضمن 
یادآوری عمق پیوندهای تاریخی، مردمی،  فرهنگی، دینی و 
جغرافیایی میان ایران و عراق بر نزدیکی فرهنگی و تمدنی دو 
کشور تاکید نمودند. علاوه بر این دو طرف نقش دانشگاهها و مراکز 
فرهنگی، علمی، فنی و دانشگاهی را در این راستا مورد اشاره قرار 
دادند. همچنین طرف ایرانی اعلام آمادگی کرد تا تجارب علمی، 
پژوهشی و فناوری خود را در اختیار طرف عراقی قرار دهد و متقابلا 
طرف عراقی آمادگی خود را برای توسعه ظرفیتهای علمی و تجربه 
بین دو کشور اعلام نمود. دو طرف همچنین شماری از موضوعات 
منطقه ای، چالشهای مشترک، مبارزه با تروریسم، همکاری برا 
ی تقویت امنیت و ثبات منطقه و بنیان نهادن همکاریهای 
اقتصادی که به منافع و رفاه ملتهای این منطقه یاری رساند، مورد 
بحث و گفتگو قرار دادند. دو طرف با اشاره به موضوع امنیت منطقه 
و نقش اساسی آنان در شکوفایی اقتصادی و پیشرفت تجاری آن، 
بر این نکته تأکید کردند که برقراری امنیت در منطقه مسئولیتی 
است که  بر عهده مردم آن است. دو طرف همچنین بر عزم راسخ 
خود برای مبارزه با تروریسم و جرائم سازمان یافته فراملی که 
امنیت و صلح منطقه را تهدید می کند و بر ضرورت تلاش همه 
جانبه برای ریشه کنی تروریسم در ابعاد سیاسی، مالی و فکری 
تأکید ورزیدند. طرفین در باره مجموعه ای از موضوعات مورد 
علاقه گفتگو نموده و یادداشتهای تفاهم در زمینه هایی مانند 
نفت، تجارت، بهداشت، حمل و نقل ریلی میان شلمچه و بصره و 
تسهیل صدور روادید برای تجار و سرمایه گذاران دو کشور به امضا 
رساندند.  همچنین دو طرف در مورد پیش نویس توافقنامه 
امنیتی گفتگو کردند و به منظور پیگیری های لازم و اتخاذ اقدامات 
اداری و قانونی، مقرر شد  متن این پیش نویس، رسماً از طریق 
ایجاد  اهمیت   بر  طرفین  گردد.  ارائه  دیپلماتیک  مجاری 
گذرگاههای مرزی جدید میان دو کشور، تأسیس شهرکهای 
صنعتی مشترک، اجرایی کردن انتقال یکسره کالا میان دو طرف 
بدون نیاز به تخلیه بار در مرزهای بین المللی دو کشور تاکید 
کردند. دو طرف همچنین در باره اعزام نیروی کار ماهر بین دو 
کشور و همکاری بهداشتی، درمانی، آموزشی، پزشکی، تجارت 
دارو و تسهیل ثبت شرکتهای دارویی در دو کشور بحث و گفتگو 
کردند. از سوی دیگر دو طرف بر به کارگیری تلاش خود برای افزایش 
حجم تبادلات در حوزه های تجاری، سرمایه گذاری، اقتصادی و 
خدمات فنی، مهندسی و صنعتی که می تواند به توسعه هر چه بیشتر 
دو کشور و منطقه یاری رساند، تأکید کردند. در این راستا طرف ایرانی 
اعلام آمادگی کرد که از طریق ارائه خدمات و مشارکت شرکتهای 
ایرانی در حوزه های یاد شده از بازسازی عراق پشتیبانی نماید. طرف 
عراقی نیز از مشارکت شرکتها و سرمایه گذاران ایرانی استقبال کرد 
و خواستار ارایه تسهیلات متقابل برای فعالیت شرکتها و تجار عراقی 
در ایران به منظور تامین منافع مشترک گردید. دو طرف همچنین 
راههای تسهیل صدور روادید برای شهروندان دو کشور با هدف 
گردشگری، زیارت، تجارت، گردشگری سلامت، زیارتهای دینی را 
مورد بحث قراردادند. همچنین در این راستا توافق شد که صدور 
روادید برای تجار و بازرگانان هر دو کشور تسهیل شود. افزون بر این 
طرف ایرانی اعلام کرد که از تاریخ 12 فروردین 1398 ) یکم آوریل 
2019( صدور روادید برای شهروندان عراقی رایگان خواهد بود. طرف 
عراقی نیز اعلام کرد که به عنوان عمل متقابل، همزمان با طرف ایرانی، 
همین اقدام را انجام می دهد. در خصوص شط العرب، طرفین بر عزم 
راسخ خود بر اجرای “عهدنامه مربوط به مرز دولتی و حسن 
همجواری بین ایران و عراق” مورخ 13 ژوئن 1975 و پروتکلهای 
ضمیمه و موافقتنامه های تکمیلی آن، با حسن نیت و با دقت،  تأکید 
کردند و براین اساس، طرفین تصمیم گرفتند تا عملیات مشترک 
پاکسازی و لایروبی شط العرب را به منظور بازگرداندن کانال اصلی 
قابل کشتیرانی )تالوگ( بر اساس عهدنامه 1975 مذکور و پروتکل 
مربوطه آن در اسرع وقت آغاز کنند.در چارچوب بند پیشین و بدون 
تأثیرگذاری بر مذاکرات طرفین در تعیین حدود مرزهای دریایی 
بین دو کشور، پایانه الامیه کماکان یک پایانه عراقی در نظر گرفته 

می شود.
طرف ایرانی ضمن ابراز مراتب سپاس و قدردانی خود برای 
استقبال و میهمان نوازی گرم عراق، برای دولت و ملت این کشور 

تداوم پیشرفت و شکوفایی را آرزو می کند.
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دادستان های کل کشور؛
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انتصاب 
حجةالاسلام 
شعبانی موثقی به 
نمایندگی ولی فقیه 
و امام جمعه 
همدان

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی حجت الاسلام حبیب الله شعبانی 
موثقی را به عنوان نماینده  ولی فقیه و امام جمعه  شهر همدان منصوب کردند.

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب حجت الاسلام آقای حبیب الله شعبانی موثقی دامت افاضاته

اکنون با پایان یافتن مســئولیت جناب حجت الاسلام والمســلمین آقای حاج شیخ غیاث الدین 
طه محمّدی دامت توفیقاته و با تشــکر فراوان از فعالیتهای علمی و اجتماعی ایشان در دوران آن 
مســئولیت خطیر، جنابعالی را به امامت جمعه ی همدان و نمایندگی خود در آن استان منصوب 
میکنم. همدان در شمار پیشروان حرکت انقلابی و مفتخر به تقدیم چهره های برجسته ی جهاد و 

شهادت و نیز شخصیتهای عالیقدر علم و عرفان است. انتظار میرود با همه ی توان در خدمت حرکت 
دینی و انقلابی آن خطه تلاش نمائید. با علمای دینی و فرزانگان دانشگاهی و فعالان عرصه های 
اجتماعی همکاری و از جوانان مؤمن و انقلابی پشتیبانی کنید. سلوک مردمی با همه ی قشرها بویژه 
جوانان و تکریم خانواده های شهیدان و ایثارگران را ممشای همیشگی خود قرار دهید و از فضل و تقوا 

و بصیرت که بحمدالله از آن برخوردارید محتوای خطبه های جمعه را غنا ببخشید.
توفیق جنابعالی را از خداوند متعال مسألت میکنم.

والسلام علیکم و رحمة الله
سیّد علی خامنه ای ۲۲ اسفند ۱۳۹۷
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رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس و اعضای مجلس خبرگان رهبری:

 لزوم بسیج حداکثری همه نیروها 
در مقابل تهاجم حداکثری دشمنان ایران

خبررزمایش 

 برگزاری بزرگترین رزمایش
 پهپادی سپاه در خلیج فارس

رزمایش بزرگ پهپاد تهاجمی - رزمی نیروی هوافضای 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با نام »الی بیت المقدس 1« 

در منطقه عمومی خلیج فارس برگزار شد.
بزرگترین رزمایش پهپادی سپاه در خلیج فارس انجام شد/ 

بکارگیری همزمان 50 فروند RQ170 ایرانی
به گزارش اعتبار به نقل از خبرگزاری فارس در این رزمایش 
که با حضور سردار سرلشکر پاسدار غلامعلی رشید فرمانده 
قرارگاه مرکزی حضرت خاتم الانبیا )ص(، سردار سرتیپ 
پاسدار حسین سلامی جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی، سردار سرتیپ پاسدار امیرعلی حاجی زاده 
فرمانده نیروی هوافضای سپاه و جمعی دیگر از فرماندهان 
عالی رتبه نیروهای مسلح در منطقه عمومی خلیج فارس 
برگزار شد، برای نخستین بار تعداد 50 فروند هواپیمای 
بدون سرنشین تهاجمی RQ 170 ایرانی همراه با تعدادی 

دیگر از پهپادهای تهاجمی و رزمی شرکت کردند.
این برای اولین بار در کشور ما و نیز کشورهای دیگر است 
که این تعداد پهپاد همزمان در یک عملیات تهاجمی - 
رزمی، در فاصله بیش از هزار کیلومتر دورتر از هدف 
همزمان پرواز و در یک زمان مشخص با حضور روی اهداف 
از پیش تعیین شده آنها را با دقت بالا مورد اصابت قرار داده 

و منهدم کرد.
 سرلشکر غلامعلی رشید در این رزمایش با بیان اینکه امروز 
شاهد قوی ترین رزمایش های نیروی هوافضای سپاه با نام 
الی بیت المقدس بودیم، گفت: امریکایی ها که وعده 
می دادند جشن ۴0 سالگی انقلاب اسلامی برگزار نخواهد 
شد، با دیدن حضور دهها میلیونی مردم ایران در صحنه 
راهپیمایی 22 بهمن سال 97 و پرواز دهها فروند هواپیمای 
بدون سرنشین نیروی هوافضای سپاه با پرواز از کیلومترها 
دورتر از نقاط مختلف و هجوم به یک نقطه به عنوان پایگاه 
نمادین دشمن، اهداف خود را  به طور دقیق مورد اصابت و 
انهدام قرار دادند، باید احساس حقارت و شرمساری کنند.

سردار حسین سلامی جانشین فرمانده کل سپاه نیز با  
تحسین اقدام و اراده نیروی هوافضای سپاه در قدرت نمایی 
امروز خاطرنشان کرد: تحریم جواب داد و به رغم آمال و 
آرزوهای پوچ و شیطانی امریکا و دیگر بدخواهان ملت ایران، 
شاهد پرواز ده ها فروند پهپاد رزمی مدرن و پیشرفته بومی 
RQ 170 ایرانی و پهپادهای تهاجمی - رزمی دیگر در یک 

رزمایش بزرگ و عملیات تهاجمی منحصربه فرد بودیم.
وی افزود: نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب به اذن 
الله بر خود می بالد که خط مقدم و طلایه دار تولید پهپادهای 
پیشرفته و مدرن با ویژگی کاملًا ایرانی و بومی در شرایط 

تحریم قرار گرفته است.
 سردار سلامی تاکید کرد: همه پرنده های شرکت کننده در 
این رزمایش، اهداف خود را به دقت منهدم کردند، این پهپاد 
ها پدیده ای نوظهور در حوزه اقتدار دفاعی و صنعت نظامی 
کشور ما هستند که برای اولین بار و به صورت همزمان و 
تهاجمی در یک رزمایش افتخارآمیز در منطقه خلیج فارس 

به نمایش گذارده می شوند.
سردار سرتیپ پاسدار امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی 
هوافضای سپاه با اشاره به اینکه همه فناوری های توسعه 
این پهپادها در مرکز تحقیقات و سازمان خودکفایی این 
نیرو طراحی، تولید و عملیاتی شده است، گفت: خدای 
بزرگ را شاکریم که سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در 
سایه تدابیر و منویات حکیمانه و دوراندیشانه مقام معظم 
رهبری و فرماندهی کل قوا امروز دارنده بزرگترین ناوگان 
هواپیمای بدون سرنشین بمب افکن تهاجمی در منطقه 

است.
سردار حاجی زاده تصریح کرد: یکی از ویژگی های این 
رزمایش قدرت طراحی و برنامه ریزی پرواز همزمان پهپادها 
در یک منطقه جغرافیایی بسیار کوچک است که طلوع یک 

قدرت هوایی جدید را در ایران اسلامی رقم زده است.
 وی با اشاره به اینکه نیروها و پرنده های شرکت کننده در 
این رزمایش شامل یگان های پهپادی سپاه در استان های 
خوزستان، بوشهر ، فارس و هرمزگان می باشد افزود: پهپاد 
های شرکت کننده در نقاط متعدد به صورت همزمان به 
سمت منطقه تعیین شده در جزیره بنی فارو حرکت کردند 
و اهداف مورد نظر را با دقت بالا مورد اصابت قرار دادند و آنها 

را منهدم کردند.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه با اشاره به شرکت برخی 
پهپادهای مدل مشابه MQ1 امریکایی در این رزمایش 
تاکید کرد: این اقدام سیلی محکمی به گوش استکبار است 
و به آنها یادآوری می کند پول های گزافی که در منطقه 

هزینه می کنند، این نتایج را برای شما به بار می آورد.

روحانی پس از ورود به تهران؛

هیچ کشوری قادر به ایجاد فاصله 
میان ملت ایران وعراق نیست

آقای روحانی سفر به عراق را نقطه عطف روابط دو کشور 
توصیف و ابرازامیدواری کرداین سفر زمینه ساز توسعه 

روابط به نفع دو ملت ومنطقه باشد
هیچ کشوری قادر به ایجاد فاصله میان ملت ایران وعراق 
نیسترئیس جمهور در گفتگو با خبرنگار خبرگزاری صدا 
وسیما افزود: در مذاکرات دو جانبه تاکید شد که روابط 
صمیمانه دو کشور به گونه ای طرح ریزی شود که این 
رابطه در مراحل بعد با پیوستن کشورهای دیگر به روابط 

سه و چند جانبه تبدیل شود.
رئیس جمهور گفت :در زمینه مسائل امنیتی و منطقه هم 
تفاهم بسیار خوبی انجام شد و نظرات بسیار نزدیکی در 
این زمینه داشتیم همچنین یک بیانیه مشترک مهمی از 

سوی دو کشور صادر شد و اسناد مهمی به امضا رسید .
وی با بیان اینکه در این سفر پذیرایی دولت و ملت عراق 
حائز اهمیت بود افزود :در این سفر با همه چهره های 
سیاسی و مقامات عالی رتبه دیدار و گفتگو انجام شد 
همچنین با تجار و بازرگانان دیدار بسیار خوبی داشتم و با 
نخبگان و سران عشایر در بغداد و کربلا دیدار و گفتگو 

کردیم.
وی افزود: در این دیدار ها مسایل مهمی همچون مسائل 
مرزی مطرح شد و دو طرف بر معاهده سال 1975 و توافق 
برای لایروبی اروند رود تاکید کردند رودخانه ای که برای 

مردم خوزستان اهمیت ویژه ای دارد .
اقای روحانی با بیان اینکه در جریان مذاکرات توافق شد تا 
به منظور توسعه گردشگری صدور روادید برای گردشگران 
دو کشور رایگان شود گفت:عراق سالانه 3 میلیون گردشگر 
به ایران می فرستد و ایران هم سالانه بیش از 2 میلیون 
گردشگر به عراق اعزام می کند و موضوع گردشکری از نظر 
فرهنگی ،اقتصادی و سیاسی برای دو کشور حائز اهمیت 
است .وی افزود: در این سفر دو طرف توافق کردند تا مذاکره 
کاهش و یا حذف تعرفه برخی اقلام را آغاز کنند ،همچنین 
در مورد تاسیس شهرک های صنعتی مشترک بین دو 
کشور و مبادله انرژی توافقات بسیار خوبی انجام شد .رئیس 
جمهور، عراق را نخستین مرکز صادرات کالاهای ایرانی 
توصیف کرد و افزود :در همین راستا برای تسهیل فعالیت 
تجار دو کشور توافق شد تا صدور ویزا نسبت به گذشته 
تسهیل شود چراکه نقش فعالان اقتصادی و تولید کنندگان 
ایرانی در عراق برای تثبیت روابط تجاری بسیار مهم است 
.وی افزود: در زمینه صادرات خدمات فنی و مهندسی برای 
تسهیل امور فعالان این بخش توافق شد همچنین توافق 
گردید تا به منظور تسهیل در روابط بانکی در بسیاری از 
موارد پول ملی دو کشور مبادله شود.اقای روحانی گفت: 
این برکاتی بود که در این سفر نصیب دو کشور شد و 
نشاطی که در مواجه با مردم عراق دیدیم حاکی از روابط 

گرم و عمیق میان دو ملت است.
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برنامهریزیصورتگرفتهقراربود۱۲عرضهاولیهدرسالجاریانجامشودامامبناقرارگرفتنکیفیتبهجایکمیتدرپذیرششرکتهاولزومرعایتبرخیمقرراتازجملهارائه

تضامینوتعهداتدرسپردهگذاریمرکزیوهمچنینبرنامهسهامدارعمدهباعثشدتااینلحظهسهامشششرکتجدیددربورستهرانعرضهاولیهشوند.
ویبابیاناینکههمزمانباعرضهاولیهسهامتامینسرمایهنوین،پذیرهنویسیهزارمیلیاردتومانیاوراقاجارهمبتنیبرسهام،شرکتصنایعپتروشیمیخلیجفارسهمصورتگرفت،

گفت:تلاششدهدرفرایندپذیرششرکتهادقتدرمفروضاتارزشگذاریازطریقشرکتهایمشاورسرمایهگذاریمعظمرعایتوکیفیتارزشگذاریهاافزایشیابد.

بورسآوردگاهفعالانبازارسرمایه

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی 
صبح امروز )پنج شنبه( در دیدار نمایندگان منتخب ملت در 
مجلس خبرگان رهبری، با تأکید بر ضرورت ایجاد یک گفتمان 
و فهم عمیق عمومی درباره »نوع و چگونگی مواجهه کشور و 
افراد مؤثر با چالشها و حوادث« به تبیین یازده دوگانه مطرح 
در این زمینه پرداختند و خاطرنشان کردند: در مقابل تهاجم 
حداکثری دشمنان باید به بسیج حداکثری امکانات و توانایی ها 
و نیروهــای خــود اقدام کنیم تا در پرتو بــاور عمیق مردم و 
مســئولان به ذکر الهی و توکل به خدا، پروردگار وعده های 

صادق خود را درباره ملت بزرگ ایران محقق سازد.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود با ابراز تأسف از 
فقدان دو عالمِ فقیه، حضرات آیات هاشمی شاهرودی و مؤمن، 
آنان را اســتوانه های واقعی برای کشــور و حوزه های علمیه 
خواندنــد و تأکید کردند: هر دوی این بزرگواران همواره بدون 

هیچ چشم داشتی در خدمت اهداف انقلاب بودند.
رهبر انقلاب اسلامی محور اصلی سخنان خود یعنی نحوه 
مواجهه با چالش ها و حوادث و همچنین اتفاقات مثبت را در 
قالب یازده دوگانه بیان کردند و گفتند: گاهی اوقات برخورد ما 
در مواجهه با حوادث و رویدادها »فعال« و چاره جویانه است و 
برخی مواقع نیز برخورد ما »انفعالی« و مبتنی بر گلایه صرف 

و بی تحرکی است.
حضرت آیت الله خامنه ای »مواجهه ابتکاری« و »مواجهه 
عکس العملی« را یکی دیگر از دوگانه ها برشمردند و افزودند: 
در مواجهه عکس العملی، حرکت ما تابعی از حرکت دشمن 
است اما در مواجهه ابتکاری، ابتکار عمل را به دست می گیریم 

و از ناحیه ای که دشمن تصور نمی کند، به 
او ضربه می زنیم.

ایشان با اشــاره به »مواجهه مأیوسانه« و 
»مواجهه امیدوارانه« به عنوان یکی دیگر از دو 
گانه های مطرح در مقابل حوادث و چالشها 
گفتنــد: یک دوگانه دیگــر »مواجهه از روی 
ترس« و »مواجهه با دلیری و شجاعت« است.

حضرت آیــت الله خامنــه ای با تأکید 
بر اینکه یکی دیگــر از دوگانه ها، مواجهه 

با »حزم و تدبیر« و »مواجهه از روی ســهل اندیشی و سهل 
انگاری« است، گفتند: به عنوان مثال در موضوع فضای مجازی 
می توان دو نوع برخورد داشــت؛ یک برخورد همراه با تدبیر و 
دقت و برخورد دیگر همراه با سهل اندیشی و ندیدن پیچیدگی 

های موضوع و سهل انگاری و بی تفاوتی نسبت به آن.
ایشان »نگاه جامع به تهدیدها و فرصتها« و »نگاه یکجانبه ی 
صرف به تهدیدها و یا فرصت ها« را، دوگانه دیگری دانستند 
و خاطرنشان کردند: یک نمونه برای این دوگانه، موضوع نحوه 
مقابله با دشمنی امریکا است که می توان تهدیدها و فرصتها 
را با هم دید و یا اینکه فقط تهدیدها و یا فقط فرصتها را دید 

که هریک از این دو نوع برخورد، قطعاً پیامدها و آثاری دارد.
رهبر انقلاب اســلامی با تأکید بر اینکه »شناخت واقعیت 
میدان« و یا »نشناختن واقعیات« یکی از دوگانه های اساسی در 
مواجهه با چالش ها و حوادث است، افزودند: در مسائل داخلی، 
دشمن و دنباله های او تلاش زیادی می کنند تا جایگاه خودی 
را ضعیف و جایگاه دشــمن را قوی نشــان دهند و در نهایت 
اینگونه القاء کنند که کشور با مشکلات لاینحل فراوانی مواجه 

شده و امکان هیچ اقدامی نیز وجود ندارد.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: یک نمونه دیگر، مسائل 
منطقه اســت؛ اگر ما از موقعیــت و جایگاه خود را در منطقه 
و از این واقعیت که دشــمن در منطقه از ما حساب می برد، 
مطلع نباشیم، یک جور عمل خواهیم کرد اما اگر نسبت به این 

واقعیات آگاهی داشته باشیم، جور دیگری عمل خواهد شد.
ایشان در همین خصوص تأکید کردند: کسانی که درباره 
حضور جمهوری اســلامی ایران در منطقه مطالب و سخنان 
نادرست و نابجایی را مطرح می کنند، در واقع در حال کمک 

به نقشه دشمن هستند.
رهبر انقلاب اســلامی در بیان یکــی دیگر از دوگانه ها به 
»مواجهه مبتنی بر مدیریت و کنترل احساسات« و »مواجهه 
با رهاشدگی احساسات« اشــاره و خاطرنشان کردند: یکی از 
مواردی که ممکن است کشور دچار آسیب شود، موضوع عدم 
کنترل احساسات عمومی است. من بارها تأکید کرده ام که به 
جوانان اعتقاد و اعتماد دارم اما این به معنای کنترل نشــدن 

احساسات جوانان در جامعه، نیست.
ایشان همچنین در تذکری درباره معنای حقیقی جوانگرایی 
افزودند: برخی گفته اند تأکیــد اینجانب بر »جوانگرایی« به 
معنای »پیرزدایی« اســت اما این برداشــت غلط است و باید 

درباره معنای جوانگرایی فکر و تعمق کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای، »رعایت ضوابط و حدود شرعی 
و رعایت نکردن این موارد« در مواجهه با حوادث و چالشها را 
از دیگر دوگانه ها برشمردند و گفتند: یک نوع دیگر مواجهه، 
دوگانه »بهره گیری از تجربه ها« در مقابل »دوبار از یک سوراخ 

گزیده شدن« است.
ایشــان در همین زمینه به موضوع نحوه مواجهه با امریکا 

و اروپا اشــاره کردند و افزودنــد: تجربیات ما از نحوه عملکرد 
امریکایی ها و اروپایی ها بسیار زیاد است اما تجربه اخیر مربوط 
به برجام و تعهداتی که امریکایی ها باید انجام می دادند اما زیر 
آن زدند، در برابر دیدگان ما است و باید در برخورد با امریکا و 

جبهه مقابل، از این تجربیات استفاده شود.
حضرت آیت الله خامنه ای در بیان آخرین دوگانه گفتند: 
یک دوگانه این اســت که در مواجهه 
با حــوادث، به یکدیگر حمله کنیم و 
هرکس دیگری را مقصر جلوه دهد و یا 
اینکه از درگیری داخلی پرهیز کنیم و 
به تعبیر امام)ره( هرچه فریاد داریم بر 

سر امریکا بکشیم.
ایشان خاطرنشان کردند: دشمن 
واقعی ما امریکا است و ما در شناخت 

دشمن خود دچار خطا نخواهیم شد.
رهبر انقلاب اسلامی سپس با استناد به آیات قرآنی، نکات 

مهمی را درباره مواجهه صحیح با چالشها بیان کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه در منابع دینی 
ما نحوه مواجهه با پیروزی ها و رویدادهای مثبت بیان شــده 
اســت افزودند: قرآن می گوید در مواجهه با پیروزی ها دچار 
غرور نشوید و با تسبیح و استغفار، آن پیروزی را مربوط به خدا 

بدانید و نه مربوط به خودتان.
ایشــان با اشاره به بیانات امام)ره( که همواره دست قدرت 
الهــی را در ایــن انقلاب و حوادث مربوط بــه آن متذکر می 
شدند، گفتند: امام بزرگوار در مواجهه با پیروزی ها، آن را نتیجه 
لطف و عنایت خداوند متعال می دانستند همانگونه که گفتند 

»خرمشهر را خدا آزاد کرد«.
رهبر انقلاب اســلامی به حضور اعجاب انگیز و گسترده تر 
مردم در راهپیمایی 22 بهمن امســال نیز اشاره و خاطرنشان 

کردند: آیا هیچ عامل انسانی می تواند ادعا 
کند که این حضور متراکم و قوی کار او 
بوده اســت؟ قطعاً عامل راهپیمایی 22 

بهمن امسال جز دست قدرت الهی نبود.
رهبر انقلاب با اســتناد به آیات قرآن 
کریــم افزودند: در مواجهه با حوادث تلخ 
نظیر تحریم یــا احتمال حرکت نظامی 
دشمن باید متوجه بود که این حوادث در 
واقع تحقق سخن پروردگار مبنی بر مقابله 
دشــمنان خدا با مؤمنان و حرکت های 
ایمانی است که درک همین نکته بر ایمان 
مؤمنان می افزاید همچنانکه صف آرایی 
مستکبران در مقابل انقلاب اسلامی، بر 

ایمان ملت ایران افزود.
ایشان افزودند: نظام اسلامی توقع نداشت که سلطه گران 
جهانی در مقابل حرکت ملت ایران ساکت بمانند البته ما باید 
کاری کنیم که دشمنان حتی به فکر تحریم و اقدام نظامی و 
دیگــر اقدامات نیفتند اما اگر هم افتادند باید کاری کنیم که 

سرکوب و دچار شکست شوند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به اینکه نباید در مقابل 
حوادث دچار ترس و دلهره شد، افزودند: امام خمینی مظهر این 
توصیه الهی بود و هیچگاه از هیچ حادثه ای دچار ترس نمی شد.

»پرهیز از نومیدی« نکته دیگری بود که رهبر انقلاب در 
تبیین »مواجهه صحیح کشور و افراد مؤثر کشور با چالش ها 
و حوادث« مورد تأکید قرار دادند و گفتند: به فرموده پروردگار 
باید همیشــه امیدوار باشیم که در ســایه ایمان، توکل، عزم، 
تصمیــم و اقدام، اهداف خود را محقق کنیم و بینی قدرتهای 

بزرگ را به خاک بمالیم.
»پرهیز همه افراد از شتابزدگی و بی صبری و بهانه گیری«، 
نکته دیگری بود که حضرت آیت الله خامنه ای آن را در مواجهه 

با چالش ها ضروری برشمردند.
ایشان خاطرنشان کردند: باید کمر همت بست و اقدامات 
لازم را در زمینه های گوناگون حتماً انجام داد اما بدانیم که تا 
رســیدن به مقصود صبر لازم است، چرا که همه کارها امکان 

انجام سریع را ندارند.
رهبر انقلاب اسلامی، همچنین »مرزبندی پررنگ با دشمن 
را برای مصونیت در مقابل تهاجم نرم«، بســیار لازم خواندند 
و خاطرنشــان کردند: مرزهای فرهنگی نیز همچون مرزهای 
جغرافیایی نیاز به برجسته سازی و مراقبت دارند تا دشمن با 
فریب و خدعه و نفوذ از این مرزها عبور نکند و بر فضای مجازی 

و فرهنگ کشور مسلط نشود.
حضرت آیت الله خامنه ای با وجود تأکید فراوان بر مرزبندی 
با دشمن، یک نکته حاشیه ای اما ظریف را هم توصیه کردند 
و آن اینکه »نباید بخاطر تعصب بجا علیه دشمن، مخالفان نظر 

خود را به همراهی با دشمنان منتسب کرد«.
ایشــان در همین زمینه افزودند: وقتی فلان کنوانسیون 
یا معاهده در کشــور مورد بحث اســت و موافقان و مخالفان 
اســتدلالها و دیدگاههای خود را مطــرح می کنند دو طرف 
نباید یکدیگر را به همراهی با دشــمن متهم کنند و به جان 

هم بیفتند.
رهبر انقلاب در پایان دو نکته مهم را مورد تأکید قرار دادند: 
»ضرورت بسیج حداکثری نیروها در مقابل تهاجم حداکثری 

دشمن« و »پرهیز از غفلت از ذکر و یاد پروردگار«.
ایشان خاطرنشان کردند: دشمن یعنی امریکا و صهیونیستها 
امروز همه امکانات و توانایی های خود را بر ضد ملت ایران بسیج 
کرده اند و غربی ها و اروپایی ها نیز به نوعی در حاشــیه آنها با 

ایران دشمنی می کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به سخنان امریکایی ها 
درباره اعمال شدیدترین تحریمها علیه ملت ایران افزودند: آنها 
در مقابل ایران دســت به تهاجم حداکثری 
زده اند اما اگر ما به بسیج حداکثری امکانات 
و توانایی های خود اقدام کنیم، به فضل الهی 
سنگین ترین شکست تاریخ امریکا را نصیب 

این کشور خواهیم کرد.
رهبر انقلاب در نکته پایانی، با یادآوری 
سخن پروردگار به حضرت موسی مبنی بر 
کوتاهی نکــردن در ذکر و یاد خدا افزودند: 
ذکر الهی وســیله و مایه همه توانایی هایی 
است که باید برای تحقق اهداف انقلاب به کار 
گیریم که اگر اینگونه شود خدا با ماست و 
وعده های شیرین و صادق او در حق ملت 

ایران محقق خواهد شد.
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، آیت الله جنتی رئیس 
مجلس خبرگان در گزارشی با گرامی داشت ماه رجب، گفت: 
هیئت های اندیشه ورز و کارگروه های پنج گانه آن در مجلس 
خبرگان با حضور کارشناســان و صاحبنظران فعال شده و در 

حال تدوین شاخص هاست.
رئیس مجلس خبــرگان با با بیان اینکــه مردم انقلابی 
ایران همواره در همه صحنه ها حاضر هســتند، خاطرنشان 
کرد: وظیفه مســئولان است که به مشکلات و مسائل مردم 

رسیدگی کنند.
همچنین آیت الله موحدی کرمانی نایب رئیس مجلس 
خبرگان با اشــاره به موضوعات مطرح شده در جلسات این 
مجلس، گفت: قدردانی از حضور مردم در راهپیمایی عظیم 
22 بهمن، تجلیل از بیانیه گام دوم انقلاب و ضرورت توجه 
عملی بــه آن، اهمیت مقابله دولت با گرانی و رســیدگی 
به مشــکلات معیشــتی مردم و کاهــش ارزش پول ملی، 
ازمهمترین محورهای ســخنان و نطق های اعضای مجلس 

خبرگان در این اجلاس بود.
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دیدار

حمایت از اسلام هراسی را متوقف کنید
محمد جواد ظریف در حساب کاربری خود در توئیتر در 
واکنش به کشتار مسلمانان در مسجدی در نیوزیلند و اهانت 
صهیونیست ها به مسجد و سجاده مسلمانان نوشت: بی 
مجازات بودن ترویج نژادپرستی در به اصطلاح دمکراسی 
های غربی به این می انجامد که در فلسطین مزدوران 
اسراییلی با ورود به مسجد به مسلمانان اهانت می کنند و در 
نیوزیلند تروریست ها کشتار ۴9 نمازگزار را بصورت زنده 
پخش می کنند. وی در ادامه این توئیت تصریح کرد: تزویر 
و دورویی غربی ها در حمایت از اسلام هراسی به نام آزادی 
بیان باید متوقف شود. به گزارش رسانه های نیوزیلندی در 
پی حمله مسلحانه گسترده مهاجمان به نمازگزاران جمعه 
در دو مسجد در نیوزیلند، تاکنون ۴9 کشته و 50 نفر زحمی 
شده اند.  به گفته شاهدان، مردی که لباس نظامی پوشیده 
بود وارد مسجد النور شده و اقدام به تیراندازی بی هدف و 

کورکورانه به سوی نمازگزاران جمعه کرده است.

شرایطپذیرشدربورس



شریعتمداری: 
امروز مهارت 

افزایی یک 
جهاد بزرگ 

است

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: امروز مهارت افزایی یک جهاد بزرگ است ، زیرا مهارت افزایی با اشتغال و درآمد مطلوب ارتباط مستقیمی دارد.  
شریعتمداری  در بازدید از طرح توسعه و تجهیز مرکز فنی و حرفه ای الشتر : امروز مهارت افزایی یک جهاد بزرگ است به گزارش  به اعتبار به نقل از 
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی » محمد شریعتمداری«  در جریان بازدید از طرح توسعه و تجهیز مرکز فنی و حرفه 
ای الشتر در جمع خبرنگاران اظهار داشت: چنین مراکز مهارتی مهمترین هدیه برای مردم منطقه است و هرگونه اقداماتی که در راستای ارتقای 
مهارت افزایی و مهارت آموزی صورت گیرد مترادف با اشتغال و رفاه در زندگی مردم است. وی گفت: زمینه های آموزشی خوبی در این مرکز برای 
مردم وجود دارد و امیدواریم از این زمینه ها استفاده شود. لازم به یادآوری است برای طرح توسعه و تجهیز مرکز فنی و حرفه ای الشتر اعتباری 

بالغ بر 600 میلیارد ریال برای آن در نظر گرفته شده است و این مرکز بیش از 10 هزار متر مربع مساحت دارد.
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انتقادازرونقبازارلوازمیدکیتقلبیگرمابی:برخیازشرکتهایخصوصیقانونکاررادورمیزنند

خبر
نشست مشترک معاون امور صنایع با قطعه سازها

 اختصاص تسهیلات ویژه برای 
صنعت قطعه سازی

معاون امور صنایع وزارت 
صنعت ، معدن و تجارت در 
دیدار با نمایندگانی از تشکل 
های تخصصی صنعت قطعه 
سازی کشــور اظهار داشت: 
بانک مرکزی تسهیلات ویژه 
ای برای  این صنعت اختصاص 
داده است که با توجه به اتخاذ 
سیاست های حمایتی ، شاهد 
بهبود وضعیــت این صنعت 

خواهیم بود.
در نشست مشترک معاون وزیر صنعت ، معدن و تجارت 
با برخی از اعضا صنعت قطعه سازی کشور موضوعاتی نظیر 
مشــکل تامین مواد اولیه ، ضرورت تــدوام تزریق نقدیگی ، 
تســهیل ورود مواد اولیه به کشور، تخصیص ارز و... مطرح و 
نمایندگان این صنعت خواستار بازنگری در قراردادهای قطعه 
ســازها با خودرو سازها و اصلاح قیمت ها با توجه به افزایش 

هزینه تولید شدند..
در ادامه این نشست فرشاد مقیمی نیز با نگاهی به وضعیت 
صنعت خودروسازی و قطعه سازی طی چند ماه اخیرگفت: 
خوشــبختانه با اتخاذ تدابیر مناسب در شرایطی که صنعت 
خــودرو ایران بــا محدودیت های بین المللــی روبه رو بود، 
توانستیم روند تولید خودرو در کشور را مدیریت کرده و امروز 

تولید کنندگان با قدرت به تولید خود ادامه دهند.
معــاون وزیر صنعت ، معدن وتجــارت ضمن قدردانی از 
همراهی تولید کنندگان در صنعت قطعه سازی گفت: با توجه 
به مشکلات سرمایه درگردش صنعتگران این بخش و تاثیر این 
موضوع در فرایند تولید خودرو در کشور، اعطای تسهیلات به 
این صنعت در دستور کار گرفت و خوشبختانه با همکاری بانک 

ها وضعیت این صنعت کنترل شد.
مقیمی خاطر نشان کرد: با پیگیری های که صورت گرفت 
، بانک مرکزی اعتبــارات خاصی برای صیانت از این صنعت 
اختصاص داد و ظرف مدت کوتاهی این تسهیلات وارد مدار 

تولید شد.
وی تدوین برنامه مشــخص برای صنعت قطعه سازی در 
ســال 98 را ضروری برشمرد و خاطر نشان کرد: تشکل های 
تخصصی صنعت قطعه ســازی با ارایه برنامه های هدفمند از 
تولید قطعات مورد نیازخودرو در سال آینده ، امکان پیش بینی 

وضعیت صنعت خودرو در سال آینده را فراهم خواهند کرد.
معاون امور صنایع وزارت صنعت ، معدن و تجارت معتقد 
است: با ایجاد تصویر واقعی از صنعت احتمال بروز مشکلات 
احتمالی به حداقل رسیده و روند تولید سیر صعودی خود را 

حفظ خواهد کرد.
معاون وزیر صنعت ، معــدن وتجارت دربخش دیگری از 
سخنانش با اشــاره به سیاست های حمایتی وزارت صنعت، 
معدن وتجارت از واحدهای تولیدی افزود: بنگاه های اقتصادی 
با مشکلات متعددی روبه روهستند که بخشی از این مشکلات 

به تخصیص ارز و مشکلات گمرکی باز می گردد.
مقیمی افزود: ما برای تســهیل فرآیند تولید کمیته ای 
با همکاری بانک مرکزی تشــکیل داده و به صورت مستمر 
مشکلات صنایع را بررسی و تصمیمات لازم را اتخاذ می کنیم.
وی اظهار امیدواری کــرد: تولیدکنندگان صنعت قطعه 
سازی همانند سایر صنایع با ارایه مستندات و طرح مشکلات 

پیش رو می توانند چالش های ارزی خود را رفع نمایند.
معاون وزیر صنعت ،معدن وتجارت همچنین از برگزاری 
نشست های مستمر با مسئولان گمرکی خبرداد و خاطر نشان 
کرد: واحدهای تولیدی قطعه ســاز در صورت بروز مشکل با 
سیستم گمرکی می توانند موضوعات مورد نظر خود را به این 
معاونت اعلام نمایند تا اقدامات لازم در جهت رفع مشکلات 
فراینــد ترخیص مواد اولیه این صنعــت با همکاری گمرک 

صورت گیرد..

گفت وگو

 کمیسیون اصل ۴۴ مجلس 
و شفاف سازی اقتصادی 

حمیدرضا فولادگر نماینده 
مــردم اصفهــان در مجالس 
هفتم، هشــتم، نهــم و دهم 
شــورای اســلامی و رئیــس 
کمیســیون ویــژه حمایت از 
تولید ملی و نظارت بر اجرای 
اصل ۴۴ قانون اساســی گفت: 
طرح اصلاح قانون سیاست های 
اصــل ۴۴ قانون اساســی در 
دستور کار کمیسیون نظارت بر 

اجرای سیاســت های کلی اصل ۴۴ قرار دارد، این طرح مربوط 
به شفاف سازی اقتصادی می باشد. بر اساس این طرح مؤسسات 
اقتصادی وابســته به نهادهای عمومی اگر قصــد ورود به بازار 
سرمایه را داشته باشند باید اطلاعات مالی خود را به بورس ارائه 
کنند و در صورتی که وارد عرصه هایی شوند که انحصار رقابت 
وجــود دارد باید اطلاعات خود را به شــورای رقابت بدهند. در 
صورت تصویب این طرح تحول مهمی در عرصه شفاف سازی 
اقتصادی رخ خواهد داد. کمیسیون ویژه نظارت بر اجرای اصل 
۴۴ قانون اساسی چه اقداماتی برای رفع نواقص قانون واگذاری ها 
انجام داده اســت؟ لایحه ای از سوی دولت در راستای افزایش 
اختیارات هیئت داوری واگذاری ها به مجلس ارائه شــده است. 
یکسری از تخلفات در واگذاری ها ناشی از اختیارات کم هیأت 
داوری اســت در لایحه اخیر، دولت خواستار افزایش اختیارات 
هیئت داوری شده است. دو گزارش نظارتی از سوی کمیسیون 
اصل ۴۴ آماده شده است که به زودی در دستور کار صحن علنی 
مجلس قرار خواهد گرفت. گزارش مربوط به اشکالات واگذاری 
آلومینیوم المهدی و گزارش عملکرد دولت در اجرای قانون رفع 
موانــع تولید. گزارش عملکرد دولت در اجرای قانون رفع موانع 
تولید شــامل بخش های مالی، عملکرد بانک ها، سیاست های 
پولی، بانکی، بورس و بازار سرمایه، مطالبات و بدهی های دولت و 
تعهدات دولت به بخش اقتصاد خصوصی، اوراق مشارکت، تسویه 
بدهی های دولت با مطالبات است. گزارش شکایت از دولت به 
قوه قضائیه در مورد عدم واگذاری مؤسسات رفاهی زیر مجموعه 
دولت در کمیسیون ویژه نظارت بر اجرای اصل ۴۴ تهیه شده 
است همچنین گزارش نحوه اجرای قانون بهبود فضای کسب و 
کار نیز آماده ارائه به صحن علنی مجلس است. گزارشی در این 
خصوص سال گذشته به صحن مجلس ارائه شد. امسال نیز در 
گزارش نظارتی علل کاهش رتبه ایران در بهبود فضای کسب 
و کار و همچنین راهکارهای بهبود رتبه ایران را مورد بررســی 
قرار خواهیم داد. علاوه بر این گزارش دیگری بر اســاس ماده 
23۴ آئین نامه داخلی در خصوص علل عدم واگذاری مؤسسات 
رفاهی زیرمجموعه دولت و همچنین توسعه مؤسسات در دستور 
کار کمیسیون قرار دارد که به صحن علنی ارائه خواهد شد. این 
گزارش در واقع شــکایت از دولت به قوه قضائیه در مورد عدم 

واگذاری مؤسسات رفاهی زیر مجموعه دولت است.
تا پایان دوره دهم مجلس پنج گزارش نظارتی دیگر از سوی 
کمیسیون ویژه نظارت بر اجرای اصل ۴۴ و حمایت از تولید ملی 

ارائه خواهد شد.

پژو 7 هزار میلیارد تومان  به 
قطعه سازان ضرر زد

مدیرعامل شــرکت ساپکو با تأکید بر اینکه شرکت پژو باید 
بابت ترک ایران خســارت پرداخت کند، گفت: هر کسی ادعای 
توانایی ســاختن قطعه را دارد در به روی آن قطعه ساز باز است. 
به گزارش تسنیم، حسین نجاری در نشستی خبری با تأکید بر 
اینکه شــرکت پژو باید بابت ترک ایران خسارت پرداخت کند، 
تصریح کرد: از محل قرارداد سه جانبه ای که میان ساپکو، ای کاپ 
و قطعه سازان امضا شده، باید 7 هزار میلیارد تومان خسارت تولید 
پرداخت شود که مســؤولیت آن به عهده ایران خودرو است. وی 
افزود: ما از همــکاری با هر نهاد نظامی و غیرنظامی که توانایی 
ساخت قطعات داشته باشد استقبال می کنیم و اکنون نیز در حال 
تلاش برای ساخت قطعات الکترونیکی با استفاده از دانش فنی 
آنها هستیم. وی درباره میزان خودروهای ناقص در کارخانه ایران 
خودرو گفت: به تعداد 10 روز کاری خودروی ناقص از محصولات 
پرتیراژ و کم تیراژ در کارخانه قرار دارد که در صدد رفع نواقص آنها 
هستیم. عضو هیأت مدیره سایپا با اعلام اینکه در حال حاضر 20 
تا 25 هزار خودروی ناقص از محصولات پراید و تیبا در کارخانه 
قرار دارد، تصریح کرد: قطعه سازان استاد دور زدن تحریم شده اند 
و باید بسترها را برای آنها فراهم کرد که اگر واردات بدون انتقال ارز 

آزاد شود، می توان کار را با سرعت بیشتری پیش برد.

رحمانی: توجه ویژه به صادرات کالاهای صنعتی و معدنی

رضا رحمانی در سفری یکروزه به قم، در دیدار با 
آیات عظام مکارم شیرازی ، شهرستانی،صافی 
گلپایگانی، نوری همدانی، علوی گرگانی و اعرافی 
گفت: دشمنان محور تحریم های خود را تولید 
قرار دادند که واحد های تولیدی را تعطیل کنند 
و بخش دیگر تحریم ها نیز تبادلات مالی را نشانه 

گرفته است.
رحمانی افزود: ستادهای لازم را در وزارت صنعت 
تشکیل داده ایم و اقدامات ما نیز الهام گرفته از 
فرمایش مقام معظم رهبری است که حفظ وضعیت 

فعلی تولید و اشتغال جهاد است.
رحمانی اضافه کرد: در سال 97 مردم و تولید 
کنندگان همراهی کردند و همکاران ما نیز در 
وزارت صنعت هر چه در توان داشتند، گذاشتند و 

سال آینده نیز با تمام توان پای کار ایستاده ایم.
به گفته ی وزیر صنعت، معدن و تجارت در سال 
97 ، یک هزار و800واحدی که تعطیل شده بود، 

احیا شد.
فعال سازی معادن

رحمانی با بیان اینکه فعال سازی معادن کوچک و 
زنجیره ارزش را در دستور کار قرار دادیم، گفت: 15 
پروژه ویژه در سال آینده برای حفظ تولید داریم، 
اگرچه تحریم مشکلاتی را برای تولید بوجود آورده 
است، اما فرصت هایی هم ایجاد کرده است مانند 
اینکه صادرات را توجیه پذیر کرده و قاچاق را از 

توجیه انداخته است.
او افزود: تولید پوشاک که عمدتا از خارج انجام می 
شد را در برنامه قرار دادیم، به طور مثال چادر مشکی 
را وارد میکردیم که در حال حاضر برنامه ای با 
تولیدکنندگان پارچه در پیش گرفتیم و در حال 

آزمایش برای تولید پارچه مناسب هستند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: برای سال 
آینده تکمیل پروژه های نیمه تمام را در اولویت 
داریم که به ترتیب درصد پیشرفت، آنها را تکمیل 

می کنیم.
تامین نقدینگی لازم

رحمانی با اشاره به مشکلات واحدهای تولیدی 
افزود: تامین نقدینگی یکی از مشکلات واحدهای 
تولیدی بود که بانک ها باید تامین کنند و تصمیم 
شد واحد هایی که می توانند تولید کنند و بفروشند، 

تامین نقدینگی شوند.
رحمانی با بیان اینکه مهمترین اقدام ما این است 
که نگذاریم واحد های تولیدی تعطیل شود، گفت: 
در برخی حوزه ها مثل فولاد و پوشاک تولید نسبت 

به سال گذشته افزایش یافته است.

او افزود: برخی صنایع مثل لوازم خانگی نیز جا دارد 
که توسعه پیدا کند.

وزیر صنعت ، معدن و تجارت با تاکید بر اینکه سال 
آینده تمهیداتی برای ادامه تولید اندیشیده شده 
است، گفت: در حوزه معدن برنامه ویژه ای داریم که 
انقلابی در معدن رخ بدهد، صادرات کالاهای 
صنعتی و معدنی را در برنامه قرار دادیم که برای 
سال اینده در داخل با تقاضا مشکل داریم با صادرات 

اشتغال را حفظ کنیم.
رحمانی با اشاره به تنظیم بازار کالاهای اساسی 
جهاد  اساسی  کالاهای  بازار  تنظیم  در  افزود: 
کشاورزی تلاش فراوانی دارند و دارو را وزارت 
بهداشت انجام می دهد و با انها همکاری داریم و 
دولت با وجود کمبود های ارزی، بودجه ارزی برای 

این کالاها اختصاص داده است.
ضرورت توجه به تولید

آیت الله مکارم شیرازی نیز در این دیدار، گفت: تولید 
باشد درامد و اشتغال می آورد و وابستگی را کم می 
کند در حالی که اگر تولید با مشکل مواجه شود 
گرانی بیکاری و... به همراه می آورد. آلمان و ژاپن 
دو کشور در جنگ جهانی دوم بخش هایی از آنها 
ویرانه شد، اما امروز پیشرو در عرصه اقتصادی دنیا 
هستند، چون این کشورها تولید خود را احیا کردند 

و این باعث شد در سطح اول بیایند.
ایت الله مکارم شیرازی تصریح کرد:باید فرایند 
کاهش تولید به طور کامل عارضه یابی شده 
وراهکارهای لازم برای طرف شدن این موضوع 

اتخاذ شود.

این مرجع تقلید اضافه کرد: در کشور ما تولید با 
مشکلاتی همچون مسائل بانکی، مالیات، اداره کار 

و نوسانات ارزی مواجه است.
نظارت بر قیمت کالاها

ایت الله نوری همدانی نیز با اشاره به لزوم کنترل 
قیمت ها، گفت: باید در فرایندی بررسی شود 
کالایی که تولید شده چقدر هزینه داشته است و 

در تمام کشور با یک قیمت به فروش برسد.
وی افزود: باید به قیمت کالا و خدمات نظارت شود، 
البته بخشی از مشکلات به مدیریت باز می گردد و 

ارتباطی با تحریم ندارد.
ایت الله شهرستانی با اشاره به ضرورت تولید کالای 
با کیفت متذکر شد:برای توسعه صادرات باید کالای 

مناسب تولید کنیم.
وی افزود: تولید کالای استاندارد زمینه ساز توسعه 
با  صادرات خواهد شد و چنین کالایی حتما 
استقبال مشتریان در سایر کشورها روبرو خواهد 

شد.
آیت الله صافی گلپایگانی نیز بر گسترش روابط 
بارکشورها تاکید کرد که باید در دستور کار دستگاه 

سیاست خارجی کشور قرار گیرد.
آیت الله علوی گرگانی نیز در دیدار با رضا رحمانی 
بر استفاده از افراد و مدیران شایسته تاکید کرد و 
گفت: تولید حساس ترین مساله کشور است و باید 

احیای واحدهای تولیدی در اولویت قرار گیرد.
وی ادامه داد:وزارت صنعت حوزه های بسیاری دارد 
و باید حساسیت تولید را مد نظر قرار داد و سیاست 

های لازم را اتخاذ کرد.

اجرای 15 پروژه ویژه برای حفظ تولید و اشتغال

خودرو

از فروش  شرکت خدمات پس 
ایران خودرو )ایساکو( جشنواره 
خدمات نوروزي خود را از روز 
یک شنبه 26 اسفند آغاز مي کند. 
این جشنواره به مدت 21 روز و تا 
17 فروردین ماه سال 98 ادامه 
گزارش  به  داشت.  خواهد 
ایکوپرس به نقل از روابط عمومي 
ایساکو،  در این طرح دوهزار و 31۴  
مرکز خدماتی ایساکو و شرکت 
ارائه  آماده  ایران  خودرو  امداد 
خدمات به هموطنان خواهند بود.

درمراسم  ایساکو  مدیرعامل 
خدمات  جشنواره  افتتاحیه 
نوروزي ایران خودرو با اعلام این 
این طرح 26۴  در  گفت:  خبر 
نمایندگي تک شیفت و دو شیفت، 
بیش از 173 فروشگاه  مجاز، آماده 
ارائه خدمت به مشتریان هستند. 
همچنین ناوگان امدادی مجهز 
امداد خودرو ایران، شامل بیش از 
2050 خودرو امداد،  اتوکلیک 
محل(،  در  فوری  )سرویس 
امدادپلاس، خودروبر، موتورسوار، 
پایگاه ثابت امدادی و کانکس در 
شهرها و جاده  های کشور فعال 

خواهند بود. علاوه بر این نزدیک 
کارکنانِ  از  نفر   ۴300 به 
ستادشرکت ایساکو، امدادخودرو 
و مرکز پاسخگویی ایران خودرو، 
طي این طرح در ایام تعطیلات 
نوروز به مشتریان خدمت رساني 

خواهند کرد.
همچون  افزود:  حسیني  رضا 
سنوات پیشین در شهرهایی که 
مسافران  می  شود  پیش بینی 
بیشتری اقامت یابند، پایگاه هاي 
بر  علاوه  کانکس ها  و  امدادی 
نمایندگي هاي مجاز سطح شهر به 
هموطنان خدمت رسانی می کنند 
از  آسوده  خاطر  با  مسافران  تا 
بهره مند شوند.  تعطیلات خود 
همچنین پایگاه های ثابت امدادی 
و جاده های  مسیرها  برخی  در 
شبانه روزی  صورت  به  پرتردد 
حضور یافته و آماده ارائه خدمات 

خواهند بود.
سفرهای  به  اشاره  ضمن  وی 
نوروزی خود در کنار جمعی از 

مدیران به منظور بازدید سرزده از 
سراسر  در  نمایندگی ها  برخی 
با  گفت:  نوروز  ایام  در  کشور 
سامانه  اجرای  و  راه اندازی 
هوشمند BI  و دریافت گزارش های 
آنلاین از خدمات ارائه شده در 
نمایندگی ها به مشتریان، کنترل 
و پایش بر خدمات شبکه به روز 
شده و این سیستم نوین، مکمل 
پایش های محسوس و نامحسوس 

اکیپ های نظارتی خواهد بود.

مدیرعامل ایساکو با اشاره به این 
که نمایندگي هاي دو شیفت در 
ساعات نزدیک به تحویل سال نیز 
دارندگان  به  هستند  فعال 
توصیه  ایران خودرو  محصولات 
کرد، پیش از آغاز سفر با مراجعه به 
شبکه  مجاز  نمایندگی های 
گسترده خدمات پس از فروش 
ایران خودرو در سراسر کشور، از 
صحت و سلامت خودروی خود 
اطمینان یابند تا سفری خوش و 

ایمن را پشت سر بگذارند.
حسینی در خصوص خدمت نوین 
نیز  ایران  امداد خودرو  شرکت 
گفت: از اواخر اسفند ماه سال 
محصولات  دارندگان  جاری 
ایران خودرو می توانند برای ثبت 
بر  علاوه  امداد«  »درخواست 
استفاده از اپلیکیشن ایساکو،  از دو 
و   WEB APP جدید  روش 
شرکت  وب سایت  همچنین 
آدرس   به  امــدادخــــــودرو 
استفاده   com.096۴۴0.www
کرده و از خدمات امدادی این 

شرکت بهره مند شوند.
وی در پایان ضمن آرزوی سالی 
هموطنان  برای  پربار  و  خوش 
گفت: دارندگان محصولات ایران 
خودرو، در صورت نیاز به امداد، 
دریافت راهنمایی و طرح پیشنهاد 
و یا انتقاد، صرفاً با شماره مرکز 
پاسخگویی به شماره 096۴۴0 
ارتباط برقرار کنند و اطمینان 
و  امدادگران  که  باشند  داشته 

نمایندگی های کشیک در طول 
مسیر یاری رسان آن ها خواهند 
کرد:  خاطرنشان  وی  بود. 
امدادخواهی از امدادهای متفرقه 
تحمیل  ضمن  است  ممکن 
هزینه های بالا، صدمات بیشتری 
به خودرو وارد کند و هموطنان را 

از ادامه سفر بازدارد.
گفتنی است، در طول جشنواره 
نوروزی ایران خودرو و در راستای 
اجرای مسئولیت های اجتماعی، 
ناوگان امدادی این شرکت علاوه 
دارندگان  به  خدمت رسانی  بر 
در  ایران خودرو،  محصولات 
صورت نیاز و در حد امکان به 
سایر  محصولات  دارندگان 
شرکت های خودروسازی کشور 

نیز خدمات ارائه خواهند داد.
لیست نمایندگی ها و فروشگاه های 
به  این شرکت  مجاز در سایت 
قابل    www.isaco.ir آدرس 
مشاهده است، همچنین سامانه 
)ایساکو  ایساکو  همراه 
برای دریافت  نیز  اپلیکیشن(، 
اختیار  در  متنوع  خدمات 

هم میهنان است.

 آغاز جشنواره خدمات نوروزي
 ایران خودرو از 26 اسفندماه  به مدت 21 روز



نوروز باستان

اشتغال زایی  و 
جذب توریست در 
حوزه گردشگری 
با توسعه صادرات 
صنایع دستی 

علی بختیار درگفت وگو با خبرنگار خبرگزاری  خانه ملت درباره وضعیت صنایع دستی در کشور،گفت: صنایع دستی یکی از راهبردهای  اساسی  برای  چرخش تولیدات اقتصادی و  هنری تلقی 
می شود اما لازمه  درآمدزایی  تولید کنندگان صنایع دستی نگاه اساسی به برنامه ریزی تولیدی و بازاریابی بین الملل است که می بایست  مدنظر قرار بگیرد. نماینده مردم گلپایگان وخوانسار در 
مجلس شورای اسلامی بابیان اینکه  استاد کارهای ایرانی در حوزه صنایع دستی ممتاز هستند تصریح کرد: خلاء قانونی برای بیمه شدن تولید کنندگان صنایع دستی وجود ندارد و از همین رو  
باید سازمان برنامه، بودجه و محاسبات هر چه سریعتر اعتبارات مرتبط  با هنرمندان  صنایع دستی  را تخصیص بدهد. بختیار افزود:  ایجاد بسترهای توسعه اشتغال و جذب توریست در صنعت 
گردشگری با صادرات صنایع دستی جان تازه ای می گیرد بنابراین می بایست تولید و صادرات صنایع دستی با  برنامه ریزی و طرحی استراتژیک، بیش از گذشته در صنعت گردشگری مورد 
حمایت قرار بگیرد. وی  ادامه داد:  توسعه دیپلماسی اقتصادی توسط  سفارتخانه ها  راهکار اساسی برای صادرات صنایع دستی در  حوزه بین المللی  است بنابراین برای اتصال صنایع دستی به 

عنوان کالای ناب ایرانی به بازار  جهانی الزامی است که بازاریابی بین المللی توسط سفارتخانه های جمهوری اسلامی  ایران در  حوزه بین الملل  در دستورکار قرار بگیرد.
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نوروز زمان باززائی و نوگشت طبیعت وآفرینش
 انسان در رجعت او به حیات طبیعی است

تهیه و تنظیم: عاطفه خوشکام
نوروز زمان باززائی و نوگشت طبیعت وآفرینش انسان در رجعت 
او به حیات طبیعی اســت . مردم زایش دوبــاره حیات طبیعی را 

درگذراز سالی خمود وکهنه به سالی بالنده ونوجشن می گیرند.
دراین روز طبیعت پوســته ستبر افسردگی زمستان را می درد. 

در هستـــی شکوفای بهارجوانه می زند و می شکوفد .
مردم زایش دوبــاره حیات طبیعی را در گذراز ســالی خموده 

وکهنه به سالی بالنده و نوجشن می گیرند.
جشــن های نوروزی دوازده روزاز نخستین روز فروردین ، آغاز 
بهار، تا روز ســیزدهم طول می کشــد. این دوره دوازده روزه زمان 

گذرو انتقال و ایستائی و نهفتگی وپویایی و پدیداری است .
این دوازده روزنمادی از دوازده ســال ویادآوری افســانه دوازده 

هزار سال عمر جهان است .
مردم از چند روز پیش از گردش ســال وآمدن ســال نوبا آئین 
ها وآدابی به پیشــواز نوروز می روند ودر روز سیزدهم فروردین به 

جشن وآئین های نوروزی پایان می دهند .
سیزده نه تنها روز پایان سال کهنه و آخـــرخط مناسک گذرو 
انتقال اســت بلکه به باور و پنداشــت مردم دوران کهن نشانی از 

پایان عمردوازده هزار ساله جهان است .
*****

وابستگی انســان به طبیعت بیشتر به ســبب تأثیرآن اززندگی 
اقتصادی اوســت .هریک از فصل های سال اثرونقشی ویژه در شکل 
دادن فعالیتهای مردم در جامعه دارد . مثلا« زمســتان برای جامعه 
های کشــاورز زمان بیکاری ودر خانه ماندن و خفتگی اســت . در 
حالی که بهاروتابستان هنگام کار وکوشش در عرصهً  بیرون از خانه 
ودر مزرعه و کوه ودشــت . مردم روستایی در فصل سرد ویخبندان 
، دور از هــم وتنها در جدایی زندگی می کنند ودر فصل بهار وگرما 
با هم ودر پیوند با یکدیگر. پس نوروز نشــانه مرگ زمستان و زایش 
بهارو تابســتان و زمان خروج انســان از عالم تنهایی وجدایی ودر 
آمدن او، به عالم اتحاد و پیوستگی یا به عبارت دیگر زمان مناسک 
گذر انســان از پراکندگی و گســیختگی به تجمع و پیوستگی است 
. بنابرایــن دگرگونی طبیعت در گردش ســال و نقــش و تأثیر آن 
درزندگی اجتماعی و اقتصادی مردم بر حســب بروز واکنش هایی 
در میان مردم جامعه های گوناگون شــده اســت . این واکنش ها 
مجموعــه ای از آئین هــا وآداب را در میان گــروه های اجتماعی 
مردم پدید آورده اســت  که بــه هنگام نوروز و جشــن باززایی و 
آفرینش دوباره طبیعت به نمایش در می آیند . در کشــور ما آئین 
های نوروزی قبلا« با گردش دســته های نوروز خوان در محله ها و 
کوچه ها و خیابانها آغاز می شد . که امروز تا اندازه ای به فراموشی 

سپرده شده است.

خانه تکانی
چنــد روز مانده به نوروز مردم با خانه تکانی و زدودن آلودگی 
از خانه واســباب خانه و پاکسازی محیط زندگی ودورافکندن 
اشیای کهنه وفرسوده و جایگزینی آنها با اشیاء و کالا های تازه 
ونو، کهنگی را از زندگی خود دور می کنند وبه پیشــواز نوروز 
می روند . هر خانواده با کاشتن گندم وجو ، عدس و دانه های 
دیگردر سینی  و بشقاب و نشاندن تخم ترتیزک یا کنجد روی 
کوزه های سفالی و رویاندن وسبز کردن آنها برای نوروز، آغاز 
دوباره رویش دانه ها و گیاهان را درطبیعت تقدیس می کنند 

وبه کار کشت وزرع بها می بخشند .

سفره هفت سین
از مهمترین آداب جشن نوروزی گستردن خوان نوروزی یا سفرۀ هغت سین و چیدن آینه ، قرآن ، شمع یا چراغ ، جامی پراز 
آب با یک ماهی قرمز ، یا یک نارنج یا چند برگه شمشــاد شــناوردرآن ، اسپند ، تخم مرغ پخته نقاشی یا رنگ شده ، انار ، سیب 
، نان و سبزی ... روی خوان )سفره ( است . هفت سین شامل هفت گونه خوراکی است که حرف اول هریک از آن با سین شروع 
می شــود .در بعضی از نقاط ایران ســفره نوروزی را با هفت خوراکی که نام اول آنها با شــین یا میم شروع می شود می آرایند . 
هریک از اشیای چیده شده بر روی خوان )سفره( معنا و مفهومی نمادی دارد . مثلًا آینه مظهر پاکی وخوشبختی است . شمع و 
چراغ نشــانة فروغ و گرمی ، تخم مرغ مظهر آفرینش ، آب و ماهی مظهر زندگی و حیات ، ســبزه نشانه رویش و... هنگام تحویل 
سال همه اعضای خانواده گرد خوان )سفره( می نشینند و گردش سال را در جمع هم می گذرانند تا در سالی که در پیش دارند 
از خانه و زندگی و عزیزان خود آواره و دور نگردند . نقش و اهمیت ســفره نوروزی گرد آوردن همه اعضای خانواده به دور هم و 
ایجاد همبســتگی در میان آنهاســت . در میان چینی های پکن ، آخرین خوراک روز آخر ســال چنین نقش و هدفی را در جمع 
کردن اعضای خانواده گرد هم دارد . این خوراکی حتی آنهایی را که با هم اختلاف دارند واز هم جدا زندگی می کنند به گرد هم 
می آورد .  از آئین های دیگر نوروزی بعضی از نمایش های میدانی مانند مراســم کشــتی میان پهلوانان ، راه انداختن دسته میر 
نوروزی یا  »خوان ســیزده روزه« و بازی هایی مانند شکســتن تخم مرغ است. این نمایش ها و بازیها همه در مجموعه رفتارهای 
آئینی نمادی قرار می گیرد که به صورتهای کما بیش همانند در بیشــتر جامعه های جهان به هنگام گردش ســال کهنه به سال 
نو و دوره فروپاشی موقت قطع زندگی آشکار می گردد .  هریک از این آئین ها نیز نشانة یادواره ای است از اسطوره های وابسته 

به مرگ و حیات و نازایی و زایایی و ایســتایی و پویایی در فرهنگ اجتماعات انسانی .

سیزده فروردین
ســیزده فروردین روز پایان دوره جشنهای نوروزی است. 
مــردم در این روز از خانه ها بیرون و به دشــت و صحرا و 
پارکها می رونــد تا آخرین روز خود را در طبیعت بکر و 
در کنار آب روان جویبارها و زیر ســایه درختان و روی 
چمن زارها بگذرانند و به شادیها و خوشیهای دوازده 

روزه جلا بخشند .

عید آمد مایه نداریم
عید آمد و ما ، مایه نداریم 

در بین عزیزان دگر پایه نداریم
از زخم و زبان زن وفرزند و اهالی

چون شاخه بی ریشه دیگر سایه نداریم
عارض شده مالک به در خانه خود که :

از دست تو ما هیچ مراید ) ۱( نداریم 
مشدی قلی بقال محله شده عارض
کز دست بدهکار دگر دایه نداریم 
ارباب رجوع آمده بر گوشه میزم 

فریاد وفغان کرده که پیرایه نداریم
ما مانده ایم و این همه دشمن !

عید آمد وما ، مایه نداریم

پاورقی :
توضیحا" عرض می کنم که نه فقط » مایه «

یعنی » پول « نداریم که مایه شعر گفتن هم 
نداریم ، اما چون در این دوره زمانه همه 

خودشان را شاعر می دانند ، چه ایرادی دارد که
ما هم اظهار فضل کرده و ادعای شاعری کنیم ؟

آسمان که به زمین نمی آید ! !
۱ -  تنگی قافیه سراغ همه شعرا از قدیم تا 

جدید و معاصر و غیر معاصر ، سپید گو و
وسنتی گو می رود ! !  ما هم از این بلیه بی نصیب

نماندیم و با این توضیح مفصل خواستم به شما 
خوانندگان عزیز بگویم که  » مراید « را کرایه معنی

کنید تا به اصل قضیه برسید ! !  تازه مگر فرقی هم می کند ! ! ؟ 

میان کلام شما شکر
خانه ای پیدا نکردم ای بابام  داد مستأجر به موجر این پیام   
رفته ام بنگاه و داده این پیام مدتی را بایدم مهلت دهی   

گشته افزون هم اجاره خانه ها رفته بالا پیش پول خانه ها   
خانه هم پیدا نشد یک لانه ای کاش پیدا می شد ی یک خانه ای  
کاش باما یک دل و همدم بود کاش انصافی در این موجر بود   

تا بیاید راه با مستأجری من ندیدم عاقبت یک موجری    
چند روزی را در آن مأء وا کنم مانده ام تا خانه ای پیدا کنم   
دائما" پرسان از این همسایه ها گشته ام اکنون رسید خانه ها   

تا ابد باید که مستأجر شوم  قسمت من نیست تا موجر شوم   
درد ما را چاره کن آه ای خدا  بار الها چاره ای کن بهر ما   

تا شوم آزاد زین مستأجری که شود من هم شوم یک موجری  
زین اجاره موجر من چاق شد زین مصیبت طاقت من طاق شد   

پیام موجر به مستأجر

بناهاي  از  مســجد گوهرشــاد، یکــي 
باشکوه و باســتاني عهد تیموري است که 
در اوایل قرن نهم قمري بنا شده است این 
بناي تاریخي در جنوب حرم مطهر رضوي 
قرار دارد و به رواق  هاي دارالســیاده و دار 
الحفاظ متصل است. این مسجد به دستور 
الدین  امیر غیــاث  بانو گوهرشــاد، دختر 
ترخان، از امراي جغتایي، همســر شاهرخ 
تیموري در سال 821 قمري توسط معمار 
با  الدین شــیرازي،  ایرانــي، قوام  معروف 
به کارگیري سبک معماري دوران تیموري 
ساخته شد. کاشــي کاري مسجد، نمونه اي 

از شاهکارهاي عهد تیموري است. 

چهارشنبه سوری

شب چهارشــنبه آخر سال کهنه را 
جشــن می گیرند و بــا آتش زدن بوته 
های خــار بیابانی )البته ســالهای دور، 
نسلهای گذشته( دل شب تیره را روشن 
می کنند . هر خانواده با آتش زدن ... در 
خانه فضای خانه خود را با دود ودم آتش 
از موجــودات زیانکار می پالایند ودیو و 
اهریمن را از محیط زیست خود دور می 
کنند. )در نسلهای گذشته( هر کس نیز 
چنــد بار به دور آتش های افروخته می 
گردد ، یا از روی آنها می پرد تا بیماری 
و زردی وغم و ســختی خــود را بزداید 
و سرخی و گرمی وســلامت وشادمانی 
را به هســتی خود گیرد و ســال نو را 

با تندرستی وشــادی آغاز کند.در آخر 
ســال همه خود را می شویند وآلودگی 
ها وپلشــتی های یکساله را از تن خود 
میزدایند و به آب می دهند. در آخرین 
روز سال که آن را تهرانی ها روز » عرفه 
« و خراسانی ها روز » بی بی حور « می 
نامند مردم با تنی تطهیر شده وبا جامه 
ای پاکیزه یــا نو برای یادآوری مردگان 
خود به گورستانها می روند و بر سر گور 
آنها روشنایی می گذارند . غروب همان 
روز نیز برخی از مردم ایران مشــعل ها 
و فانــــوس هایی روی بــام های خود 
می گذارند )نســلهای گذشته( و برخی 
دیگر آتش در خانه خــود می افروزند.

همچنیــن چراغ هــای خانــه خود را 
زودتــر از معمول و بــه هنگام » آفتاب 
پر« روشــن می کنند و آن را تا سپیده 
دم روز سال نو روشن می گذارند، بماند 
. همه این آداب برپایه این پنداشــت و 
باور اســت که روان مردگان در شب 
ســال نو آزاد خواهند شد واز آسمان 
به زمین خواهند آمد تا با زندگان در 
خانه های خود به سر برند ) باورنسل 
های گذشــته ( این آئیــن با آئین » 
فروردگان « زرتشتی و » شب رغائب 
« مســلمانان و » یکشــنبه اموات « 
مسیحیان مشــابهت بسیار زیاد دارد 
مردم هند وچین نیز چنین می پندارند 

که دوره نوگشــت سال زمان گسستگی 
کارهاســت ، مــردگان از گورهای خود 
بیرون می آیند و گورستانها را ترک می 

کننــد وبه جهان زندگان می آیند تا در 
جشــن آنها شــرکت کنند وطعم و مزه 

زندگی خاکی را باز بچشند .

میدان نقش جهــان اصفهان، یکی از زیباترین 
میــدان های جهان به طول تقریبی 507 و عرض 
158 متر اســت کــه همانند زنجیــری چهار اثر 
تاریخی بی نظیر دنیا را به هم پیوند داده اســت 
: مســجد شیخ لطف الله، مســجد امام، سر درب 
بازار قیصریــه و کاخ عالی قاپو. همچنین پیرامون 
میدان نقش جهان دویســت حجره دو طبقه قرار 
دارد. استاد محمدرضا و استاد علی اکبر اصفهانی، 
نام دو تن از معمارانی اســت کــه میدان را طرح 
ریزی نموده و آن را به شــکل فعلی بنا نهاده اند. 
نام این دو معمار بر سردر بناهای پیرامونی میدان 

به چشم می خورد.  نـوروز جشن 
نو گشت« طبیعت «

مراسمبازگشاییکوشکاحمدشاهی،باحضوردکترعلیاصغرمونسانمعاونرئیسجمهوریورئیسسازمانمیراثفرهنگی،صنایعدستیوگردشگری،محمدحسنطالبیان
معاونمیراثفرهنگیکشوروجمعیازمدیرانومسئولانسازمانمیراثفرهنگیبرگزارشد.مونساندرحاشیهبازگشاییاینبنایتاریخیازدستاندرکارانمرمتعمارت
کوشکاحمدشاهیونیزمدیریتمجموعهفرهنگیتاریخینیاورانتشکرکرد.بازگشاییعمارتکوشکاحمدشاهیهمزمانباافتتاحیهجشنوارهنوروزی»سینهشتم«انجامشد
ودربازگشاییکوشکاحمدشاهیاستاندارسیستانوبلوچستان،ونمایندگانایناستاندرمجلسشورایاسلامینیزحضورداشتند.عمارتکوشکاحمدشاهیاواخردورهقاجار
بهمنظورخوابگاهییلاقیاحمدشاهدرمیانباغنیاورانبامساحتیبالغبر7۰۰مترمربعدردوطبقهباسقفشیروانیبناشد.ازویژگیهایعمدهاینبناتزییناتونمایآجری

بهکاررفتهدرسرتاسرنمایبیرونیآناست.اینعمارتدردورهپهلویدومپسازمرمتوتغییرمبلمانداخلیبهعنوانمحلسکونترضاپهلویمورداستفادهقرارگرفت.

معاونصنایعدستیسازمانمیراثفرهنگی،صنایعدستیوگردشگریازحضورهنرمندانصنایعدستیایراندردومیننمایشگاهبینالمللیصنایعدستیعمانخبرداد.پویا
محمودیان،معاونصنایعدستیکشوربااعلاماینخبرافزود:»ایننمایشگاه،باحضوروزیرصنایعدستیووزیررسانهوارتباطاتعمانوسفرایکشورهایشرکتکنندهافتتاح
شد.«اوافزود:»همچنیندرمراسمافتتاحیهایننمایشگاه،رایزنفرهنگیایرانشرکتداشتوتعدادیازمسئولانسفارتخانهونیزمدیرانیازکشورعمانازغرفههایایرانبازدید
کردند.«محمودیانگفت:»دربازدیدمسئولانازایننمایشگاهآثارصنایعدستیایرانخیلیموردتوجهشانقرارگرفتکهدراینمیانکارهایمعرقوگلیمسیرجانبیشازحد
موردتوجهقرارداشت.«معاونصنایعدستیایرانافزود:»هنرمندانایرانیازجمله،آقایانکاوهازتهراندررشتهمعرقچوبشیوهظریفنگاره،اسماعیلیازخوزستاندررشته

کیفگلیم،کیفسنتی،سبدهایحصیریوتزئیناتداخی،تعبدیازشیرازدررشتهکاشیومحمودیازسیرجاندررشتهگلیمدرایننمایشگاهحضورداشتند.«

معاونصنایعدستیکشورخبردادحضورهنرمندانایرانیدردومیننمایشگاهبینالمللیصنایعدستیعمانعمارتکوشکاحمدشاهیباحضوردکترمونسانبازگشاییشد

گردشگری



وزیر بهداشت با اشاره به هزینه های سنگین درمان در کشور گفت: هزینه یک دوره شیمی درمانی در کشور معادل واکسیناسیون یک شهرک یا روستا بوده که در 
گذشته انجام می شد و حداقل هزینه برای بستری شدن در CCU و ICU بالای 500 دلار است که باید برای رفع مشکلات این بخش به هم کمک کنیم.سعید نمکی 
در ابتدای این نشست، گفت: توسعه یافتگی در هیچ کشوری حاصل نمی شود مگر رسانه ای پویا، مطالبه گر و پیگیر داشته باشیم ضمن اینکه مشاهده فساد و ناهنجاری های 
اجتماعی در کشورها ناشی از نبود این مهم است از سوی دیگر رسالت مدیران نظام پاسخگویی به رسانه های مطالبه گر حق مردم است.وزیر بهداشت ادامه داد: ما در 
عرصه خاصی از نظام سلامت پا گذاشتیم در حالی که در گذشته دوران موفق طلایی در این حوزه داشتیم کم اینکه در یکی از دستاوردهای این حوزه این است که 
توانسیم در کشورهای منطقه جایگاه شامخی داشته باشیم، همچنین از نظر کاهش مرگ و میر گروه های آسیب   پذیر توانسته بودیم در بین 23 کشور شرق مدیترانه 

رتبه اول را کسب کنیم ضمن اینکه در عرصه پژوهش نیز دستاوردهای عظیمی داریم.
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سعید نمکی: هزینه یک فناوری و جامعه
دوره شیمی درمانی در 

کشور معادل واکسیناسیون 
یک روستا است

رئیس شــورای اسلامی شهر تهران در 
مراسم افتتاح ایســتگاه هلال احمر )از 
خــط 7( ، مترو را عدالــت محورترین 
وسیله حمل و نقل عمومی معرفی کرد. 
محسن هاشمی رفسنجانی در مراسم 
افتتاح ایستگاه هلال احمر و بهره برداری 
از بخش شمالی خط 7 مترو گفت: در 
آستانه سال جدید و ولادت حضرت علی 
)ع( هستیم و این عید را به مردم و حضار 
گرامی تبریک می گویم و از تلاش همه 
عزیــزان برای راه اندازی خطوط مترو و 
ارائه ســرویس مطمئن به مردم تشکر 

می کنم.
وی افزود: پــروژه متروی تهران یکی از 
راهبردی ترین پروژه های کشور است 
و با عنایت به اقتصاد مقاومتی هم اکنون 
ســاخت تونل و تجهیزات ایستگاهی و 
تمام فعالیت هایی از این قبیل به صورت 
داخلی و بر اســاس توانمنــدی های 

خودمان انجام می شود.
هاشــمی گفت: اگر به دنبال مقابله با 
تحریم ها و تهدیدهای دشمن هستیم 
مترو می تواند به کاهش مصرف سوخت 
و اشتغال بیشتر در کشور کمک کند، 
اگر به دنبال حفظ محیط زیست هستیم 
هیچ وســیله نقلیه ای به انــدازه مترو 
در کاهش آلودگی هــوای تهران موثر 
نیســت و بالاخره اگر به دنبال عدالت 
اجتماعی هستیم مترو عدالت محورتر از 
سایر وسایل نقلیه است و باید به دنبال 

گسترش و توسعه آن باشیم.
رئیس شورای شــهر تهران با اشاره به 
مناسبت ولادت حضرت علی )ع( و روز 
پدر عنوان کرد: خوب است در این روزها 
یادی از آیت الله هاشــمی رفسنجانی 
بکنیم کــه در دهه اول انقلاب، موضوع 
متروی تهران را در هیئت دولت مطرح 
کردند و حتی در جلسه ای با امام راحل 

از ایشان درخواست کمک نقدی برای 
مترو کردند و بالاخره متروی تهران در 
هیئت دولت تصویب شد و از آن زمان 
تاکنون افــراد زیادی بــرای راه اندازی 
متــروی تهــران تلاش کردنــد. آقای 
ابراهیمی، آقای درویش و آقای قالیباف 
که به خصوص در چهار سال آخر برای 
خطوط 6 و 7 وقت زیادی گذاشــتند و 
جا دارد از همه این عزیزان تشکر ویژه 

داشته باشیم.
وی افزود: در جلســه ای که در خدمت 
مقام معظــم رهبری بــودم گفتم که 
متروی تهران هم اکنون با 120 ایستگاه 
و حدود 200 کیلومتر طول فعالیت می 
کند که با احتساب خطوط ریلی حومه 
تهران این رقم شاید به 500 کیلومتر هم 
برسد. همچنین از ایشان خواستم کمک 
کنند این خطوط به صورت کامل تجهیز 

شوند.
هاشمی گفت: زمانی بود که وقتی یک 
ایســتگاه را راه اندازی می کردیم خیلی 
خوشحال می شدیم چرا که در ابتدای 

راه بودیــم و تجربه کم تری داشــتیم، 
اما امروز نباید با راه اندازی ایســتگاه و 
خط خوشحال شــویم بلکه باید زمانی 
خوشحال شــویم که از ظرفیت کامل 
مترو استفاده شــود و خطوط مترو به 
صورت کامل تجهیز شــود. مترو تهران 
این ظرفیت را دارد که روزانه 5 میلیون 
سفر داشته باشد و ایستگاه های مترو می 
توانند تبدیل به مجتمع های ایستگاهی 
شــوند و به روشTOD از آن ها درآمد 
زایی کرد. من از شــهرداری می خواهم 
که تجهیز خطوط مترو را همچنان در 
اولویت خود قرار دهد و دولت نیز کمک 
کند تا بتوانیم به اهداف خود برســیم. 
واقعیت این اســت کــه مجتمع های 
ایســتگاهی می تواند درآمدهای کلانی 

برای شهرداری داشته باشد.
وی با اشاره به کمک دولت های مختلف 
به مترو گفت: دولت های قبل همه به 
متــرو کمک کرده اند و لازم اســت که 
دولــت آقای روحانی نیــز کمک های 
نقدی خود را به مترو داشــته باشد تا 

بتوانیم کارها را پیش ببریم.
رئیس شورای شــهر با تاکید بر افتتاح 
و تجهیــز کامل خط مترو تصریح کرد: 
وقتی خطی با 3 هــزار میلیارد تومان 
افتتاح می شود مسافرگیری در حد 50 
و 100 هــزار نفر در روز برای آن خیلی 
کم است و  باید حداقل 500 هزار یا یک 
میلیون سفر انجام دهد تا آثار آن را در 

جامعه ببینیم.
وی به سیستم های تهویه هوا در مترو 
ها نیز اشــاره کرد و گفــت: هم اکنون 
سیستم های تهویه هوا در کشور بومی 
شده است و حتی در »مپنا« خط تولید 
فن 2.5 بطری هم راه اندازی شده است 
که می توان از آن ها برای تجهیز خطوط 

مترو استفاده کرد.
هاشمی در پایان از معاون حمل و نقل 
و ترافیک و شــرکت بهره برداری مترو 
خواســت که منابع اندک متــرو را به 
صورت اولویت دار و هدفمند برای بهره 
گیری بیشتر از ظرفیت ها استفاده کنند 

و از مصرف پراکنده خودداری کنند.

محسن هاشمی در مراسم بهره برداری از 3 ایستگاه خط 7 مترو:

مترو عدالت محورترین وسیله حمل و نقل عمومی است 
فرمانده قرارگاه 

سازندگی  خاتم الانبیاء
رعایت استانداردهای پدافند 

غیرعامل در خط 7 مترو
فرمانده قــرارگاه ســازندگی خاتم الانبیــاء از رعایت 

استانداردهای پدافند غیرعامل در خط ۷ مترو خبر داد. 
مراسم افتتاح ایستگاه هلال احمر و بهره برداری از بخش 
شمالی خط ۷ مترو تهران در محل ایستگاه هلال احمر 
برگزار شد که شهردار تهران و رئیس و اعضای شورای شهر 

نیز در آن حضور داشتند.
سردار ســعید محمد، فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم 
الانبیاء، از پیمانکاران پروژه در این مراسم ضمن تبریک 
فرارسیدن ایام ماه رجب و سال نو، گفت: افتتاح این پروژه 
معظم را خدمت مردم شریف ایران تبریک عرض می کنم، 
چرا که افتتاح این پروژه ها در شــرایط کنونی و با توجه 
خباثت دشمن، موجب دلگرمی و امید مردم و یأس دشمن 

خواهد بود.
وی با اشاره به اهمیت قابل توجه خط ۷ مترو با ۲۲ ایستگاه، 
عنوان کرد: این خط بیشترین ایستگاه تبادلی را دارا است 
و در آن استانداردهای پدافند غیرعامل هم رعایت شده 
اســت و به تدریج به اهداف کامل این پروژه نزدیک می 

شویم.
فرمانده قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیاء عنوان کرد: در 
صورت تامین منابع مالی، اتمام ۲۲ کیلومتر از مسیر و ۲٠ 
ایستگاه از این خط، تا پایان سال ۹٨ برنامه ریزی شده است. 
خط ۷ یکی از مظلوم ترین پروژه های تهران بود، به این معنی 
که اگر براساس نوبت در نظر بگیریم، بر بسیاری از پروژه های 

دیگر اولویت داشت.
محمد از همکارانش در شهرداری تهران به خاطر پیگیری و 
رسیدگی به این پروژه تشکر و تأکید کرد: امکان نداشت 
بدون همدلی که در تمام ارکان پروژه برقرار بود، به این نقطه 

رسید.
وی در پایان سخنانش خاطرنشان کرد: از شهردار محترم 
تهران، بازنگری در تأمین تجهیزات را خواستارم؛ در حال 
حاضر پیچیده ترین پروژه ها در کشور را با سطح بالایی 
از بومی سازی می توان انجام داد؛ به عنوان مثال فاز بعدی 
پروژه ســتاره خلیج فارس را قرار است ۱٠٠درصد بومی 
پیش ببریم. شــاید لازم باشد کمی در تجهیزات مترو 
بازنگری کنیم تا بومی سازی را بالا ببریم؛ مطمئن هستم 
که این اتفاق شــدنی اســت. تقاضای من این است که 
دست به دست هم دهیم تا با موفقیت در مسیر بومی سازی 

پیش برویم.

وزیــر ارتباطات بــا تاکید بر 
اینکه نمی توان مقابل جریان 
تکنولوژی ایستاد و منطقی هم 
نیست، گفت: معتقدم در سال 
آینده با وجــود تحریم ها در 
حوزه فناوری اطلاعات با رونق 
روبرو می شویم چراکه بخش 
های دیگر به دلیل محدودیت 
های ایجاد شده از سوی تحریم 

ها برای ایجاد بهره وری به سراغ فناوری اطلاعات می روند.
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات، محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات در نشســت با فعالان مجازی، به هفتمین 
سالگرد تاسیس شورای عالی فضای مجازی اشاره کرد و گفت: 
تدبیر مقام معظم رهبری برای هماهنگ سازی دستگاه های 
مختلف، ایجاد مرکز ملی فضای مجازی و برای برنامه ریزی، 
تشــکیل شــواری عالی فضای مجازی بود که 7 سال از عمر 
این مجموعه می گذرد و در این سال ها شورای عالی فضای 

مجازی روزهای پر فراز و نشیبی را سپری کرده است. 
وی افزود: شــورای عالی فضای مجازی در سه سال نخست 
بیشــتر درگیر ساختمان و در دوره ای دیگر، مجموعه ای که 
باید پیشــرو و برنامه ریز باشد، درگیر فیلترینگ و موضوعات 
ســلبی بود. اما در دوره آقای فیروزآبادی برنامه های جدیدی 

شروع شد و راه درستی در پیش گرفته شد.
آذری جهرمی با بیان اینکه فناوری اطلاعات، تحول بزرگتری را 
در دنیا رقم می زند چراکه بر حوزه های دیگری چون فرهنگ، 
اقتصاد و حتی سیاســت تاثیرگذاری دارد، اظهار کرد: وقتی 
تلفن، شهرها را به هم و تلفن همراه انسان ها را به هم متصل 
کرد، تحول بزرگی ایجاد شد. اما امروز با تحول بزرگتری روبرو 

هستیم که قرار است اشیا را به هم متصل کنیم.
عضو شــورای عالی فضای مجازی جریان تکنولوژی را توقف 
ناپذیر دانست و تصریح کرد: نمی توان جلوی جریان تکنولوژی 
ایستاد و این کار منطقی نیست و در مقابل باید ظرفیت های 

آن را بدانیم چیست.
وی با بیان اینکه ضعف ما این اســت که ایدئولوژی را به زبان 
اقتصاد ترجمه می کنیم که در اینصورت بازنده هستیم، افزود: 
در جنگ اقتصادی، باید اقتصاد را در مقابل اقتصاد قرار دهیم، 
آن وقت اســت که می توانیم موفق شویم که به این اقتصاد، 

اقتصاد دیجیتال می گویند.

خبر
آذری جهرمی در نشست با فعالان فضای مجازی:

نمی توان جلوی جریان تکنولوژی ایستاد

www.etebar.net به زودی سایت خبری 



 آغاز طرح
 امداد نوروزی

سایپــا

طرح امداد نوروزی شرکت سایپا از 25 اسفندماه سال جاری آغاز می شود و به مدت سه هفته تا 16 فروردین ماه 98 ادامه می یابد. عباس فخاریان، رئیس ستاد طرح خدمات و 
امداد نوروزی سایپا، در آیین شروع این طرح اظهار کرد: با توجه به اینکه برخی از هموطنان سفرهای نوروزی خود را از پنج شنبه گذشته آغاز کرده اند، نمایندگی های سایپا در 
محورهای پر تردد مستقر شده اند.فخاریان گفت: این خدمات توسط نمایندگی های مجاز کشیک انجام خواهد شد. این نمایندگی ها با استقرار در شهرها و جاده های کشور به 
کلیه خودروهای تولیدی گروه سایپا خدمات ارائه می کنند. همچنین نمایندگی های سایپا در صورت نیاز به سایر خودروها، خدمات امدادی ارائه می دهد. این مقام مسوول با 
اشاره به زیرمجموعه های شرکت سایپا و نهادهایی که در این طرح همکاری دارند، گفت: شرکت های تامین کننده قطعات، شرکت سایپا یدک، انجمن های صنفی نمایندگان 
خدمات پس از فروش سایپا یدک در استان ها و مرکز ارتباط با مشتریان از جمله زیر مجموعه های شرکت  سایپا هستند که در این طرح مشارکت دارند. در کنار آنها نهادها و 

سازمان های بیرونی همچون راهنمایی و رانندگی، پلیس راه و راهداری شرکت سایپا را در ارائه هر چه بهتر طرح همراهی خواهند کرد.
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سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو در مصاحبه اختصاصی با هفته 
نامه اقتصادی اعتبار وضعیت صنعت خودرو را در سال 1398 مورد واکاوی 

قرار داد.
قیمت هاي فعلي به هیچ وجه واقعي نیست همانطور که قیمت هاي 
کارخانه نیز واقعي نیست و اصولا هرزمان که قیمت کارخانه به صورت 
تکلیفي پایین نگه داشته مي شود ، از آنجا که قیمت واقعي را حداقل دلالان 
خوب مي دانند یک شکاف قیمتي بین بازار و قیمت کارخانه بوجود مي آید که 
بتدریج افزایش پیدا مي کند به خصوص اگر تحویل تعهدها عقب بیافتد و یا 
تولید مانند شرایط حاضر کاهش چشمگیر داشته باشد . در این شرایط سرمایه 
هاي سرگردان به جاي آنکه وارد بازار سرمایه شوند )بورس( وارد بازار کالا مي 
شوند و تورم غیرمنطقي ایجاد مي کنند که البته این مقوله فقط به خودرو مربوط 

نیست بلکه کالاهاي دیگر را نیز شامل مي شود .
اما علت آن چیســت ؟ تصمیمات دیرهنگام و اکثرا اشتباه یعني هم دیر 

تصمیم گیري مي شود و هم اشتباه و غیرمنطقي :
در شرایطي که نرخ ارز به شدت بالا مي رود و به تبع آن قیمت کلیه نهاده 
هاي تولیدي مانند بقیه نهاده ها بالا مي رود و گاها خیلي بیشــتر از نرخ ارز 
)علیرغــم داخلي بودن مواد اولیه آن مانند ورق ، آلومینیوم ، مس و ...( قدرت 
سفارشــگذاري خودروسازان به شدت کاهش مي یابد و اگر تبدیل قیمت و یا 
کمک مالي نباشد بلافاصله پس از یک ماه یا دو ماه تولید کاهش چشمگیر پیدا 

مي کند که عامل اصلي افزایش قیمت در بازار مي باشد .
از ابتداي امسال قیمت دلار شدیدا بالا رفت ولي تصمیم گیري براي تبدیل 
قیمت ها با تاخیــر 8 تا ده ماهه آنهم بطور ناقص صورت گرفت که هنوز هم 

کارساز نیست .
اگر قرار است قیمت تکلیفي معیار فروش باشد باید حتما مابه التفاوت قیمت 
تمام شده + سود منهاي قیمت فروش به خودروساز پرداخت شود در غیر این 
صورت با زیانهاي حادث شده خودروســاز در شرف ورشکستگي قرار خواهد 

گرفت.
الف : در شــرایط فعلي مردم باید عاقلانه برخــورد کرده و از هجوم به بازار 

خودداري کنند .
ب : خودروســازان کســاني را که بیش از یک خودرو ثبــت نام کرده اند 
غربالگري کرده و مابقي پول آنها را با 100%-15 بالاتر از سود بانکي پرداخت 
نماید که خود از فشار به خودروساز کم خواهد کرد . البته دولت براي این کار 

باید نقدینگي تامین کند .
ج : خودروسازان هرچه سریعتر تیراژ تولید را افزایش دهند و مشکلات خود 
را شــفاف و روشــن به دولت اعلام کنند . برخلاف قطعه سازان که این کار را 
مي کنند معمولا خودروسازان ملاحظه کار بود و حساسیت شرایط فعلي را به 

مسئولین ذیربط منتقل نمي کنند . )به صورت اثربخش(
اگر همچنان وزارت صمت به تصمیمات دیرهنگام و عمدتا ناقص ادامه دهد 

هیچ آینده اي براي قیمت بازار خودرو متصور نخواهد بود .
تا پایان سال فرصتي باقي نمانده و کمک اخیر دولت اثرش را در اوایل 
ســال آینده خواهد گذاشت ولي افزایش تولید تا پایان سال نسبت به 
چند ماه گذشته خواهیم داشت که خود از فشار تعهدات کم خواهد کرد . در کل 

میانگین تولید افزایش پیدا کرده است .
طرح 5% زیر قیمت بازار به شرطي موفق خواهد بود که : 1-اولا تبصره 
به آن نخورد مثلا نگویند الان قیمت بازار بالاست و باید با قیمت 5% زیر 
ابتداي بهمن پیش فروش شــود که خود مشکل زا خواهد بود ، قیمت در روز 
تحویل باید 5% زیر قیمت روز باشد تا فاصله به همان 5% برسد که باعث جذب 
سرمایه هاي سرگردان دلارها به این بازار نشود و به نظر بنده حتي 5% نیز باید 

حذف شود .
2-حجم تولید باید هرچه سریعتر افزایش یاید که آنهم به تامین نقدینگي از 

طرف بانکها وابسته است .
البته تامین نقدینگي نیز باید با نظارت و مصرف آن نیز با پایش انجام شود . 
از شرکتها باید برنامه خواسته شود ، تعهد گرفته شود و نحوه صرف این کمک ها 
نیز مرتب پایش شود . از تجربه مدیران قدیمي که تجربه چندین باره در چنین 

شرایطي داشته اند استفاده گردد . 
فراموش نکنیم حتي در صورت عدم تامین کافي و بالارفتن حدودي قیمت 
خودرو تنها راه نخریدن است تا تنش ایجاد شده کاهش یابد و این به همکاري 
مــردم نیاز دارد ، البته ناگفته نماند در صورت افزایش نامعقول قیمت احتمالا 
تقاضاي خرید در بازار کاهش یافته ، دلالي هم با وصل شدن قیمت خودروساز 

به قیمت بازار کم رنگ مي شود و خودبخود قیمت ها به تعادل خواهد رسید .
مسلما این صنعت در سال آینده همچنان با مشکلاتي مواجه خواهد بود 
که عبارتند از : الف : کاهش تولیدات مونتاژي به علت خروج خودروسازان 
از ایران که باید با افزایش سایر تولیدات آن را جبران کرد . ب : کمبود نقدینگي 
کماکان به جاي خود باقي است مگر کمک دولت . ج : بالارفتن قیمت تمام شده 
قطعات به علت شرایط تحریم و اجبار براي دورزدن تحریم ها که کار را گرانتر و 
مشکل تر خواهد کرد . ه : انباشت تقاضا که مرتب روبه افزایش است که باید تمام 
تلاش براي افزایش تولید صورت گیرد ولي صنعت خودروي ایران به درجه اي از 
رشد رسیده )نه از نظر به روز بودن( که احتمال توقف آن به هیچ وجه نیست و به 
هر حال دولت و نظام حواسشــان به این صنعت خواهد بود . احتمالا ما شرکاي 
خارجي اثربخش نخواهیم داشت و دولت چین هم در این دوره از تحریم ها نهایت 
کم لطفي را کرده و حاضر نیســت مانند دوره هاي گذشته همکاري نماید ولي 

فعالیت صنعت خودرو ادامه خواهد داشت .
البته یکي از کارهایي که باید شبانه روزي پیگیري شود هرچه سریعتر به 
تولید رساندن خودروهایي با پلتفرم جدید و ملي مي باشد که خودروسازان باید 

در دستور کار قرار دهند .
کمیت در سال آینده چندان بالا نخواهد بود و احتمالا 1000/000/000 – 

1/200/000 دستگاه تولید خواهد شد البته در صورت بهبود شرایط .
در ســال آینده قیمت ها به هیچ وجه قابل پیش بیني نیست ، عمده 
تعهدات امسال به سال آینده سرریز خواهد کرد و لذا پیش فروشها براي 
تحویل سال 99 یا 1۴00 خواهد بود . امیدواریم تلاش شود تا خودروهاي ملي 

هرچه سریعتر به تولید انبوه برسد .
صنایع دفاع از نظر تکنیکي خیلي مي تواند کمک کند ولي از آنجا که آنها 
تجربه کار صنعتي با رویکرد تیراژ خیلي انبوه با قیمت رقابتي را ندارند مدتي 
زمان خواهد برد تا هماهنگ شــوند و البته امکانات خیلي خوبي دارند که مي 

باید بــا پارادیم هاي صنعت خودرو 
خود را تطبیق دهند به خصوص از 
نظر قیمت تمام شده در هر زمینه 
احتمال شــوک قیمتي را خواهیم 
داشت ریشه این نابساماني ها عمدتا :
  نداشــتن سازمان برنامه ریزي 
درست اقتصادي )سازمان برنامه و 
بودجه که عملا تعطیل اســت چه 

انتظاري از عملکرد خوب سیستم داریم( .
 دولتي بودن بنگاههاي اقتصادي که متاسفانه 

روزبه روز نیز بزرگتر مي شود و خصولتي بودن که 
بسیار بدتر از دولتي بودن است .

  رقابت بنگاههاي دولتي با امکانات خاص با بخش 
خصوصي که فرصت نفس کشیدن به آن نمي دهد .

  عدم تعدیل مستمر نرخ ارز و جهش هاي موردي که کل 
سیستم و نظام اقتصادي را دچار چالش مي کند .

  بکارگیري افراد ناکارآمد در بعضي از پســتهاي حساس دولتي و 
بنگاههاي اقتصادي که هرروز شاهد آن هستیم .

  عــدم تعامل با دنیاي خارج بطوریکــه در حال حاضر جبهه واحدي تقریبا 
در دنیا علیه ما وجود دارد و به هر حال با حفظ اســتقلال باید موضوع تعامل با 

کشورهاي دیگر را حل کنیم .
  فساد گسترده در بسیاري از نهادهاي دولتي و خصوصي که لازم است برخورد 

جدي با ریشه هاي فساد بشود و باید یکي از اولویتهاي اصلي نظام باشد .
  عدم وجود برنامه هاي اقتصادي شــفاف و واقعي و عدم همکاري ملت با 
خواسته هاي دولت به علت اجرا نشدن بعضي از وعده هایي که داده شده ولي 
عمل نشده . آنچه مسلم است اکثریت قریب به اتفاق ملت ایران به نظام اعتقاد 
داشته و در عمل نیز در راهپیمایي ها ، در شرایط دفاعي و سیاسي براي حفظ 
اســتقلال نهایت همکاري را مي کنند ولي در بخش اقتصادي این همکاري 
و همیاري بســیار کم رنگ اســت که دلیل اصلي آن اولا اطلاع داشتن آنها از 
فسادهاي اقتصادي ثانیا عدم برخورد با ریشه هاي فساد و ثالثا اجرا نشدن وعده 

هاي داده شده است .
چند ســال پیش که آسیاي شرقي دچار مشکل اقتصادي شد همه شاهد 
بودنــد که مردم این کشــورها چه همکاریهاي خوبي با دولتهایشــان بنا به 
درخواست رهبران داشــتند مانند مالزي و کره که حتي طلا و ارز خود را در 
اختیار بانکها گذاشتند تا ارزش پولشان کاهش پیدا نکند و موفق هم شدند ولي 
متاسفانه وقتي در ایران مشکل اقتصادي پیش مي آید تشکیل صفهاي طویل 
خرید ارز و سکه و کالا تمام                        برنامه ریزي هاي دولتي را نقش 
برآب مي کند مانند موارد مربوط به قیمت ها )خودرو ، دلار و ...( و تا زمانیکه 
همکاري ملت در این زمینه وجود نداشته باشد هیچ برنامه اي موفق نخواهد بود 

. ریشه این رفتارها را باید در ترس از آینده ، ناامیدي و رکود تورمي دانست .
-وابستگي بیش از پیش دولت به درآمدهاي نفتي که باعث احساس عدم 

نیاز 
برنامه  به 

ریـــــزي کلان 
اقتصادي شده است )مانند 

تعطیلي رسمي سازمان برنامه و بودجه 
و تعطیلي غیررسمي فعلي این سازمان که کاملا غیرفعال 

است( لذا هروقت دچار مشکل اقتصادي مي شویم با افزایش نرخ ارز مشکلات 
را موقتي حل مي کنیم )مانند پرداخت سپرده هاي مردم که توسط موسسات 
مالي اعتباري اختلاس شده و یا پرداخت حقوق و پاداشهاي عقب افتاده و ...( و 
در عوض کل اقتصاد را دچار چالشهاي شدید مي کنیم . اصولا درآمدهاي نفتي 
علیرغم اینکه در مقایسه با تولید ناخالص ملي درصد خیلي بالایي را تشکیل         
نمي دهد ولي چون در اختیار دولت است اصولا باعث ایجاد رانت و مفاسد دیگر 
مي شود . تنها راه این است که اقتصاد بدون درآمد نفت اداره شود و درآمدهاي 
نفتــي صرفا صرف پروژه هاي عمراني و تکمیل پروژه هاي ناقص و همچنین 

ایجاد زیرساختهاي توسعه اي کشور شود .
  افول فرهنگي مردم به علت نداشتن الگوهاي ارزشي ، هزار وعظ و خطابه 
در صدا و ســیما و رسانه ها اثربخشي به اندازه الگو بودن مسئولین چه از نظر 
نحــوه کارکردن ، زندگي کردن ، کنترل آقازاده ها و خانواده خود آنها نخواهد 
داشت . انتخاب افراد باتخصص و متعهد و مزین به ارزشهاي انقلابي و اخلاقي و 
حرفه اي حتما همکاري مردم را به دنبال خواهد داشت که متاسفانه این مقوله 

نیز خیلي کمرنگ شده است . 
  برنامه ریزي براي افزایش تولید حتي بیش از نیاز کشور و لغو نظام قیمت 

گذاري و ایجاد فضاي رقابتي.

چالشهاي سال آینده صنعت خودرو

خودرو

مدیرعامل سایپایدك:
ارائه خدمات امدادي رايگان به خودروهاي 

توليدي كمتر از 5 سال گروه سايپا

مدیرعامل ســایپایدک اعلام کرد: تمامــی هزینه های امدادي 
خودرو های دوره گارانتي گروه ســایپا و خودروهایي که کمتر از 
پنج ســال عمر دارند در طرح خدمات و امداد نوروزی98 گروه 

سایپا رایگان است.
به گزارش سایپانیوز، بهزاد پناهي مدیرعامل سایپایدک در آیین 
آغاز به کار طرح خدمات و امداد نوروزی 98 گروه ســایپا گفت: 
وظیفه شــبکه خدمات پس از فروش گروه سایپا در ایام نوروز، 
ایجاد اطمینان خاطر برای مشتریان در سفر های نوروزی است 
و تمامي پایگاه ها و واحد های امدادی گروه ســایپا در جاده های 

سراسر کشور خدمات امدادي به مشتریان ارائه خواهند داد.
وی افزود: شبکه خدمات پس از فروش گروه سایپا جهت اجراي 
مطلوب طرح خدمات و امداد نوروزی98 از 25 اسفند 97 تا 16 
فروردین 98 با تمام توان بهترین خدمات را در کوتاه ترین زمان 

ممکن به مسافران نوروزی ارائه خواهد داد.
پناهی خاطرنشان کرد: در طرح امداد و خدمات نوروزی 98 گروه 
ســایپا، 11 دفتر منطقه ای و 20 انجمن صنفی نمایندگی هاي 
گروه سایپا در سراسر کشور، وظیفه کنترل و نظارت بر عملکرد 
نمایندگی ها و واحد های امدادی را بر عهده دارند و بیش از یکهزار 
و 700 امدادگر در طول طرح مشغول خدمات رساني به مشتریان 

و امدادخواهان خواهند بود.
مدیرعامل ســایپایدک اعــلام کرد: مالــکان خودروهاي گروه 
خودروســازی ســایپا در صورت بروز مشکل در حین سفرهاي 
نــوروزي، می تواننــد با شــماره 096550 تمــاس بگیرند و از 
خدمات امــدادي و تعمیرگاهي نمایندگي هاي کشــیک این 
طرح در ایام نوروز برخوردار شــوند.پناهي گفت: در این طرح به 
تمامي خودروهایي که نیاز به امداد دارند، خدمات امدادي ارائه 
خواهد شد ولي اولویت با خودروهاي تولیدي گروه خودروسازي 
سایپا است.گفتني است طرح خدمات و امداد نوروزی 98 گروه 
خودروسازی سایپا از 25 اسفند 97 آغاز  و تا 16 فروردین 98 در 

تمامي جاده هاي کشور اجرا مي شود.
www.etebar.net به زودی سایت خبری 
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بهگزارشروابطعمومیبیمهآسیا،مسعودبادین،نایبرئیسهیاتمدیرهومدیرعاملبیمهآسیاباتاکیدبرتکریممشتریانوارائهخدماتشایستهبیمهایبهبیمهگذاران،گفت:بیمه
آسیادربرنامههایآتیخود،طراحیبیمهنامههایجدیدوکاربردیبهخصوصمورداستفادهعامهمردمازجملهطرحزرینبیمهنامهجامعمنازلمسکونیرادراولویتهایخود
قراردادهاستوامیدواریمهموطنانباخریداینبیمهنامهبخشازدغدغههایخودرارفعکنندوهموطنانعزیزمیتوانندباطرحزرینبیمهنامهجامعمنازلمسکونیوپرداخت
55هزارتومانحقبیمهسالیانهاز۹۲میلیونتومانتعهداتوپوششبیمهایاستفادهکنند.مسعودبادیندرادامهافزود:مسئولیتبیمهگذاردرمقابلهمسایگانمجاورومسئولیت
همسایگاندرمقابلبیمهگذار،پرداختهزینهاجارهواسکانموقتبیمهگذاردرصورتوقوعحادثه،بیمهحوادثبیمهگذاروهمسروی،پرداختخسارتواردشدهبهاتومبیلبیمه

گذاردرپارکینگوپرداختهزینههایپاکسازیناشیازوقوعخطرات،پوششهایویژهواضافیاستکهبهبیمهگذاراندرطرحزرینارائهمیشود.

عرضهطرحزرینبیمهآسیا
مجمععمومیفوقالعادهشرکتسهامیبیمهداناباحضور۸۲درصدیسهامدارانبرگزارواساسنامهجدیدآنتصویبشد.بهگزارشروابطعمومیبیمهدانا،اینمجمعروز۲۲
اسفندماهجاریباحضوردکترکاردگر،نایبرئیسهیاتمدیرهومدیرعاملبیمهدانا،اعضایهیاتمدیره،برخیمدیرانستادیونیزباحضورنمایندگانشرکتهایاستانیسهام
عدالت،شرکتسرمایهگذاریآتیهصبا،سازمانحسابرسی،بیمهمرکزیووزارتاموراقتصادیوداراییدرمحلساختمانسعدیاینشرکتبهریاستدکترجعفری،رئیسهیات
مدیرهبیمهدانابرگزارشد.دراینمجمعبندهایمربوطبهتغییراساسنامهجدیدشرکتتوسطعبدالحسینپهلواندبیرمجمععمومیقرائتشدوبهتصویباعضایمجمعرسید.
دکترجعفری،تصویبایناساسنامهراگامموثریدرجهتتسهیلبنگاهداریوپیشبردبهتراموراجراییدانستواظهارداشت:تشکیلکمیتههایحسابرسی،کنترلداخلی،مدیریت

ریسک،جبرانخدماتکارکنانوتطبیقمقرراتوتغییرنحوهانتخاباعضایهیاتمدیرهازحقوقیبهحقیقیازمهمترینویژگیایناساسنامهبهشمارمیرود.

اساسنامهجدیدشرکتبیمهداناتصویبشد

خبر

همایش  در  ملت  بانک  مدیرعامل 
سالیانه بنیاد نیکوکاری سلام: انجام 
کارهای خیر، دل بزرگ می خواهد

ملت،  بانک  مدیرعامل 
نیکوکاری  بنیاد  تاسیس 
و  بزرگ  کاری  را  سلام 
ارزشمند خواند و اعلام کرد 
که این کار، شیرینی و حلاوت 
خدمت صادقانه موسسان را 
که از مدیران بازنشسته بانک 
هستند، دوباره ظاهر می کند. 
عمومی  روابط  گزارش  به 
بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی در همایش سالیانه بنیاد 
نیکوکاری سلام با بیان این نکته که کار بانک با خدمت به 
مردم آمیخته است، تاکید کرد: اگر حمایت بانک ها نباشد 
بسیاری از کارهایی که باعث رونق تولید و ایجاد اشتغال 
می شود به سرانجام نخواهد رسید. وی با تاکید بر این 
نکته که قرارگرفتن در جایگاه خدمت به مردم و گره 
گشایی از مشکلات آنان، توفیق بزرگی است که خداوند 
نصیب کارکنان و مدیران بانک کرده است، ادامه داد: همه 
مردم چنین توفیقی را ندارند بنابراین باید از این فرصت 
به بهترین شکل برای گره گشایی از مشکلات نیازمندان 
استفاده کرد. مدیرعامل با اشاره به این نکته که بسیاری 
از مردم به امید رفع مشکلات خود به دست کارکنان بانک، 
از خواب بیدار می شوند، تصریح کرد: اگر بتوانیم مشکلات 
مردم را حل کنیم یعنی توانسته ایم که شکرگزار خدا 
باشیم. وی یادآور شد: بانک ها به ظاهر بنگاه هایی 
اقتصادی هستند که اولویت اولشان کسب سود است ولی 
نقش آن ها در زندگی مردم بسیار پررنگ است. دکتر 
بیگدلی با اشاره به این نکته که بانک ملت از قدیم در انجام 
مسوولیت های اجتماعی پیشرو و پیشتاز بوده است، 
بهداشت،  های  خانه  ساخت  سازی،  مدرسه  گفت: 
بازسازی شیرخوارگاه ها، حمایت از مددجویان کمیته 
امداد امام خمینی)ره( و کمک به ساخت و تکمیل 
بیمارستان ها از جمله مواردی است که بانک ملت از قدیم 
در انجام آن ها پیشگام بوده است. وی با بیان این نکته که 
تاسیس بنیاد نیکوکاری سلام از سوی مدیران بازنشسته 
و پیشکسوتان بانک ملت، ریشه در گذشته دارد، تصریح 
کرد: موسسان این بنیاد، سال ها از خدمت به مردم در 
بانک ملت و رفع مشکلات آنان، لذت برده اند و این 
احساس در آنان ایجاد شده است که تا زمانی که نفس می 
کشند باید موثر واقع شوند و به بندگان خدا خدمت کنند. 
مدیرعامل با تاکید بر این نکته که انجام کارهای بزرگ، 
دل بزرگ و وسیع می خواهد، اظهار داشت: تعداد زیادی 
انسان پولدار در جامعه وجود دارد که بسیاری از آن ها 
تمایلی به انجام کارهای خیر ندارند چون انجام کار خیر 
و رفع مشکلات مردم، دل بزرگ می خواهد و خدا این 
توفیق را به برخی از افراد داده است تا از اموال و امکانات 
خود در راه خدمت به خلق استفاده کنند. وی با اشاره به 
این نکته که خداوند به اموال خیران، برکت می دهد، 
تاکید کرد: انجام کار خیر از فطرت های الهی است که در 
بشر متجلی می شود، تاکید کرد: توفیق الهی لازم است 
تا کسی در راه خیر قدم بردارد. دکتر بیگدلی با تاکید بر 
این نکته که انجام کار خیر، هم برکات فردی دارد و هم 
برکات اخروی، ادامه داد: اثر فردی انجام کار خیر این است 
که خدا چندین برابر آن را به فرد نیکوکار برمی گرداند و 
ذهنیت خوبی در او ایجاد می کند ضمن این که جامعه را 
از بزهکاری پاک می کند و مصون نگه می دارد و باعث 
افزایش امنیت می شود. به گفته وی، در انجام کار خیر 
لحظه ای زیباتر از نشاندن لبخند بر لبان نیازمندان نیست 
و نیاز افراد در جامعه بسیار زیاد است و ما در قبال افراد 
جامعه  مسوولیم و باید از توفیق خدمت به مردم استفاده 
کنیم و از بخشی از درآمد خود برای کمک به نیازمندان 
استفاده کنیم.دکتر بیگدلی با اشاره به اهدای 101 هزار 
جفت کفش به کودکان نیازمند مناطق محروم از محل 
بودجه تبلیغات بانک ملت، اظهار داشت: یکی از وظایف 
همه انسان ها کمک به یکدیگر در حد توان و ظرفیت خود 
است و این موضوع مورد تاکید اخلاق، دین و ائمه قرار 
گرفته است.وی با اشاره به این نکته که تاسیس بنیاد 
نیکوکاری سلام، بار دیگر تمایز بانک ملت را با سایر بانک 
ها نشان داد، افزود: کاری که مدیران بازنشسته بانک ملت 
انجام دادند کاری خاص است که در شبکه بانکی نظیر 
ندارد و این نشان می دهد که مدیران بازنشسته قصد 
ندارند که از بانک خود فاصله بگیرند و سعی دارند که از 

طریق بنیاد بار دیگر به مردم خدمت کنند.

 پیام رییس 
کل بیمه مرکزی 

به مناسبت روز 
بزرگداشت 

شهدا

به نام حضرت دوست
کز می جام شهادت همه مدهوشانند آن فروریخته گلهای پریشان در باد 
تا نگویند که از یاد فراموشانند نامشان زمزمه نیمه شب مستان باد 

سلام بر شهید و سلام بر امام شهید و سلام به ارواح طیبه پاک تمام شهدایی 
که در طریق وصال سر از پا نشناختند. پیوستن به »رفیق اعلی« دلی از 
جنس ایمان، ارادت و تسلیم محض می خواهد و خوشا به حال آنانی که 
رسم دوستی و اخلاص را به جا آوردند.شهادت آخرین مرتبه دلدادگیست 
و شــهید یادمان می اندازد که بیش از پیش مراقب دست ها، زبان ها 

و قلم ها باشــیم که مبادا بلغزند و خدای ناکرده از فیض شفاعت شان محروم 
بمانیم.پروردگار یگانه را شــاکریم که هنوز سایه شهادت از روی سرزمین ما و 
شمیم شهادت همراه با عطر خوش سلام و صلوات در کوچه ها و خیابان ها می 
پیچد.ضمن گرامی داشــت یاد و نام همه شهدا به ویژه شهدای صنعت بیمه و 
وابستگان عزیز آنها که در این حوزه به فعالیت مشغول اند، روز شهید را به تمامی 
حق باوران و منادیان صــدای عدالت و همچنین تمامی آحاد ملت غیور ایران 
تبریک می گویم.امید که افتخار آن را داشــته باشیم تا ادامه دهنده راه مقدس 

این عزیزان باشیم.

سال ۹٨، سال جهش بزرگ بانک صادرات ایران

بــه گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، حجت اله صیدی گفت: بانک 
صادرات ایران در ســال آینده شاهد جهش بزرگی در عملیات بانکی و سودآوری خواهد بود 
و افزایش ســرمایه بانک صادرات ایران از محل تجدید ارزیابی دارایی ها تصمیم مناسبی بود 
که با تصویب آن، از شــمولیت ماده 1۴1 قانون تجارت خارج شده و سال 98 را با سوددهی 
پیش خواهیم برد. وی با اشــاره به اینکه به دلیل عدم تعادل های موجود در اقتصاد کشــور، 
افزایش سرمایه برای بانک صادرات ایران و سایر بانک های بزرگ کشور یک الزام بود که باید 
اجرایی می شد، در جمع سهامداران این بانک، گفت: با این اتفاق در ترازنامه و صورت های مالی 
سال مالی منتهی به پایان سال 97 دیگر مشمول ماده 1۴1 قانون تجارت نخواهیم ماند. و این 
مجمع که با حضور دارندگان بیش از 87 درصد سهام، از جمله نماینده دولت و سهام عدالت، 
نمایندگان سازمان بورس اوراق بهادار تهران، حسابرس و بازرس قانونی، اعضای هیئت مدیره 
و مدیران و برخی کارکنان بانک برگزار شد، کاهش مطالبات غیرجاری، تعیین تکلیف بدهی 
به بانک مرکزی، فروش شرکت های غیربانکی و اموال مازاد، تعیین تکلیف مطالبات از دولت، 
مدیریت هزینه ها، بهبود ســاختار سرمایه و بهینه سازی ترکیب منابع و مصارف را به عنوان 
هفت مأموریت مهم بانک برای اصلاح ساختار مالی بانک  در سال 97 عنوان کرد که با هدف 

رسیدن به نتیجه مهم کاهش زیان و دستیابی به سود عملیاتی با جدیت پیگیری می شود.

برگزاری مجمع عمومی فوق العاده شرکت بیمه تجارت نو

بر اســاس رای بیــش از 96 درصد ســهامداران حقیقی و 
حقوقی، سرمایه تجارت نو به 157 میلیارد تومان افزایش یافت. به گزارش  
اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک تجارت، در مجمع عمومی فوق العاده 
شــرکت بیمه تجارت نو که روز دوشنبه بیســتم اسفند ماه برگزار شد، 
افزایش ســرمایه این شــرکت   از 125 به 157 میلیــارد تومان از محل 
مطالبات حال شده سهامداران در حضور نماینده  سازمان بورس، نماینده 
بیمه مرکزی، حســابرس شــرکت و بیش از96 درصد سهامداران مورد 
بررسی قرار گرفت که پس از تبادل نظر با اکثریت آرا به تصویب رسید.

همچنین در این جلسه تغییر اساسنامه شرکت بیمه تجارت نو براساس 
نمونه مورد تأیید بیمه مرکزی و ســازمان بورس به شور گذاشته شد که 
حاضران با اعلام موافقت خود بند دوم دســتور جلســه مجمع را نیز به 
تصویب رساندند. بنابر این گزارش طبق اساسنامه جدید اعضای هیئت 
مدیره از این پس تنها از بین اشــخاص حقیقی انتخاب می شوند. تغییر 
مهم دیگر آنکه در اداره امور مربوط به شــرکت ها علاوه بر هیئت مدیره، 

هیئت عامل نیز نقش خواهند داشت.

بانک مسکن، تنها بانک با رده بندی »کاملًا مطلوب«

در ارزیابی محصولات کارتی بانک ها توســط اداره نظام های 
پرداخت بانک مرکزی، بانک مســکن در میان 10 بانک پرتراکنش شبکه 
بانکی به  عنوان تنها بانک با رده بندی »کاملًا مطلوب« معرفی شده است.

به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه خبری بانک مســکن، در تاریخ 29 تیر 
95 بخشنامه ای مبنی بر استانداردسازی کد محصولات کارت توسط بانک 
مرکزی منتشر شــد. در این بخشنامه تمامی بانک ها مکلف شدند تا 31 
فروردین 97 همه محصولات کارتی خود را بر اســاس اســتاندارد و این 
بخشنامه صادر کنند.بانک مسکن نیز با پایش کارت ها و محصولات کارتی 
خود و با اعمال اصلاحات لازم نسبت به انطباق با این بخشنامه اقدام کرد.
بر همین اساس بانک مرکزی در تاریخ 5 اسفند 97 با ارایه گزارش عملکرد 
ده  ماهه شبکه بانکی در خصوص میزان انطباق با این بخشنامه اقدام کرد.
بر اساس آخرین گزارش به  صورت میانگین حدود 2300 میلیون تراکنش 
در شبکه شتاب به  صورت ماهانه انجام می شود که از این میان 0.2 درصد 
تراکنش ها به دلیل عدم تطابق محصولات کارتی با تراکنش صورت گرفته، 

به  عنوان تخلف بانک های صادرکننده در نظر گرفته می شود.

افتخاری دیگر برای بانک حکمت ایرانیان

به گزارش روابط عمومی، در این مراسم که با حضور مرتضی بانک رئیس 
شورای عالی مناطق آزاد، عیســی منصوری معاون وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی، 
افتخاری معاون تولید و صادرات دبیرخانه شورای عالی، کواکبیان نماینده مجلس و خانم 
زرآبادی عضو کمسیون اقتصادی مجلس و نیز جمعی از کارآفرینان برتر کشور در مرکز 
همایش های صدا و سیما برگزار شد از دکتر عسکرزاده مدیرعامل بانک حکمت ایرانیان 
نیز به عنوان مدیر خلاق در صنعت بانکداری تقدیر به عمل آمد. در ابتدای این مراسم 
دکتر منصوری با اشاره به مهم دانستن تولید محتوا در اشتغال زایی و کارآفرینی افزود 
70 درصد اشــتغال در تولید محتوا قرار دارد، وی همچنین گفت ما بیش از 96 درصد 
بنگاه اقتصادی خرد در کشــور داریم که می بایســت تولید محتوا را در الویت خویش 
قرار دهند.پس از آن مرتضی بانک در سخنانی گفت از آنجا که کشور ما نیاز به توسعه 
اقتصادی دارد، ما در منطقه آزاد شرایطی را فرآهم کردیم که صاحبان کسب و کار جهت 
انجام فعالیت اقتصادی بازدهی بالا و ریسک کمتری داشته باشد.پس از آن خانم زرآبادی 
عضو کمســیون اقتصادی مجلس در سخنانی دو عامل اقتصاد متکی بر نفت و شرایط 
پولی و مالی را از عوامل بحران اقتصاد کنونی کشور دانست و افزود ما باید به جای منع 

واردات، مدیریت واردات را مبتی بر حمایت از کالای ایرانی قرار دهیم.

پیام مدیرعامل به مناسبت ۲۲ اسفند روز بزرگداشت شهدا

حســین مهری مدیرعامل و رییس هیــأت مدیره بانک صنعت و 
معدن، 22 اســفند سالروز تأسیس بنیاد شهید انقلاب اسلامی به فرمان تاریخی 
امام خمینی )ره( است که به شایستگی روزی برای پاسداشت مقام والای شهیدان 
قرارگرفته و »روز بزرگداشت شهدا« نامیده شده، روزی به بلندای آسمان حقیقت 
و به عمق دریای معرفت و به راســتي که شــهادت، مرز زمین و آسمان است و 
شــهدا، مرزبانان هماره بیدار و پیامبران حماسه انسانیت اند که رسالتي از جنس 
آگاهي و حرکت را بر دوش ما نهاده اند. بدون شــک حرکت رو به جلوي انقلاب 
شکوهمند اسلامي و پیشرفت ها و دستاوردهاي آن در عرصه هاي مختلف مرهون 
خون هاي پاک و مطهر شهداي گرانقدر است، شهدایي که با خون خویش عزت 
و آزادي و اســتقلال را به ما هدیه کردند.در روزهای پایانی ســال، عطر دل انگیز 
پاسداشت شهدا به مشام می رسد؛ در این تقارن به یک تاریخ رشادت و یک عمر 
از خودگذشتگی می رسیم و زیباترین تأویل و شرح معنی از شأن و منزلت شهدا 
را در فرمایشات مقام معظم رهبری می توان یافت آنجا که معظم له، خون شهیدان 
را تضمین کننده استقلال ملت و سربلندی نظام جمهوری اسلامی برمی شمارند.

اعلام نرخ حق الوکاله بانک سرمایه در سال ۱۳۹٨

به گزارش روابط عمومی بانک ســرمایه، نــرخ حق الوکاله بابت 
ســپرده های سرمایه گذاری اشخاص نزد بانک ســرمایه در سال 1398 اعلام 
شد.به اطلاع می رساند نرخ حق الوکاله بابت سپرده های سرمایه گذاری اشخاص 
نزد بانک سرمایه در سال 1398 به میزان 2 درصد می باشد. و بانک سرمایه در 
خصوص افزایش تاریخ انقضای کارت های نقدی این بانک اطلاعیه ای به شرح زیر 
صادر نمود: به اطلاع هموطنان ارجمند می رساند مدت زمان انقضای کارت های 
نقدی صادره بانک ســرمایه از تاریخ 5 اسفند 97 از سه سال به پنج سال افزایش 
یافته است. ضمناً  ساعات کار شعب بانک سرمایه در روزهای پایانی سال و فهرست 
شــعب کشــیک این بانک در تعطیلات نوروز 98 اعلام شد. به منظور رفاه حال 
مشتریان این بانک، ساعات کار شعب بانک سرمایه در ایام پایانی سال و فهرست 
شــعب کشیک در تعطیلات نوروز 98 به شرح زیر اعلام شد: ساعت کاری شعب 
از روز شنبه مورخ 25 اسفند ماه 97 لغایت سه شنبه مورخ 28 اسفند ماه 97:1. 
ساعت کاری کلیه شعب به استثنای شعبه کیش در ایام پایانی سال جاری از روز 

شنبه مورخ 25 اسفند ماه 97 لغایت دوشنبه مورخ 27 اسفند ماه 97 می باشد.

عرضه اولیه سهام شرکت تامین سرمایه نوین )تنوین(

شــرکت بورس اوراق بهادار تهران طي اطلاعیه اي از عرضه 
اولیه ســهام شرکت تامین سرمایه نوین با نماد معاملاتي "تنوین" در روز 

چهارشنبه 22 اسفند 97 خبر داد. 
به گــزارش اعتبار به نقــل از روابط عمومي بانــک اقتصادنوین، در این 
اطلاعیه آمده است: در روز چهارشــنبه مورخ 1397.12.22 تعداد 700 
میلیون ســهم معادل 10 درصد از ســهام شرکت تامین سرمایه نوین به 
عنوان پانصد و بیست و پنجمین شرکت پذیرفته شده براي اولین بار پس 
از پذیرش و درج نام شــرکت در فهرست شــرکت هاي پذیرفته شده در 
بورس اوراق بهادار تهران در بخش "فعالیت هاي جنبي واســطه گري هاي 
مالي" گروه " فعالیت هاي جنبي واسطه گري هاي مالي به جز تامین وجوه 
بیمه و بازنشســتگي" و طبقه "فعالیت هاي جنبي واسطه گري هاي مالي 
طبقه بندي نشده در جاي دیگر" در فهرست نرخ هاي بازار دوم و در نماد 

"تنوین" به شیوه ثبت سفارش جهت کشف قیمت عرضه خواهد شد. 
گفتني است شرکت تامین سرمایه نوین بزرگترین شرکت تامین سرمایه 

کشور و از جمله شرکت هاي گروه اقتصادنوین است.

پرداخت 4٠ هزار میلیارد ریال تسهیلات 

بانک مهر اقتصاد همزمان با ســالگرد پیروزی شــکوهمند 
انقلاب اسلامی، در بهمن ماه سال جاری ضمن پرداخت چهل هزار میلیارد 
ریال وام و تســهیلات، رکورد جدیدی در ارائه تســهیلات ماهیانه در طول 
دوره فعالیش بر جای گذاشــت. به گزارش روابط عمومی بانک مهر اقتصاد، 
این بانک در راستای پیاده سازی منویات مقام معظم رهبری)مد ظله العالی( 
مبنی بر حمایت از کالای ایرانی، کمک به تولید داخلی و اشــتغال پایدار و 
رفع نیازهای آحاد جامعه، صرفاً در بهمن ماه سال جاری مصادف با چهلمین 
سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی، در سایه توجهات حضرت حق 
و با همت وصف ناپذیر تمامی همکاران پر تلاش خود، با پرداخت تعداد 78 
هزار فقره وام و تســهیلات به مجموع مبلغ ۴0 هزار میلیارد ریال، موفق به 
ثبت بالاترین میزان پرداخت وام و تسهیلات ماهیانه، در ادوار مختلف فعالیت 
خود شــد.گفتنی است آمار وام و تسهیلات پرداختی در سال جاری، تعداد 
603 هــزار و 7۴3 فقره بالغ بر 283 هزار میلیارد ریال بوده که بخش قابل 
توجهی از آن، وام های ارزان قیمت در قالب قرض الحسنه با کارمزد حداکثر 

۴% می باشد که در بیش از 151 هزار و 635 فقره، ارائه شده است.

معرفی مدیران کل بانک قوامین در شرق تهران و سمنان

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک. تقی نتاج در این مراسم 
با تقدیر از تلاش کارکنان بانک قوامین بر حفظ انســجام سازمانی و تقویت روحیه ی 
همکاری و هم افزایی در بین همکاران تأکید کرد و با اشــاره به طرح ملی ادغام بانک 
های نیروهای مسلح از این طرح به عنوان یک کار بزرگ و کم نظیر اقتصادی یاد کرد .  
این گزارش می افزاید : در مراسمی  مشابه در استان سمنان دکتر تقی نتاج با تقدیر از 
آقای حسین زاهد نیا به خاطر انجام مطلوب وظایف محوله در طول مدت حضور خود 
در اســتان سمنان آقای وحید حقیقی را که پیش از این به عنوان جانشین مدیر کل 
استان گلستان مشغول به فعالیت بود ؛ به عنوان مدیر کل جدید استان سمنان معرفی 
کرد .  این گزارش حاکی است در این مراسم که با حضور فرماندهی انتظامی استان ، 
رئیس کمیسیون هماهنگی بانک های سمنان ، مدیر عامل بانک و جمعی از رؤسای 
شعب و کارکنان بانک قوامین در سمنان برگزار شده بود دکتر نتاج مدیر عامل ضمن 
ارائه ی گزارشی از خدمات مالی که در شعب بانک قوامین در سمنان به مشتریان ارائه 
شده است ؛ از کمک های ناجا به عنوان سرمایه ی بزرگ این بانک یاد کرد .  وی در 
ادامه ضمن گرامیداشت اعیاد ماه رجب از مجموعه ی ناجا و همکاری های مثبت فی 

مابین تقدیر و بر افتخار خدمت به این مجموعه تأکید کرد. 

بازدید مدیرعامل بانک کارآفرین از شعب

بر اســاس این گزارش حمید تهرانفر مدیر عامل بانک کارآفرین در 
جریان این بازدیدها از همکاران این شعب خواست برای بهبود عملکرد کلی بانک و 
به ویژه شعب، دیدگاه ها و پیشنهادهای خود را به طور مستمر و منظم با مدیریت 
امور شعب و همچنین مدیران ارشد بانک مطرح کنند.وی همچنین افزود: مشتریان 
با کارکنان شعب ارتباط مستقیم و رودررو دارند و با سهولت بیشتری می توانند در 
جریان نظرات، درخواست ها و پیشنهادهای مشتریان قرار بگیرند. معرفی محصولات 
جدید به مشــتریان بانک از طریق شــعب صورت می گیــرد و بنابراین نواقص و 
کاســتی های احتمالی نیز برای بهبود، تکمیل و اصلاح ابزارها و محصولات، باید 
از طریق شعب به مدیران ارشد انتقال یابد.وی همچنین گفت: حمایت همه جانبه 
از شعب و تسریع در رسیدگی به نیازها، درخواست ها و مشکلات آنان از اولویت های 
اصلی تمامی مدیریت های ستادی است و آمادگی کامل وجود دارد تا با هم فکری و 
تعامل صف و ستاد، عملکرد کلی بانک را ارتقاء ببخشیم.بر اساس این گزارش در پایان 
جلســه کاری مدیران ارشد با روسا و معاونین شعب، تهرانفر در دیداری صمیمانه با 

یکایک همکاران این شعب، از زحمات و تلاش های آنان تقدیر به عمل آورد.

بانک سپه بانک عامل نیروهای مسلح شد

مدیرعامل بانک سپه گفت: این بانک در آستانه ادغام بانک های وابسته 
به نیروهای مســلح به لحاظ استحکام مالی و شــاخص های عملکردی در وضعیت 
مطلوبی قرار دارد. محمدکاظم چقازردی در نخستین گردهمایی »تبیین سیاست ها 
و فرآیندهــای اجرایی مرتبط با طرح ادغام« که با حضــور رئیس کل بانک مرکزی، 
معاون بیمه و بانک وزارت امور اقتصادی و دارایی، معاون طرح و برنامه وبودجه ســتاد 
کل نیروهای مســلح و مدیران عامل بانک های ادغام شونده و بانک سپه برگزار شد، 
اظهار داشت: وضعیت مناسب بانک سپه در شاخص های مهمی نظیر؛ منابع و مصارف، 
نقدینگی، حضور فعال و مســتمر در بازار بین بانکــی و همچنین فعالیت های ارزی 
باعث شده تا این بانک در شرایط ایده آل و مناسب برای پذیرش بانک های وابسته به 
نیروهای مســلح قرار گیرد. وی افزود: شرایط یادشده بانک سپه در کنار ظرفیت های 
موجود در بانک ها ادغامی باعث شده تا این تصمیم ملی به بهترین شکل ممکن امکان 
اجرایی شدن پیدا کند. وی افزود: بانک سپه با صندوق توسعه ملی 12 میلیارد و 500 
میلیون دلار قرارداد امضا کرده و با عملیاتی کردن بیش از 50 درصد این قرارداد گام 
های مهمی در تامین مالی بخش های مختلف اقتصادی به ویژه نفت، گاز و پتروشیمی 

برداشته است که پروژه بیدبلند یکی از آن هاست. 

4 واحد آموزشی جدید کیمیای دانش

 ۴ واحــد آموزشــی جدید در قالب طرح کیمیــای دانش با هدف 
توانمند ســازی و بسط ظرفیت های آموزشی توسط مســئولان گروه مالی و بانک 
گردشگری افتتاح رسمی شد.به گزارش روابط عمومی بانک گردشگری در مراسمی 
که به همین منظور در بخش احمدی شهرستان حاجی آباد برگزار شد؛ علاوه بر افتتاح 
رسمی این واحد های آموزشی بر توسعه فعالیت های توانمندسازی بانک گردشگری 
همگام با سیاســت های اقتصاد مقاومتی در مناطق محروم تاکید شد.این گزارش 
حاکی اســت؛ در این مراســم که با حضور ابراهیم جهانگیری قائم مقام گروه مالی 
گردشگری، مرتضی خامی مدیرعامل بانک گردشگری و جمعی از مدیران ارشد این 
مجموعه برگزار شد، ۴ واحد آموزشی در روستاهای حسن آباد، بندرچاهو، مورتوئیه 
و گدار عربو و یک باب زمین چمن ورزشی در بخش احمدی شهرستان حاجی آباد 
افتتاح و کلنگ احداث دو واحد آموزشــی جدید در روســتاهای این شهرستان بر 
زمین زده شــد.گفتنی است، نهضت ساخت 100 واحد آموزشی توسط گروه مالی 
گردشــگری با همت بانک گردشگری و عاملیت بنیاد نیکوکاری یاس فاطمه النبی 
)س( در قالــب طرح »کیمیای دانش« در حال اجراســت و تاکنون 17 باب از این 

مدارس در مناطق مختلف و کمتر برخوردار کشور به بهره برداری رسیده است.

ارائه خدمات مطلوب به مشتریان

با هدف ارائه خدمات مطلوب به مشــتریان؛ ســاعات کار 
شــعب بانک آینده تا پایان ســال 97 افزایش یافت ساعت کار عادی و 
فوق العاده شعب، مراکز خدمات و شــعب کشیک بانک آینده برای ارائه 
خدمات به مشــتریان در روزهای پایانی ســال 97 و ایام نوروز سال 98 
افزایش یافت. ساعت ارائه خدمات به مشتریان در تمام شعب بانک آینده 
در سراسر کشور فقط در روزهای شنبه تا چهارشنبه تا پایان اسفند 1397 
حداقل یک ســاعت افزایش یافته است. با توجه به ضرورت بهینه سازی 
ســاعت کاری و بر اســاس موقعیت جغرافیایی و ویژگی های محلی در 
روزهای پایانی سال 97، ارائه خدمات به مشتریان در 31 شعبه منتخب 
بانــک آینده در قالب ســاعات کاری فوق العاده، در روز های شــنبه تا 
چهارشنبه از ساعت 7و30دقیقه تا ساعت 20 است. بانک آینده در روزهای 
17، 2۴ و 29 اسفندماه 97 در تمامی شعب و مراکز خدمات آینده از ساعت 
9 تا 13 به مشــتریان خدمات ارائه می نمایند. همچنین در روزهای سوم و 
چهارم فرودین ماه 98، شعب کشیک و مراکز خدمات آینده برای ارائه خدمات 

به مشتریان از 9 صبح تا 13 فعال است. 

افتتاح ساختمان جدید شعبه اهواز بیمه البرز

به گزارش روابط عمومي بیمه البرز، مدیرعامل این شرکت پس 
از گشــایش ساختمان جدید شــعبه اهواز در جمع خبرنگاران، گفت: استان 
خوزستان یکي از اســتان هاي تاثیرگذار در کشــور بوده و نقش هاي بسیار 
اساسي در دفاع از کیان کشــور و حضور در میادین صنعتي کشور ایفا کرده 
اســت. بیمه البرز هم در راستاي ارج نهادن به جایگاه ملت عزیز و شهیدپرور 
این استان و تامین فضاي مناسب و بهتر براي خدمت رساني به مردم غیور و 
شهیدپرور استان خوزستان که در هشت سال دفاع مقدس،  خدمات ارزنده اي 
به میهن اســلامي ارایه کردند، ساختمان جدید شــعبه اهواز را احداث و به 
بهره برداري رساند.سید رسول تاجدار در پاسخ به پرسش خبرنگاري مبني بر 
مشارکت بیمه البرز در امور خیریه،  تاکید کرد: امروزه تعهد به ایفاي مسوولیت 
اجتماعي یک انتخاب نیست بلکه یک اجبار و ضرورت است و این ضرورت با 
نگاهي که در ایران اسلامي به امور عام المنفعه وجود دارد،  اهمیتش دو چندان 
شده است. در همین راستا بیمه البرز امسال نیز این افتخار را داشت که بودجه 
هدایاي نوروزي و انتشار سررسید خود را صرف تجهیز مدارس استان سیستان 

و بلوچستان به سیستم گرمایشي مجهز کند.

دکتر فرحی : شفافیت و انضباط مالی  پست بانک 

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی پســب بانک، خسرو فرحی 
مدیرعامل پست بانک ایران در مراسم معارفه مدیر جدید امور شــعب این بانک با اشاره به 
وضعیت مطلوب درآمد به هزینه این بانک گفت: در حالی که چالش هایی برای نظام بانکی 
کشور ایجاد شده است، ما توانسته ایم با تکیه بر منابع انسانی و نسلی از کارکنان که خوب رشد 
کرده اند و با ارائه خدمات مطلوب و توجه به نیازهای مردم، بین درآمد و هزینه بانک تعادل 
برقرار کنیم به طوری که پست بانک در سال های اخیر بانکی سودده بوده است و دستیابی 
به این هدف نتیجه تعصب و تلاش واحدهای ستادی و اجرایی بانک بوده است و کسب این 
افتخار موجب ارتقاء جایگاه پست بانک ایران در نظام بانکی کشور شده است و امروزه شبکه 
بانکی کشور به پست بانک به عنوان یک بانک موفق نگاه می کند؛ بر بستر این نرم افزار زمینه 
ارائه خدمات متنوع و جدید در بانک فراهم شده و می توانیم ماموریت های جدید بانک را به 
خوبی انجام دهیم. یکی از مشخصات بارز پست بانک ایران انضباط مالی و شفافیت است که 
رویکرد بانک مرکزی نیز تایید کننده همین امر می باشد. فرحی به تفاهم نامه ها و قراردادهای 
متعدد این بانک با دستگاه های اجرائی کشور اشاره کرد و افزود: موفقیت بانک در اجرای این 
تفاهم نامه ها نشان دهنده توان، انضباط مالی و همکاری تمام واحدهای بانک است و وجود 

این مزیت ها باعث شده که این بانک به عنوان بانکی منضبط در نظام بانکی قلمداد شود.

بانک و بیمه



 بانک سپه
 پس از اجرای 
پروژه ادغام، بانکی 
قوی و موثرتر 
خواهد بود

رییس کل بانک مرکزی در همایش تبیین سیاست ها و فرآیند های اجرایی طرح ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح تاکید کرد: بانک سپه با ادغام پنج بانک 
و موسسه اعتباری، بانکی قوی و ارایه دهنده خدمات بهتر در عرصه نظام بانکی خواهد بود.  به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، عبدالناصر همتی با ترسیم شرایط 
کشور و اشاره به اعمال تحریم های ناجوانمردانه، موضوع ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح را امری حساس و ویژه خواند و گفت: علیرغم فشار دشمنان در 

همه زمینه ها به ویژه در جنگ اقتصادی تصمیم خوب و تاریخی ای در جهت ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح گرفته شده است.وی افزود: انجام پروژه 
ادغام با حجم عملیات و نیروی انسانی شش بانک و با در اختیار داشتن 18 درصد از منابع شبکه بانکی قطعاً کاری بزرگ و ماندگار در تاریخ نظام بانکی خواهد 
بود. رییس کل بانک مرکزی از نهایی شدن ادغام بعد از چهار ماه خبر داد و گفت: پس از چهار ماه مقدماتی، ادغام نهایی و شاهد تشکیل بانک سپه جدید 

با قدرت و توانایی بیشتری خواهیم بود. همتی با اشاره به ظرفیت های بانک سپه و سایر بانک های ادغامی از همه دست اندرکاران این طرح خواست با 
استفاده از ظرفیت بانک های ادغامی در جهت پیشبرد هر چه بهتر این پروژه اقدام کنند.
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مدیرجدیدبیمهسرمددرشعبهجزیرهکیشمنصوبشد

 وزیر اقتصاد در اجلاسیه 
مجلس خبرگان رهبری:

تراز تجاری مثبت نشان از موفقیت 
کشور در مدیریت تحریم ها

فرهاد دژ پسند با اعلام اینکه در 
یازده ماهه سال جاری بیش از 
۴0 میلیارد دلار صادرات داشته 
ایم و تراز تجاری کشور اکنون 
این  کرد:  تاکید  است  مثبت 
آمارها به ما نوید می دهد که اگر 
تدبیر مناسبی داشته باشیم می 
توانیم شرایط تحریمی جدید را 

به خوبی مدیریت کنیم.
به گزارش اعتبار به نقل از شبکه اخبار اقتصادی و دارایی ایران، 
فرهاد دژپسند، وزیر امور اقتصادی و دارایی که در اجلاسیه 
مجلس خبرگان رهبری حضور یافته بود با تشریح روند 
اقتصادی کشور از آغاز انقلاب تاکنون، با اشاره به وجود برخی 
مشکلات و تنگناها تاکید کرد: مسیرهای خوبی پیش روی 
اقتصاد ما قرار دارد و با اطمینان می گویم اگر همدلی و وحدت 
بر نظام تصمیم گیری و اجرا در کشور حاکم باشد به راحتی می 

توانیم از شرایط کنونی عبور کنیم.
وزیر اقتصاد با اشاره به برنامه ریزی ها و هدف گذاری هایی که 
در چهارچوب اقتصاد مقاومتی صورت گرفته است گفت: 
حرکت در مسیر اقتصاد بدون اتکا به بودجه نفتی، حرکت 
موفقی بوده به گونه ای که سهم نفت در بودجه کشور طی ۴0 
سال گذشته از حدود 52 درصد در سال های اولیه انقلاب به 
حدود 30 درصد در دولت یازدهم و دوازدهم کاهش یافته است  
و در همین بازه زمانی نسبت درآمدهای مالیاتی به هزینه های 
جاری از حدود 32 درصد به بیش از ۴8 درصد در دولت تدبیر 
و امید افزایش یافته است. این تغییر نسبت ها در بودجه به ما 
کمک می کند منابع حاصل از درآمدهای نفتی را به برنامه های 

زیربنایی برای برخورداری نسل های بعد اختصاص دهیم.
وزیر اقتصاد در ادامه با اشاره به سیاست های اصولی دولت برای 
اهرم قراردادن دارایی ها در مسیر رونق اقتصادی گفت: ما برای 
اهرم کردن دارایی های دولت و فراهم آوردن شرایط بهره گیری 
از منابع غیرجاری جهت ایجاد فرصت های سرمایه گذاری 
جدید با مشارکت مردم و بخش خصوصی برنامه های متنوعی 
را در دست بررسی داریم و نوید این را می دهیم که در آینده 

ای نزدیک این موضوع عملیاتی شود.
وی با اشاره به دغدغه برخی اعضای مجلس خبرگان رهبری 
درخصوص نحوه و شرایط خصوصی سازی در کشور بیان 
داشت: من از زمان آغاز به کار ، خواستار بررسی مجدد آن دسته 
از واگذاری هایی شدم که ابهاماتی پیرامون آنها مطرح بود که 
خوشبختانه عموم آنها در چهارچوب قانون و مقررات موجود 
صورت گرفته بود اما برای اطمینان بیشتر فعلا فرآیندها را 
متوقف کردم تا با طراحی ابزارهای جدید و روش های متنوع 
که منافع حداکثری مردم ، به عنوان صاحبان اصلی این دارایی 

ها، تامین کند، واگذاری های جدید صورت گیرد.
وی در ارتباط با اقدامات اصلاحی شروع شده در حوزه نظام 
بانکی گفت: در موضوع فروش اموال مازاد طی ماه های اخیر 
بیش از ده هزار میلیارد تومان از اموال و دارایی های مازاد بانک 
های دولتی و نیمه دولتی به فروش رفته که در نوع خود یک 
رکورد محسوب می شود و طی 11 ماهه سال جاری بانک ها 
بیش از 550 هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کرده اند 
که بیش از 316 هزار میلیارد از آن برای تامین سرمایه در 

گردش بنگاه ها بوده که آمار قابل قبولی است.
فرهاد دژپسند همچنین به عزم جدی وزارت اقتصاد جهت 
منطقی سازی تعداد شعب بانک ها بر اساس آمایش سرزمینی 
و توجیه اقتصادی اشاره کرد و گفت: طی سال جاری نزدیک 
به 530 شعبه تعطیل و بر ادامه این روند مصر هستیم تا ضمن 
چابک سازی و کاهش هزینه بانک ها بتوانیم بخشی از منابع 

حبس شده و غیر مولد آنها را نیز آزاد کنیم.
وزیر اقتصاد دولت دوازدهم با اشاره به اهتمام خود برای بهره گیری 
از ظرفیت نخبگان و متخصصین در قالب هسته های اندیشه 
ورزی تاکید کرد: ما یک هسته اندیشه ورزی را با موضوع کاربست 
مفاهیم و آموزه های دینی در مدیریت اقتصادی اختصاص داده 
ایم و تلاش میکنیم بر اساس خروجی های این هسته ملاحظات 
دینی در حوزه اقتصاد را خوب درک کرده و در برنامه ریزی های 

خود مورد توجه قرار دهیم.
فرهاد دژپسند در انتها با تاکید بر اینکه بر اساس گزارش های 
متعدد وزرای کشور، جهاد و کشاورزی و صنعت، معدن و تجارت 
در حال حاضر هیچ کمبود و نگرانی در کالاهای اساسی مورد 
نیاز مردم نداریم تاکید کرد: بخشی از کمبودها ناشی از 
سوداگری های افراد سود جو بوده که خوشبختانه دستگاه های 
مسول شناسایی و برخورد های لازم را انجام داده اند و به طور 

مرتب چنین اقداماتی را رصد میکنند.

باز دید مدیر عامل از شعب 

محمدرضا حسین زاده در این بازدیدها ضمن تقدیر از تلاش 
کارکنان، به ویژه در روزهای پایانی سال ،خواستار تلاش حداکثری برای ایجاد 
رضایت خاطر مشتریان در این ایام شد. وی در این بازدید ها از نزدیک در جریان 
مسائل شعب مذکور قرار گرفت و رهنمود های لازم برای رفع این مسائل و 
ارتقای وضعیت حوزه و این شعب را ارائه کرد. حسین زاده با اشاره به گسترش 
خدمات الکترونیک بانک و لزوم معرفی آنها به اقشار جامعه، بر ضرورت ارتباط 
موثر کارکنان با مشتریان تاکید کرد. مدیرعامل بانک ملی ایران اظهار کرد: بانک 
ملی ایران در حوزه بانکداری الکترونیک محصولات متنوع و منحصر به فردی 
در نظام بانکی دارد و کارکنان باید از این امکانات برای رشد موقعیت شعب 
خود استفاده کنند. وی گفت:مدیران و کارکنان شعب باید محصولات نوین 
را به مشتریان معرفی کنند و آموزش های لازم را به آنها بدهند با این کار هم 
مشتریان طعم شیرین خدمات غیرحضوری بانک ملی ایران را خواهند چشید و 
هم از میزان تراکم شعب بانک کاسته خواهد شد و همین موضوع به شعب اجازه 

خواهد داد با فراغ بال بیشتری به مشتریان سرویس بدهند.

مراسم بزرگداشت روز شهید در بانک دی 

آغاز همکاری مشترک گروه مالی سامان با تپ سی

به گزارش روابط عمومی شرکت  پرداخت الکترونیک سامان )سپ(، 
این شرکت به همراه »شرکت توسعه سرمایه گذاری سامان« با سرمایه گذاری در 
»تپ سی«، بخشی از سهام این شرکت را خریداری کرده اند.بدین ترتیب دور تازه ای 
از همکاری ها بین این دو مجموعه آغاز خواهد شد که تاثیر چشمگیری بر توسعه 
فعالیت های هر دو طرف در فضای کسب و کار کشور خواهد داشت. همچنین دو 
مجموعه با هم افزایی فعالیت های مشترک و استفاده از خدمات متنوع یکدیگر، 
هوشمندی، راحتی و تجربه کاربری مناسب تری را برای مشتریان و ذینفعان خود 
فراهم خواهند کرد. این گزارش می افزاید پرداخت الکترونیک سامان با هدف فراهم 
کردن یک اکوسیستم جامع پرداخت، حمایت و سرمایه گذاری در شرکت ها و کسب 
و کارهای نوین کشور را در دستور کار خود قرار داده است که خرید بخشی از سهام 
تپ سی، تازه ترین اقدام این شرکت در این زمینه است.گفتنی ست تپ سی، از جمله 
موفق ترین شرکت های حمل و نقل اینترنتی در کشور با سهام صد در صد داخلی 
است که با تمرکز در این حوزه، امکانات متنوع و متمایزی را به کاربران این بخش ارائه 

کرده و رشد چشم گیری در سال های اخیر داشته است.

تفاهم نامه همکاری با جامعه خیرین مدرسه ساز کشور 

با حضور دکتر پرویزیان، مدیرعامل بانک پارسیان؛ دکتر 
محمدرضا حافظی، رئیس جامعه خیرین مدرسه ساز کشور؛ جعفری، 
مدیرعامل بنیاد برکت؛ دکترقدمی، معاون وزیر آموزش و پرورش و رییس 
تجارت  شرکت  مدیرعامل  جعفری،  کشور؛  استثنایی  مدارس  سازمان 
الکترونیک پارسیان؛ مراسم امضای تفاهم نامه همکاری شرکت تجارت 
الکترونیک پارسیان و جامعه خیرین مدرسه ساز کشور، روز دوشنبه 20 
اسفند ماه، به میزبانی بانک پارسیان برگزار شد.دکتر پرویزیان، مدیرعامل 
بانک پارسیان در این مراسم با اشاره با نقش کلیدی بانک پارسیان در 
نهادینه سازی مسئولیت های اجتماعی، گفت : همکاری با جامعه خیرین 
مدرسه ساز و آموزش و پرورش  از راهبردهای اساسی و اولویت های 
استراتژیک  بانک پارسیان  است و تفاهم نامه شرکت تجارت الکترونیک 
پارسیان و جامعه خیرین مدرسه ساز به منظور هدایت کمک های مردمی، 
حمایت از دانش آموزان مناطق کمتر برخوردار،  احداث مدرسه در استان 

های محروم و توسعه علم آموزی امضا شده است. 

رشد ۳۱ درصدی درآمدهای عملیاتی بانک سینا

بانک سینا در 10 ماهه سال جاری 93 درصد سود پیش بینی 
شده برای این دوره را محقق کرده است. به گزارش روابط عمومی بانک سینا، 
بررسی رقم سود خالص بانک سینا در پایان دوره 10ماهه امسال نشان می دهد 
که این میزان سود 77 درصد بیشتر از  کل سود خالص در دوره 12 ماهه منتهی 
به پایان سال 96 است.طبق این گزارش، جمع درآمدهای عملیاتی بانک نیز از 
مبلغ ۴.۴63 میلیارد ریال در پایان دی ماه سال 96 به مبلغ 5.8۴6 میلیارد ریال 
در پایان دی 1397 رسیده که حاکی از رشد 31 درصدی در این زمینه است و 
ضمناً در ارتباط با دریافت اسکنانس نو شهروندان تهرانی می توانند در روزهای 
22 الی 27 اسفندماه جاری با مراجعه به ۴ شعبه این بانک شامل شعبه کامرانیه 
)کامرانیه، کامرانیه جنوبی، نرسیده به میدان کامرانیه، نبش کوچه مریم(، شعبه 
ابوذر )خیابان ابوذر، نرسیده به فلکه مقدم پلاک 297(، شعبه میدان خراسان 
)میدان خراسان، خیابان 17 شهریور جنوبی، بعد از خیابان طیب( و شعبه 
اکباتان )اکباتان، فاز 1، بلوار اصلی، روبروی مخابرات، برج سایه( نسبت به دریافت 

اسکناس های نو 20 هزار ریالی و 50 هزار ریالی اقدام کنند.

مراسم رونمایی از تمبر یادبود بانک ایران زمین

رونمایی از تمبر یادبود بانک ایران زمین با حضور مدیرعامل و مدیران 
ارشد این بانک و جمعی از اصحاب رسانه صبح امروز در هتل بزرگ تهران برگزار شد.به 
و  بانکی  ارشد  زمین در جمع مدیران  ایران  بانک  روابط عمومی: مدیرعامل  گزارش 
خبرنگاران، در مراسم رونمایی از تمبر یادبود بانک با اشاره به اهمیت و  جایگاه بانک ایران 
زمین در زمینه بانکداری دیجیتال گفت: »بانک ایران زمین« اولین بانکی بود که برنامه 
ریزی برای تحول دیجیتالی در نظام  بانکی را اعلام کرد و دیجیتالیزه کردن را به عنوان 
شعار خودش انتخاب کرد.پورسعید اظهار داشت: رونمایی از تمبر بانک ایران زمین نشانگر 
حرکت این بانک در راستای دستیابی به اهداف است و ما در برنامه خود تدارک دیده 
ایم که به یک بانک دیجیتالی تبدیل شویم.این در حالی است که ما اولین بانکی بودیم 
که برنامه ریزی برای تحول دیجیتالی در نظام بانکی را اعلام کرده و تلاش نموده ایم که 
خدمات خود را به مشتریان متنوع تر کنیم. مدیرعامل بانک ایران زمین اظهار داشت: جای 
خوشحالی دارد که بانک های دیگر نیز این حرکت را شروع و برای آن برنامه ریزی کرده 
اند و بر این اساس ما نیز به زودی شاهد ارائه خدمات جدید به مشتریان هستیم. تمبر 

بانک ایران زمین به مناسبت سالروز تأسیس بانک که 2۴ اسفند است، رونمایی شد.

تفاهم نامه بانک و باشگاه فولاد خوزستان

بانک قرض الحسنه رسالت و باشگاه فولاد خوزستان تفاهم 
باحضور  نشستی  در  عمومی،  روابط  گزارش  به  کردند.   امضا  همکاری  نامه 
محمدحسین حسین زاده مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت و حبیب اله 
رضایی مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان تفاهم نامه همکاری دو مجموعه منعقد 
شد.حسین زاده در این نشست که در ساختمان مرکزی بانک برگزار شد، به 
حمایت های بانک قرض الحسنه رسالت از کسب و کارهای خرد و خانگی اشاره 
کرد. وی با تشریح نقش بانک در شبکه توسعه اجتماعی رسالت افزود: بانک نقش 
تامین مالی خرد شبکه را عهده دار است. براساس این تفاهم نامه، افراد معرفی 
شده از سوی باشگاه فولاد خوزستان می توانند ازتسهیلات و خدمات بانک قرض 
الحسنه رسالت بهره مند شوند. همچنین مقرر شد از سوی کانون پوشاک استان 
خوزستان 50 هزار دست لباس وزرشی هوادار باشگاه تهیه و تحویل شود.گفتنی 
است در این نشست حمزه زارع زاده معاون مدیرعامل، جواد یزدان پناه مدیرگروه 
ورزش، رحیم سرهنگی و حسام الدین باشی زاده مدیر بانک در استان خوزستان 

و نعیم سعداوی مدیرفنی باشگاه فولاد خوزستان حضور داشتند.

برگزاری مجمع عمومی عادی سالانه مهر با حضور مدیرعامل

مجمع عمومی عادی سالانه شرکت خدمات ارزی و صرافی مهر روز دوشنبه 
20 اسفند با حضور مدیرعامل بانک کشاورزی در سالن شهید اکبری بانک کشاورزی برگزار 
و طی آن، صورت های مالی 9 ماهه منتهی به 30 آذر 1397 تصویب شدند.به گزارش 
روابط عمومی بانک کشاورزی، در این مجمع که با حضور روح اله خدارحمی رئیس هیات 
مدیره و مدیرعامل بانک کشاورزی، حبیب الله سلامی مشاور مدیرعامل ، دکتر رضا حسینی 
مدیرامور مالی و پشتیبانی بانک، سهیل رحیمی مدیرعامل شرکت خدمات ارزی و صرافی 
مهر، اعضای هیات مدیره شرکت، حسابرسان مستقل و بازرسان قانونی تشکیل شد، گزارش 
بررسی صورت های مالی، عملکرد مالی و جریان های نقدی شرکت در نه ماهه سال 1397 
توسط حسابرس مستقل و بازرس قانونی ارائه و منطبق بر استانداردهای حسابداری اعلام 
و تصویب شد.بر اساس این گزارش ، روح اله خدارحمی در این جلسه ضمن ابراز رضایت از 
عملکرد شرکت خدمات ارزی و صرافی مهر، اظهار داشت: در شرایط دشوار کنونی باتوجه به 
محدودیت های بین المللی که علیه ایران اعمال شده است، بخش های بین الملل و صرافی 
مهر که اجزای مهم و ارکان حساس بانک برای پرداخت های بین المللی هستند، برای ارائه 

خدمات با دشواری های زیادی مواجه شده اند.

پیام مدیر عامل بانک رفاه به مناسبت بزرگداشت روز شهدا
دکتر محمد علی سهمانی مدیر عامل بانک رفاه کارگران طی پیامی 

22 اسفند ماه روز شهدا را گرامی داشت.خداوند سبحان را شاکریم که در سرزمین 
اسلامی ایران امنیت، آرامش و ثبات حکمفرماست. آرامش و امنیتی که مرهون 
خون پاک شهدای عالی مقام است، دلیر مردانی که با خون سرخ و مطهر خود در 
لوای رهبری داهیانه امام راحل عظیم الشان )ره( و هدایت و زعامت هوشمندانه 
رهبر معظم و فرزانه انقلاب )مدظله العالی( نهال نورس انقلاب شکوهمند اسلامی 
را آبیاری نمودند تا هم اکنون به عنوان درختی تنومند، سرآمد و نمونه ای از جامعه 
اسلامی موفق و پایدار در جهان، معرف همگان باشد.در عصر و زمانه ای که دشمنان 
قسم خورده و تا بن دندان مسلح این مرز و بوم یک صدا بر علیه میهن اسلامی 
اقدام به انجام فعالیت های خرابکارانه و ناجوانمردانه می کنند لازم است ملت شریف 
و انقلابی ایران همانند گذشته با اتحاد و یکدلی خود، حامی آرمان های بلند امام 
و انقلاب باشند و در آغازین روزهای دهه پنجم عمر با عزت انقلاب اسلامی و با 
گذشت سه دهه از جنگ 8 ساله تحمیلی، بر ما واجب است با تأسی از شهدا، امام 

شهدا و سیره امامان معصوم ادامه دهنده راه پرشکوه شهدای مکرم باشیم.

بهره برداری از سالن ورزشی چند منظوره با مشارکت بانک

این  ، در  بانک شهر  روابط عمومی  و  ارتباطات  به گزارش مرکز 
مراسم که با حضور هوشنگ بازوند استاندار کرمانشاه، جمالی نیا فرماندار شهرستان 
سرپل ذهاب و جمعی از اهالی جامعه ورزش برگزار شد، سالن ورزشی چند منظوره 
جهان پهلوان تختی، به همت این بانک ، در زمینی به مساحت 1200 متر مربع 
و زیربنای 600 متر مربع به بهره برداری رسید. هوشنگ بازوند استاندار کرمانشاه 
در این مراسم با بیان این که خوشبختانه بازسازی روستاهای زلزله زده، رو به پایان 
است و در سال پیش رو بازسازی شهرهای زلزله زده نیز به اتمام می رسد، به نیاز 
این منطقه به فضاهای آموزشی، فرهنگی و ورزشی اشاره کرد و گفت: سالن ورزشی 
چند منظوره جهان پهلوان تختی به همت بانک شهر و به منظور استفاده ورزش 
دوستان در رشته های فوتسال، بسکتبال و هنر های رزمی احداث شده است.استاندار 
کرمانشاه با قدردانی از مجموعه بانک شهر به دلیل کمک های به موقع به مردم 
مناطق زلزله زده استان کرمانشاه ، افزود: بانک ها در پرداخت تسهیلات، تلاش 
قابل توجهی برای بازسازی مناطق زلزله زده داشتند و مسئولان بانک شهر از اولین 

کسانی بودند که به مردم زلزله زده شهرستان سرپل ذهاب یاری رساندند.

مجوز جذب ۳٠ میلیارد دلار فاینانس خارجی در سال ۹٨

مدیرعامل بانک توسعه صادرات مجوز اخیر مجلس درباره فراهم شدن 
امکان جذب 30 میلیارد دلار فاینانس خارجی در سال 98 را تشریح کرد.

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در نشست علنی دوشنبه 6 اسفندماه 97 در جریان 
با بند )ج( تبصره 3 این لایحه موافقت  بررسی بخش هزینه ای لایحه بودجه 98 
کردند که بر اساس این بند، به  منظور تسریع در جذب تسهیلات تصویب  شده از 
بانک های توسعه ای از جمله بانک توسعه  اسلامی، بانک سرمایه گذاری زیرساخت های 
آسیایی)AIIB( و بانک توسعه و تجارت اکو، دستگاه های استفاده کننده از تسهیلات 
مذکور مجازند در سقف بند )الف(  این تبصره پس از موافقت سازمان برنامه و بودجه 
کشور در چهارچوب سقف اعتبارات پیش بینی شده برای اجرای طرح های با پسوند وامی 
مندرج در پیوست شماره )1( این قانون نسبت به هزینه کرد آن در چهارچوب موافقتنامه 
متبادله با سازمان مذکور اقدام کنند.در همین راستا، علی صالح آبادی گفت: این تصمیم 
مجلس شورای اسلامی و این موضوع در سال گذشته نیز وجود داشت، تا بانک های 
توسعه ای یا اگزیم  بانک های خارج از کشور مثل اگزیم بانک کره و سایر بانک هایی که 

پیش از این نیز فاینانس داشتند بتوانند در این زمینه فعالیت داشته باشند.

شاخص های عملکردی بانک توسعه تعاون در سال جاری مثبت بود
حجت الله مهدیان رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل بانک توسعه تعاون 

در آخرین جلسه شورای اداری این بانک در سال جاری با اعلام مطلب فوق اظهار داشت: 
بررسی عملکرد و آمار و ارقام فعالیت بانک توسعه تعاون در سال 97 بیانگر رشد مثبت 
و قابل توجه در بخش های مختلف بوده است. مهدیان بابیان اینکه بانک توسعه تعاون در 
سال 97 قریب به یک صد هزار میلیارد ریال تسهیلات اعتباری پرداخت کرده است اظهار 
داشت: خوشبختانه بانک در تجهیز منابع و تخصیص تسهیلات از رشد ۴0 درصدی 
نسبت به سال گذشته برخوردار بوده است. وی با اشاره به رشد تدریجی بانک از ابتدای 
فعالیت تا سال 9۴ گفت: از سال 95 تا پایان سال 97 شاهد یک جهش بسیار خوب در 
همه شاخص های عملکردی بوده ایم به ویژه در سال 97 این روند فزاینده به مراتب بهتر و 
بیشتر شده است. رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل بانک توسعه تعاون عاملیت این بانک 
را در دو طرح ملی اشتغال پایدار روستایی و عشایری و اشتغال فراگیر و همچنین کمک 
و مشارکت در طرح رونق تولید و حمایت از جامعه هدف، نهادهای حمایتی نظیر کمیته 
امداد، سازمان بهزیستی، بنیاد شهید، وام ازدواج جوانان شرایطی را فراهم ساخت که 

ظرفیت و قابلیت این بانک در اثربخشی و فعالیت مناسب به مراتب بیشتر شود.

تقدیر رئیس کمیته امداد امام خمیني )ره( از بانک
در هفته احسان و نیکوکاری، و همزمان با سالروز تأسیس کمیته امداد 

امام خمیني )ره(، سید پرویز فتاح، رئیس کمیته ضمن پاسداشت همکاري هاي صورت 
گرفته، از بانک قرض الحسنه مهر ایران به خاطر همراهي در تقویت و بهبود معیشت 
اقشار آسیب پذیر جامعه تقدیر کرد. به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر 
ایران، در بخشی از متن پیام سید پرویز فتاح، رئیس کمیته امداد امام خمیني )ره( 
آمده است: »مستحضرید که قرض الحسنه یکی از روش های تأمین مالي مورد تأکید 
اسلام و به ویژه در تأمین نیازهاي ضروري مسلمانان و شیوه هاي تجهیز و تخصیص 
منابع در الگوي بانکداري بدون ربا است. پیشوایان دینی، تأکیدات زیادي درباره تأمین 
نیازهاي معیشتي اقشار ضعیف و آسیب پذیر جامعه از طریق پرداخت تسهیلات قرض 
الحسنه به عنوان یک رفتار اقتصادي که از انگیزه هاي معنوي و اخروي نشأت مي گیرد، 
دارند.« وی در بخش دیگری از پیام خود، خطاب به دکتر مرتضي اکبري، مدیرعامل 
بانک قرض الحسنه مهر ایران بیان کرده است:»بر خود لازم می دانم از همکاری 
ها و مساعدت های جنابعالی و همکاران محترمتان در راستاي رفع مشکلات 

نیازمندان و توسعه و ترویج امر خیر قرض الحسنه تقدیر و تشکر نمایم.«

افتخاری دیگر برای ایران توسط گروه مالی پاسارگاد

تولید کاتد مس به روش تانک بایولیچینگ، در مجتمع بابک مس ایرانیان از 
شرکت های زیر مجموعه هلدینگ میدکو، برای اولین بار در جهان، با حمایت بانک  پاسارگاد 
آغاز شد.به گزارش روابط عمومی بانک پاسارگاد، طی مراسمی با حضور جمعی از مدیران 
و دست اندرکاران پروژه، بهره برداری از پروژه تولید کاتد مس به روش تانک بایولیچینگ، 
برای اولین بار در دنیا، آغاز شد.بر اساس این خبر، مدیرعامل بانک پاسارگاد، بهره برداری از 
این طرح مهم و ملی را تقدیم به ملت شریف ایران کرد و برای عوامل و دست اندرکاران آن 
آرزوی موفقیت نمود. همچنین دکتر پورمند مدیرعامل شرکت میدکو، این موفقیت را که 
برای اولین بار در دنیا توسط نیروهای متخصص میدکو، در مجتمع بابک مس ایرانیان عملی 
شده است تبریک گفت و اظهار داشت: این مهم یک تغییر بزرگ تکنولوژیک در سطح جهان 
و در صنعت مس است که با حمایت های ویژه دکتر قاسمی به انجام رسیده است. گفتنی 
است مجتمع بابک مس با ظرفیت تولید 50 هزار تن کاتد مس و 12 هزار تن لوله مسی 
در سال فعالیت می کند. در روش تانک بایولیچینگ با استفاده از نوع خاصی از باکتری های 
غیرمضر محصول نهایی استحصال می شود. دانش این تکنولوژی سازگار با محیط زیست 
توسط متخصصین ایرانی طی 5 سال پژوهش و تلاش مستمر ایجاد و راه اندازی شده است. 

لیست و نحوه فعالیت شعب کشیک بانک 

بانک انصار با صدور اطلاعیه ای، لیست و نحوه فعالیت شعب 
کشیک بانک انصار در هفته آخر اسفند و ایام نوروز 1398 را منتشر کرد.به 
گزارش اداره کل روابط عمومی وتبلیغات، معاونت برنامه ریزی و هدایت راهبردی 
در این اطلاعیه ضمن تأکید بر افزایش ساعات کاری شعب بانک در هفته 
آخر اسفند سالجاری به منظور ارایه خدمات مطلوب به مشتریان و هم میهنان 
عزیز، نحوه فعالیت شعب این بانک در هفته آخر اسفند و ایام نوروز98 را به 
شرح زیر مشخص کرد:مدیریت شعب استان ها حسب نیاز نسبت به افزایش 
ساعت کاری یا دایرکردن باجه عصر حداکثر تا ساعت 19، از روز شنبه 18 تا 
دوشنبه 27 اسفند مبادرت ورزند.شعب در روز سه شنبه 28 اسفند تنها مجاز 
به واریز و برداشت وجوه سپرده، واریز وجوه اقساط به سپرده و دریافت قسط 
تسهیلات و پولگذاری خودپردازها هستند و ساعت کاری شعب در این روز 
حداکثر تا ساعت 15:30 تعیین می شود. سقف برداشت وجه کارتی)داخلی( 
ازخودپردازها از 25 اسفند97 تا 16 فروردین98 از مبلغ 2.000.000ریال به 

5.000.000ریال افزایش می یابد.

به گزارش اداره روابط عمومی و تبلیغات بانک دی، رضا سهم دینی، 
رئیس هیئت مدیره بانک دی و سردار محمد اسماعیل کوثری، جانشین قرارگاه ثارالله 
تهران در مراسمی که به مناسبت بزرگداشت روز شهید در بانک دی برگزار شد به 
ایراد سخنرانی پرداختند.  در این مراسم رضا سهم دینی، رئیس هیئت مدیره بانک 
دی، با گرامیداشت یاد شهدا، 22 اسفند را روز تجدید میثاق با شهدا دانست و گفت: 
سال های دوران دفاع مقدس، نقطه عطف اراده این ملت برای حفظ آرمانها، مبارزه  با 
تجاوز زورگویان به شمار می رود و ایران اسلامی مدیون رشادت ها و از خودگذشتگی 
انسان هایی است که در دفاع از کیان، اعتقادات و ارزش های اسلامی و اخلاقی پیشگام 
بوده اند.  سهم دینی با اشاره به فرمان تاریخی حضرت امام خمینی)ره( در خصوص 
تاسیس بنیاد شهید و امور ایثارگران تصریح کرد: تاسیس بنیاد شهید و امور ایثارگران 
به فرمان حضرت امام خمینی )ره( در سال 1358 نشانگر اوج توجه به  جایگاه شهیدان 
و خانواده های معزز آنان است و نکوداشت و بزرگداشت مقام شهیدان گامی در جهت 
معنابخشی برای درک بهتر و بیشتر ایثار و فداکاری هایی است که امروز عزت، اقتدار 

و استقلال ایران به وسیله آن تضمین شده است.

بانک و بیمه



 آغاز کمپین
 “عیدانه سازمانی” 

برترین اپراتور 
ارتباطات ثابت کشور

شرکت آسیاتک به مناسبت فرارسیدن  نوروز  1398 برای 500 بنگاه، سازمان و شرکت مطرح کشور هدیه ویژه ای در نظر گرفته است  و سرویس های  اینترنت پر سرعت  ADLS، TD-LTE ، بسته های 
ترافیکی و تلفن ثابت با قابلیت جابه جایی ) آسیاتل ( با تخفیف ویژه، اشتراک رایگان IPTV&VOD ، بسته های مسافرتی مانند تخفیف بلیط مسافرتهای داخلی و تخفیف روی هزینه هتلهای داخلی به 
درخواست کنندگان محترم ارائه خواهند شد.به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  شرکت آسیاتک که  به عنوان برترین اپراتور ارتباطات ثابت کشور در نظر دارد تا با ارائه این طرح، سطح رضایت هموطنان 
از کیفیت زندگی را ارتقا داده و کامل ترین سبد خدمات ارتباطی را با تسهیلات ویژه جهت استفاده کارگران و کارمندان سازمان ها در اختیار ایشان قرار دهد. این گزارش حاکی است رونق گردشگری، 
فعالسازی واحدهای خرد، کلان و محلی در صنعت توریسم و ایجاد سهولت در مسافرتهای نوروزی کارمندان از جمله دستاوردهای این طرح است و شرکت آسیاتک به عنوان برترین اپراتور ارتباطات ثابت 
کشور در راستای ماموریت خود که بهبود زندگی و کار از طریق رشد و تسهیل ارتباطات با ارائه خدمات با کیفیت، قابل اعتماد و فراگیر می باشد، اقدام به ارائه این تسهیلات نموده است. علاقه مندان، سازمان 

ها، ادارات و شرکت ها می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تماس 15۴۴ داخلی 1۴70 یا آدرس ایمیل  marketing@asiatech.ir واحد بازاریابی این شرکت ارتباط برقرار کنند.
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انوشیروان محسنی بندپی استاندار تهران گفت: عدم همکاری برخی بانک ها 
شرایطی را فراهم کرده است تا متقاضی سرگردان شود و تمام پیگیری های 
متقاضی به حالت راکد درآمده و انگیزه برای ادامه کار کاهش یابد. نشست 
ملاقات مردمی استاندار تهران با شهروندان به صورت حضوری و تلفنی از 
طریق سامانه سامد )تلفن 111( در محل استانداری تهران برگزار شد. استاندار 
تهران در گفت وگویی با توجه به مشکلات مطرح شده در این نشست، این 
مشکلات را در ابعاد مختلف و در زمینه مسائل شورا و شهرداری و مهم تر از 
آن اشتغال و معیشت دانست. محسنی بندپی با اشاره به اینکه مسائلی درباره 
مساعدت و کمک ویژه به راه اندازی بنگاه های اقتصادی در این نشست مطرح 
شد، گفت: برخی بنگاه ها با توجه به اینکه مراحل قانونی را طی کرده    اند، نیازمند 
استفاده از تسهیلات بانک های عامل هستند تا شروع به کار کنند. مقام عالی 
استان با گلایه مندی از برخی بانک ها عنوان داشت: عدم همکاری برخی بانک ها 
شرایطی را فراهم کرده است تا متقاضی سرگردان شود و تمام پیگیری های 

متقاضی به حالت راکد درآمده و انگیزه برای ادامه کار کاهش یابد.

انوشیروان محسنی بندپی

انتقاد استاندار 
تهران از برخی 
بانک ها

عباس جعفری دولت آبادی دادستان تهران در توضیحاتی درباره فساد 
پرونده بازرگانی پتروشیمی گفت که آنچه رخ داده، اختلاس نیست. این 
پرونده از مهم ترین پرونده هایی بوده که در سال 91 در دادسرای تهران 
تشکیل شده و تحریم های امریکا در آن دوره آغاز شد. سال 88 که شرکت 
پتروشیمی بازرگانی ایران واگذار می شود و کسانی که این شرکت را 
خریداری می کنند، به لحاظ اقداماتی که انجام دادند، این پرونده تشکیل 
می شود. اولاً اختلاسی در کار نیست. اینکه روزنامه هایی تیتر کردند، 6 
میلیارد دلار یا یورو اختلاس، کذب است. یک شرکت خصوصی است و 
نمی تواند اختلاس کند. مجموع 6 میلیارد دلاری که اعلام شد، مجموع 
معاملات مالی این پرونده بوده است نه مجموع میزان رد مال پرونده.به 
گزارش ایسنا، وی افزود:  مجموع پول هایی که برداشته اند 22 میلیون 
یورو یا  15 میلیون دلار است و مبلغ ریالی آن حدود 65 میلیارد تومان 
است که سوء استفاده کرده اند. به گفته وی برخی از متهمان مثل آن خانم 

)مرجان شیخ الاسلامی آل آقا(  سال 91 از کشور فرار کرده است.

عباس جعفری دولت آبادی 
مجموع سوء 
استفاده در پرونده 
پتروشیمی ۶5 
میلیارد تومان است 

حمیدرضا فولادگر رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید 
ناشی  اخیر  روزهای  در  خودرو  قیمت  افزایش  گفت:  ملی 
از سرازیر شدن نقدینگی موجود در جامعه به سمت بازار 
چهارچرخ هاست، چرا که بسیاری از متقاضیان خرید نیازی به 
این محصول ندارند. حمیدرضا فولادگر درباره برخی شائبه ها 
مبنی بر اینکه الزام دولت به کناره گیری از صنعت خودروسازی 
گرانی  داد:  توضیح  است،  شده  چهارچرخ ها  گرانی  باعث 
خودرو در ماه های اخیر ارتباطی با الزام دولت به کناره گیری 
از تصدی گری در صنعت خودروسازی ندارد. وی یکی از دلایل 
افزایش قیمت خودرو در هفته های اخیر را اجرایی نشدن 
خودروسازی  صنعت  ساماندهی  درباره  مجلس  تصمیمات 
دانست و اظهار کرد: از آنجایی که این تصمیمات به صورت 
کامل اجرا نشده، افزایش قیمت خودرو در روزهای اخیر رقم 

خورد.

حمیدرضا فولادگر
افزایش قیمت خودرو 
ناشی از سرازیر شدن 
نقدینگی به سمت 
بازار چهارچرخ ها

سید ابراهیم حسینی مدیرعامل شرکت صنایع شیر ایران )پگاه( گفت: 
خروج از زیان شرکت های مشمول ماده 1۴1 قانون تجارت و شرکت های 
زیان ده و سودده شدن کلیه شرکت های تابعه و تمرکز بر وضعیت 
معیشتی، رفاهی و استخدامی کارکنان از اولویت های اصلی شرکت صنایع 
شیر ایران است.  »در سالی که فشارها و مشکلات اقتصادی بسیاری در اثر 
تحریم های ظالمانه بر کشور و مردم عزیز کشورمان وارد شده است؛ تلاش 
کرده ایم تا با مدیریت علمی، صحیح و کاهش هزینه های غیر ضروری 
از وارد شدن خسارت و زیان به شرکت ها جلوگیری کرده و حتی تعداد 
زیادی از شرکت ها را به سود دهی برسانیم.«مدیرعامل شرکت صنایع 
شیر ایران در مورد مهمترین برنامه ها و اقدامات شرکت صنایع شیر ایران 
در راستای اقتصاد مقاومتی عنوان کرد: »تأمین قطعات یدکی ماشین 
آلات با استفاده از توان مهندسی تخصصی داخلی به نحوی که بیش از 
1500 قطعه طراحی و تولید شده است که خروج ارز از و وابستگی به 

خارج از کشور جلوگیری شده است.«

سید ابراهیم حسینی
تمرکز بر 
سوددهی 
شرکت های پگاه

سیف الله ابوترابی سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور گفت:  12 تا 15 میلیون 
نفر از مردم در نوبت کارت ملی هوشمند هستند و تاکنون آن را نگرفته اند. وی 
افزود: این افراد تا پایان سال مهلت دارند به دفاتر پیشخوان، پست و ثبت  احوال 
مراجعه و برای ثبت نام کارت هوشمند ملی اقدام کنند. سخنگوی سازمان 
ثبت احوال کشور گفت: قرار شده کارت های کاملا ایرانی تولید و صادر شود 
و متقاضیان برای ثبت نام نگران دریافت کارت ملی خود نباشند، چراکه این 
افراد پس از ثبت نام تا زمانی که کارت ملی هوشمند خود را نگرفته اند مشمول 
ابطال کارت نمی شوند و ثبت احوال با دستگاه های مختلف جهت استعلام 
مدارک آنها هماهنگی کرده است. ابوترابی افزود: بنابراین اعتبار کارت ملی 
قدیم تا پایان سال است و جاماندگان باید هرچه سریع تر به دفاتر پیشخوان و 
دفاتر پست مراجعه و نسبت به تشکیل پرونده و مراحل ثبت نام اقدام کنند. 
سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور گفت: ۴7 میلیون و 200 هزار نفر ثبت نام 
خود را تا این لحظه تکمیل کرده، برای ۴۴ میلیون و 500 هزار نفر کارت صادر 

شده و بیش از ۴۴ میلیون کارت نیز ارسال شده است. 

سیف الله ابوترابی
اعتبار کارت ملی 
قدیمی  تا پایان 
سال۱۳۹۷ 

افزود:  این مطلب  بیان  با  محمد کشانی مدیرعامل فولاد خوزستان 
موفقیت های شرکت فولاد خوزستان مرهون فداکاری ها و ایثارگری های 
56 شهید والا مقام فولادی است. این اقدام فرهنگی بنابر وظیفه ای که در 
قبال فداکاری ها و ایثارگری های شهدا داریم و به برکت وجود 56 شهید 
والامقام این شرکت صورت گرفت. ورزشگاه شهدای فولاد خوزستان 
از بزرگترین پروژه های ساختمانی شرکت در راستای مسئولیت های 
اجتماعی است که تاکنون بالغ بر 1500 میلیارد ریال برای ساخت آن هزینه 
شده است.این مجموعه تازه تاسیس در مجاورت شهرک مسکونی فولاد در 
جنوب شرقی شهر اهواز، یکی از مجهزترین ورزشگاه های مدرن کشور است 
و امید می رود با بهره برداری کامل از آن، نقش بسزایی در پیشبرد اهداف 
فرهنگی ورزشی استان ایفا نماید. روابط عمومی فولاد خوزستان با تاکید بر 
رسمیت نام ورزشگاه، از اصحاب رسانه خواست ترتیبی دهند تا از این پس 
در خبر ها و گزارشات منحصرا از نام »ورزشگاه شهدای فولاد خوزستان« 

برای اشاره به این مجموعه عظیم فرهنگی ورزشی استفاده شود.

محمد کشانی

تغییر نام ورزشگاه مُدرن 
فولاد به نام »شهدای 
فولاد خوزستان« 

سرپرست حجاج ایرانی در جمع اعضای شورای افتاء اهل سنت با تأکید بر 
اینکه درحوزه حج، زائران شیعه و سنی از خدمات یکسانی برخوردارند، تصریح 
کرد: امروز نظر شورای افتاء با توجه به اشراف علمی اعضای آن برای روحانیون 
و زائران اهل سنت کاروان های حج قابل و اطمینان بخش است.به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی حج، حجت الاسلام والمسلمین سیدعلی قاضی عسکر در 
نشست شورای افتاء مدیریت اهل سنت بعثه مقام معظم رهبری که در تهران 
تشکیل شد، با بیان اقدامات و تلاش های صورت گرفته برای برگزاری حج 
98، اظهار کرد: صرفه جویی جدی در تمام بخش ها و کمک دولت محترم در 
حوزه ارز موجب شد که قیمت هزینه حج سال 98 برای مردم قابل قبول باشد.
سرپرست حجاج ایرانی، ثبت نام 51 هزار نفر از دارندگان فیش های اولویت دار 
در چند روز گذشته را نشان دهنده استقبال مشتاقان تشرف به حرمین 
شریفین دانست و گفت: آغاز خوب عملیات حج، توانمندی ها و تسلط رئیس 
جدید سازمان حج و زیارت به این حوزه و اقدامات و برنامه ریزی های انجام شده 

این نوید را می دهد که حج 98 بهتر و موفق تر از حج گذشته برگزار شود.

سیدعلی قاضی عسکر
 مدت اقامت

 در حج کوتاه 
می شود

رئیس سازمان محیط زیست در نامه ای به وزیر راه و شهرسازی پیشنهاد 
کرد که غرفه هایی برای ارائه و فروش محصولات سازگار با محیط 
زیست، در فرودگاه ها و پایانه های قطار و اتوبوس های بین شهری 
اختصاص یابد. عیسی کلانتری در نامه خود به محمد اسلامی با اشاره 
به ضرورت توجه همگان به محیط زیست نوشت:  با توجه به وجود 
تشکل های مختلف در حوزه محیط زیست و بالاخص در بخش تولید 
محصولات تجزیه پذیر و قابل بازیافت که تشکل های بانوان مشارکت 
فعال دارند و انتقال دهنده میراث فرهنگی جامعه هستند و می توانند 
نقش بسیار موثر در این زمینه داشته باشند، پیشنهاد می شود به منظور 
هم اندیشی و همیاری در جهت حفظ و صیانت از محیط زیست کشور، 
مقرر فرمائید، غرفه هایی برای ارائه و فروش محصولات سازگار با محیط 
زیست، در فرودگاه ها و پایانه های قطار و اتوبوس های بین شهری، به 
منظور ایجاد اشتغال برای این تشکل ها و حمایت از نهادینه کردن 

فرهنگ حفظ محیط زیست اختصاص یابد

عیسی کلانتری 

اختصاص غرفه های 
محصولات محیط 
زیستی در فرودگاه ها 
و پایانه های قطار

عباسعلی کدخدایی سخنگوی شورای نگهبان گفت: شورای 
نگهبان در بررسی لایحه بودجه سال 98 کل کشور ایراد شرعی 
و قانون اساسی بر افزایش ۴00 هزار تومانی حقوق کارکنان 
دولت نگرفت ولی اختلافی بین مجلس و دولت مطرح است که 
هم اکنون در کمیسیون تلفیق در حال بررسی آن هستند. وی 
در جمع خبرنگاران گفت: مشکل دولت این بود که به دلیل آنکه 
ضریب برای این موضوع در نظر گرفته نشده نمی توان بعداً برای 
پاداش پایان خدمت و بازنشستگی این رقم را محاسبه کرد، از 
این رو دوستان دولت معتقد بودند باید روش محاسبه عوض 
شود.هم اکنون اختلافی در این موضوع وجود دارد که امیدواریم 
در مجلس حل شود.کدخدایی یادآورشد:هیأت عالی مجمع 
تشخیص مصلحت نظام نیز ایراداتی به لایحه بودجه سال 98 کل 
کشور گرفته که ما آن ایرادات را هم به مجلس شورای اسلامی 

ارجاع دادیم.

عباسعلی کدخدایی
چراغ سبز شورای 
نگهبان به افزایش 
4٠٠ هزار تومانی 
حقوق کارمندان

روح الله حسینی مقدم معاون شرکت بورس اوراق بهادار گفت: 
پذیره نویسی انتشار اوراق صکوک شرکت سایپا در بورس تهران 
آغاز و در کمتر از 2 ساعت سرمایه مورد نظر جذب شد. وی 
اظهار کرد: بازار سرمایه طی 2 روز با نرخ 16 درصد پذیره نویسی 
اوراق صکوک را برای تأمین مالی شرکت سایپا انجام می دهد. 
وی بیان کرد: با توجه به تجربه موفق تامین سرمایه شرکت های 
بزرگی نظیر مخابرات، می توانیم آینده خوبی برای بازار سرمایه 
در سال 98 پیش بینی کنیم. حسینی مقدم گفت: اقدام دیگری 
که بورس اوراق بهادار تهران تا پایان سال 97 انجام خواهد داد، 
انتشار اوراق بدهی هلدینگ خلیج فارس است. مجموع این 
اوراق حدود یکهزار میلیارد تومان خواهد بود. وی افزود: مجموع 
اوراق منتشرشده بورس تهران، 1۴ هزار میلیارد تومان بوده که 
2 هزار میلیارد تومان اوراق بدهی برای رونق فعالیت شرکت ها 

بوده است.

روح الله حسینی مقدم

عرضه ۷٠٠ میلیارد 
تومان اوراق 
صکوک شرکت 
سایپا در بورس 

سعید سهراب پور، رییس بنیاد جایزه جهانی سازمان دانشی برتر در ایران  
گفت: در هفتمین دوره جایزه جهانی سازمان دانشی برتر آسیا و با ارزیابی 
کارشناسان بین المللی جایزه جهانی MAKE، شرکت فولاد امیرکبیر 
کاشان، موفق به ورود به جمع 5 شرکت »سازمان دانشی برتر کشور« و به 
جمع برندهای معتبر جهانی پیوست. به گزارش دنیای معدن، دستیابی به 
این موفقیت ارزشمند در ابعاد بین المللی، نتیجه تلاش های بدنه مدیریت 
و کلیه کارکنان محترم آن مجموعه است. سهراب پور در مکاتبه خود آورده 
است: جایزه جهانی MAKE در سال آتی با تاکید بیشتر بر نوآوری، برگزار 
خواهد شد. به همین لحاظ معتبرترین جایزه جهانی در حوزه دانش، نوآوری 
و خلاقیت و سرمایه های فکری در بین شرکت های چهار قاره جهان می 
باشد که در سه سطح ملی، قاره ای و جهانی برگزار می شود.ن، ماموریت 
تولید ورق گالوانیزه و سهم بیست درصدی از تولید این محصول در کشور را 
دارد که در سال های جاری موفق به کسب عناوین ملی و بین المللی فراوانی 

در بخش های مختلف فرهنگی اجتماعی اقتصادی شده است.

سعید سهراب پور

فولاد امیرکبیر کاشان 
در جمع 5 شرکت 
 »سازمان دانشی 
برتر ایران« 

محمود حجتی وزیر جهاد کشاورزی در حاشیه مراسم گشایش کشتارگاه 
صنعتی طیور ایوانکی در جمع خبرنگاران با بیان اینکه صنعت مرغداری کشور 
خوشبختانه روز به روز بعد از انقلاب توسعه پیدا کرده است، اظهار کرد: امروز 
در حالی به ظرفیت تولید سالانه سه میلیون تن گوشت مرغ در کشور دست  
یافتیم که این میزان در اوایل انقلاب یک هزار تن را شامل می شد. وی ضمن 
بیان اینکه خوشبختانه برای تکمیل زنجیره از ابتدا تا انتها در داخل کشور 
سرمایه گذاری های خوبی صورت گرفته است، افزود: البته در مدیریت زنجیره 
هنوز کامل نیستیم و 30 درصد تولید ما در زنجیره ها اتفاق می افتد و می بایست 
واسطه ها حذف و نگاه به سمت افزایش کیفیت و بهره وری سوق پیدا کند.وزیر 
جهاد کشاورزی بابیان اینکه زنجیره تولید باید تا گره خوردن به بازار توسعه پیدا 
کند، اذعان داشت: در افزایش بهره وری لازم است که اشاره  کنم هم اکنون در 
برخی زنجیره ها و واحدهای تولیدی ضریب تولید 1.6 کیلو تولید به ازای یک 
کیلو گوشت مرغ است که متوسط زیر دو کیلوگرم را شامل می شود و باید گفت 

به نسبت 10 سال گذشته رشد خوبی در افزایش بهره وری شاهد هستیم.

محمود حجتی

انجام تنها ۳٠ 
درصد از تولید در 
زنجیره ها

همتی: حذف دلار در مبادلات با دیگر کشورها 
از نتایج مهم راهبرد جدید تجاری ایران

حذف دلار در مبادلات منطقه 
دیگر  با  ایران  جهانی  و  ای 
مهم  نتایج  از  یکی  کشورها 
ایران  تجاری  جدید  راهبرد 
است. به گزارش اعتبار به نقل از 
مرکزی،  بانک  عمومی  روابط 
»عبدالناصر همتی « با اشاره به 
توافقات انجام شده با مسؤلین 
عراقی تاکید کرد: با روندی که در روابط اقتصادی و تجاری 
ایران و عراق می بینم و آنچه که با سایر همسایگان نظیر 
ترکیه، جمهوری آذربایجان، افغانستان و درحال شکل 
گیری است می توانم خبر از شکل گیری یک تحول در 
ترکیب کالاها و خدمات صادراتی و مقاصد تجاری ایران 
بدهم. وی با بیان اینکه شکست سیاست تحریم آمریکا در 
عمل در حال تحقق است و به تدریج آثار آن در تغییر 
ساختار تجاری ایران در حال ظهور است، گفت: واکنش 
سریع فعالان اقتصادی و پشتیبانی ارگان های ذیربط 
دولتی تحقق این تحول را شتاب خواهد داد. رئیس کل 
بانک مرکزی افزود: وجود محدودیت در مبادلات پولی 
ایران و عراق به خاطر تحریم های آمریکا علیه ایران، 
پیچیدگی روابط بانکی دو کشور را زیاد کرده است ولی ما 
با درک شرایط و محدودیت های همکارانمان در عراق و با 
استفاده از مکانیسم پرداخت خاص به نحو مقتضی امور را 
پیش برده و مطالبات و وجوه ناشی از صادرات گسترده در 
جریان را وصول خواهیم کرد. همتی تأکید کرد: قدم بعدی 
برای تکمیل این راهبرد ایجاد تعادل در تراز تجاری با 
کشورهای همسایه است که تا حدود زیادی وابستگی 
وارداتی مستقیم ما را به دیگر کشورها کاهش می دهد و 
لذا بخش مهمی از صادرات آن کشورها به ایران از طریق 
صادرات مجدد قابل تأمین است. همتی در پایان اعلام کرد: 
الان در یک موقعیت ویژه برای استفاده از ظرفیت ملی برای 
پشتیبانی از تولید ملی و صادرات و کاهش اتکا به صدور 
نفت خام و واردات کالاهای ساخته شده قرار داریم که می 

تواند در شکست قطعی تحریم نقش آفرینی کند.

گفت وگو

اقتصاد کلان

سعید ممبینی رئیس اتاق اصناف ایران 
گفت: مقرر شد گروه سوم اصناف که 
شامل مشاغل خرد و کوچک می شوند، 
سال 98 مشمول افزایش مالیات نشوند. 
وی گفت ، با اشاره به مشکلات برخی 
اصناف در رکود 2 سال اخیر و در واکنش 
به پیشنهاد برخی اصناف برای در نظر 
گرفتن تنفس مالیاتی در سال 98 اظهار 
کرد: با توجه به اینکه طی یکی، دو سال 

گذشته شاهد رکود در بازار و مشکلات 
اقتصادی بودیم، پیشنهادهایی به سازمان 
مالیاتی داده شده ولی اتاق اصناف ایران 
پیشنهادی از جنس تنفس مالیاتی ندارد. 
وی افزود: ما در این شرایط پیشنهاد 
داده ایم در تعیین مالیات اصناف، سازمان 
امور مالیاتی با در نظر گرفتن رکود 2 سال 
اخیر و مشکلات اصناف در این مدت، 
مالیات بر درآمد آنها را تعیین کند. وی 

گفت: البته خوشبختانه مقرر شده است 
گروه سوم اصناف که شامل مشاغل خرد 
به  توجه  با  می شوند،  کوچک  و 
معافیت های مالیاتی، مشمول افزایش 
مالیات نشوند. به گفته ممبینی، گروه و 
دسته سوم شامل مشاغلی می شود که 
حجم فروش کالا و خدمات آنها طی 
یک سال کمتر از یک میلیارد تومان است.  
مودیان صاحبان مشاغل در آیین نامه 

بر اساس  قانون مالیات های مستقیم 
حجم فعالیت به 3 گروه تقسیم می شوند؛ 
گروه اول کسانی هستند که مجموع مبلغ 
فروش کالا و خدمات سال قبل آنها بیش 
از 3 میلیارد تومان بوده و برای گروه دوم 
باید بین یک تا 3 میلیارد تومان باشد؛ 
مودیانی که در گروه های اول و دوم قرار 
محسوب  سوم  گروه  جز  نمی گیرند، 

می شوند.

ماليات مشاغل خرد و كوچک در سال ۹۸ افزايش نمی يابد

وزیر  معاون  حسن نیا  عبدالهاشم 
راه وشهرسازی از آماده شدن 62 هزار و 
حمل ونقل  ناوگان  دستگاه   300
مسافری اتوبوس، مینی بوس و سواری 
گفت:  و  داد  خبر   98 نوروز  برای 
پیش بینی می شود ترددها در نوروز 98 
نسبت به مدت مشابه سال 97 حدود 
10 درصد افزایش یابد. وی اظهار کرد: 
طرح نوروزی 98 از روز شنبه 25 اسفند 

تا شنبه 17 فروردین 98 اجرا می شود و 
اصلی ترین هدف سازمان دستیابی به 
و  کاربران  حداکثری  رضایت مندی 
و  ایمنی  بهبود  با  مسافران جاده ای 
ارتقای سطح خدمات سفرهاست. وی 
یادآور شد: در طرح نوروزی با 182 
تابلوی پیام متغیر، 771 دوربین نظارت 
تصویری، 1172 سامانه ثبت تخلف، 
2300 دستگاه ترددشمار برخط، 35 

سامانه توزین در حال حرکت،  سامانه 
بلوتوث ثبت زمان سفر در 38 محور، 
5333 دستگاه بیسیم و تجهیز بیش از 
7300 خودروی راهداری به ردیاب 
برخط به صورت شبانه روزی محورهای 
سراسر کشور رصد می  شود و اطلاعات 
لازم در لحظه از طریق سامانه 1۴1 به 
مردم اطلاع رسانی می شود. وی با اشاره 
جامع  سامانه های  عملکرد  به 
اطلاع رسانی 1۴1 در نوروز 97 یادآور 
شد: در مدت مشابه سال گذشته 1/9 
میلیون تماس تلفنی با این سامانه و 
بخش  با  تماس   هزار  از 200  بیش 
پاسخگویی برقرار شد. وب سایت 1۴1 
بیش از 8 میلیون و اپلیکیشن همراه 
1۴1 بیش از ۴80 هزار بازدیدکننده 
داشته است. همچنین بیش از 260 هزار 
پیامک به سامانه پیامکی 10001۴1 
ارسال شد. وی با پیش بینی رشد 8 تا 
10 درصدی تردد در نوروز 98 نسبت 
افزود:   97 سال  نوروز  تعطیلات  به 
پیش بینی می شود، ترددها در هفته 

تعطیلات،  اول  به هفته  دوم نسبت 
و  بازگشتی سفرها  موج  با  همزمان 
تمرکز سفرهای بازگشتی در روزهای 
یکشنبه و دوشنبه 11 و 12 فروردین و 
بخش عمده آنها در روزهای چهارشنبه، 
 16 و   15  ،1۴ جمعه  و  پنجشنبه 
موج  ادامه  و  باشد  بیشتر  فروردین 
 17 شنبه  روز  تا  سفرها  بازگشتی 
فروردین ادامه یابد. حسن نیا به تشریح 
طرح  در  راهداری  بخش  تمهیدات 
نوروزی 98 پرداخت و گفت: 1۴000 
راهدار، 2200 دستگاه گشت راهداری، 
9300 دستگاه ماشین آلات فعال، 6۴9 
باب راهدارخانه ثابت و سیار،190  باب 
سوله شن و نمک و 258 باب آشیانه 
ماشین آلات در آماده باش کامل به سر 
می برند. وی در ادامه افزود: همچنین 
برابر اعلام ستاد اقامه نماز، بنرهایی در 
مکان مناسب و در معرض دید همگان 
با مضمون »هنگام نماز توقف کنید، نماز 
بخوانید تا سفرتان مبارک باشد« نصب 

شده است.

 عبدالهاشم حسن نیا  معاون وزیر راه وشهرسازی:

خدمات رسانی 62 هزار وسیله نقلیه جاده ای در نوروز

رئیس مجلس:رهبر انقلاب 
از ورود بخش های نظامی به 
حوزه اقتصاد رضایت ندارند

رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به ادغام بانک های 
نیروهای مسلح گفت: رهبر معظم انقلاب گفتند من اصلًا 
وارد حوزه های  نظامی  اینکه بخش های  از  رضایتی 
اقتصادی شود، ندارم. این بانک ها اجازه ای هم نگرفته 
بودند و مشکلاتی هم داشتند. این دو مقوله با هم 
تصمیم گیری شد و البته حل آن سخت بود، اما نهایتاً این 

بخش حل شد.
علی لاریجانی در بخشی از  گفت وگو با روزنامه سازندگی 
درباره اصلاح قانون اساسی نیز افزود: این مسأله امروز ما 
نیست. اکنون از همه ظرفیت های قانون اساسی استفاده 
نمی شود و اگر قانون اساسی را تغییر بدهیم و باز هم از 
ظرفیت آن استفاده نکنیم، همین مشکلات وجود خواهد 
داشت. خیلی جاها ظرفیت های بسیار خوبی در قانون 
اساسی وجود دارد که بالفعل نشده است.وی اضافه کرد: 
قانون اساسی برای کشور شرایط بن بست ایجاد نکرده 
است و می توان از ظرفیت های آن استفاده کرد.لاریجانی 
درباره تحریم ها و مشکلات پیش رو نیز  گفت: شرایط 
کشور به گونه ای است که در حال حاضر تمام ذهن ها باید 
در مصافی که امریکایی ها با ملت ایران به راه انداخته اند 
متمرکز شود و باید شرایط را جمع و جور کنیم و اکنون 
موضوع اصلاح قانون اولویت اول ما نیست. باید شرایط 
آرام تر و مستقرتر باشد تا بتوانیم راجع به این اصلاحات 
تصمیم بگیریم.لاریجانی نیز درباره افزایش ۴00 هزار 
تومانی حقوق کارمندان، تصریح کرد که طبق تصمیم 
مجلس، این افزایش، جزو ضریب محسوب می شود. وی 
گفت: با توجه به اینکه قرار بود 20 درصد افزایش حقوق 
اعمال شود، مقصود مجلس این بود که این ضریب را 
مشخص کند که طبق این مصوبه، یک قسمتی از آن 
مشخص و قرار شد بقیه هم در چارچوب همین مشخص 
شود. رئیس مجلس تأکید کرد که در این باره اشتباه 
برداشت صورت نگیرد و این مصوبه مجلس محل اختلاف 
نشود.دولت در لایحه بودجه سال 98 افزایش 20 درصدی 
را برای حقوق کارمندان در نظر گرفته بود که نمایندگان 
به پیشنهاد دیگری در این رابطه رأی دادند که بر اساس 
آن حقوق کارمندان ۴00 هزار تومان افزایش می یابد و 
علاوه بر آن، افزایش 10 درصدی نیز به اختیار دولت لحاظ 

خواهد شد.



جاری شدن 
 مجدد آب 

 در زاینده رود  
نوروز 98

عباس رضایی در جریان بازدید از رزمایش نوروزی 98 در ستاد فرماندهی نیروی انتظامی استان اصفهان گفت: زمان و حجم دقیق افزایش خروجی سد روزهای یکشنبه و دوشنبه هفته آینده مشخص خواهد شد. وی خاطرنشان 
کرد: مسافران نوروزی سال قبل حدود 2.5 میلیون نفر بودند و پیش بینی می شود این میزان در نوروز 98 حدود 25 تا 30 درصد افزایش یابد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی استاندار اصفهان وی با اشاره به تمهیدات 
لازم برای میزبانی از مسافران گفت: قابلیت اسکان ۴00 هزار نفر در شبانه روز در استان فراهم شده است و در این ارتباط تمامی هتل ها، مهمانپذیرها و مدارس درنظر گرفته شده است. رزمایش نوروزی 98 با حضور مدیران 
و عوامل نیروی انتظامی، پلیس راه، راهور، اورژانس، آتش نشانی، راهداری، شهرداری برای بررسی آخرین وضعیت و میزان آمادگی این مجموعه ها روز پنجشنبه در ستاد فرماندهی نیروی انتظامی استان اصفهان برگزار شد. 
دکتر روحانی  رئیس جمهوری 13 اسفند امسال به وزارت نیرو دستور داد ضمن در نظرگرفتن نیازهای زیست  محیطی، به گونه ای برنامه  ریزی کند که در ایام نوروز آب در زاینده رود جاری شود. زاینده رود از ارتفاعات چلگرد 
در چهار محال و بختیاری و نیز کوه های فریدونشهر در غرب استان اصفهان به شکل رودهای کوچک از هم جدا سرچشمه گرفته و پس از درآمیختن در دریاچه سد زاینده رود به صورت رودخانه ای واحد به سمت اصفهان و 

تالاب گاوخونی جاری می شود.  این رودخانه به عنوان بزرگترین جریان آبی منطقه مرکزی ایران در سال های اخیر به دلیل خشکسالی، افزایش برداشت و سوء مدیریت منابع آب ، درمنطقه پایین دست خشک شده است.
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مهدی میراشرفی رئیس کل گمرک ایران از واردات 11 میلیارد دلاری 
کالاهای اساسی به کشور طی 11 ماهه سالجاری خبر داد و گفت: در کالاهای 
اساسی بحران که نداریم هیچ بلکه در برخی اقلام کالایی مثل ذرت یا گوشت 
واردات نسبت به مدت مشابه افزایش داشته است. علاوه بر استفاده از مرزهای 
آبی و ساماندهی آنها ایران یک نگاه ویژه ای به کشورهای همسایه از جمله 
مرزهای زمینی با کشور عراق دارد. رئیس کل گمرک ایران تصریح کرد: در 
بحث صادرات بعد از چین که 8.3 میلیارد دلار در 11 ماهه امسال صادرات 
داشتیم، عراق نیز با 8.2 میلیارد دلار اصلی ترین شریک تجاری است که 
کالاهای ایرانی با تنوع بالا به آن صادر می شود، بنابراین باید در مرزهای 
زمینی با عراق ساماندهی خوبی را داشته باشیم.میراشرفی بیان کرد: هفته 
گذشته در باشماق و پرویزخان حضور داشتیم و اقداماتی در زمینه ساماندهی 
پیش بردیم؛ اینجا در مرز زمینی شلمچه نیز پیگیر این هستیم که مسائل و 
مشکلات صادرات کالا به کشور عراق از این مرز را جمع بندی و قسمتی از 

آن را با هماهنگی بین سازمان های مرتبط با تجارت در مرز ساماندهی کنیم.

مهدی میراشرفی

واردات کالاهای 
اساسی به ۱۱ 
میلیارد دلار رسید

افشین حبیب زاده معاون نظارت شورای شهر تهران، در مورد چرایی رای 
شورا به ساخت وساز در 62 باغ در تهران براساس مصوبه لغو شده »برج-
باغ« با بیان این که این روزها این موضوع حساسیت زیادی را ایجاد کرده 
است، گفت: شهریورماه سال 1396 بعد از آنکه به شورای شهر وارد شدیم 
دو طرح را به شورای شهر آوردیم که یکی از آنها را جلوگیری از صدور 
مجوز ساخت در باغات بود که اعلام وصول شد و نهایتاً 22 اسفندماه سال 
1396 طرحی تحت عنوان الزام شهرداری تهران به ارائه ی لایحه تغییر 
ضوابط ساخت وساز در باغ در راستای جلوگیری از صدور مجوز ساخت 
در باغات به تصویب رسید. وی افزود: متاسفانه باید در هفتم فروردین ماه 
سال 1397 مصوبه تایید شده شورای شهر در مورد لغو مصوبه برج باغ به 
شهرداری های مناطق ابلاغ می شد، اما به دلیل تغییرات مدیریتی این 
مصوبه مهم در نهم اردیبهشت  ماه سال 1397 ابلاغ شد و بنا به گفته 
هاشمی رییس شورای شهر هنگامی که شورا متوجه شد که لغو این 

مصوبه ابلاغ نشده است، پیگیری کرد تا هرچه زودتر ابلاغ شود.

افشین حبیب زاده
صدور مجوز 
ساخت و ساز در 
۶۲ باغ برای حفظ 
باغات تهران

طاهرخاني معاون وزیر راه وشهرسازي: مهمترین برنامه ما در شهرهاي 
جدید، تعادل بخشي در زمینه قیمت و عرضه مسکن است . به گزارش 
اداره ارتباطات و اطلاع رساني راه وشهرسازي استان اصفهان، حبیب 
الله طاهرخاني معاون وزیر راه وشهرسازي و مدیرعامل شرکت عمران 
شهرهاي جدید با همراهي حجت اله غلامي معاون هماهنگي امور 
عمراني استانداري، حمیدرضا امیرخاني مدیرکل راه وشهرسازي استان، 
حسن کامران نماینده مردم اصفهان و زهرا سعیدي نماینده مردم مبارکه 
در مجلس شوراي اسلامي از شهرهاي جدید بهارستان و مجلسي 
بازدید نمود. طاهرخاني در این سفر که با حضور در یادمان شهداي شهر 
بهارستان شروع شد، پروژه ساخت یادمان شهداي گمنام این شهر را 
افتتاح و بوستان مهر در محله مسکن مهر را به بهره برداري رسانید. طاهر 
خاني در حاشیه بازدید از پروژه ها گفت: طبق سیاست جدید دولت، 
مهمترین برنامه ما تولید و عرضه مسکن است که در شهرهاي جدید به 

دنبال تعادل بخشي در زمینه قیمت و عرضه مسکن هستیم .

حبیب الله طاهرخاني
 آغاز عملیات 
اجرایي ۱۲٠٠ واحد 
 مسکوني با مشارکت 
بنیاد مسکن

جعفر ربیعی مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس از 
بهره برداری از سه طرح بیدبلند خلیج فارس، اوره آمونیاک لردگان 
و اولفین ایلام در سال آینده خبر داد.وی در آئین آغاز عملیات اجرایی 
پتروشیمی اندیمشک با تاکید بر این که هلدینگ های پتروشیمی علاوه 
بر تولید و صادرات نگاه جدی به توسعه صنعت پتروشیمی دارند، گفت: 
هلدینگ خلیج فارس هم از مسأله ی توسعه غافل نیست و پروژه های 
نیمه تمام را به هر طریقی به بهره برداری خواهند رساند.وی با بیان این که 
هلدینگ خلیج فارس 8.5 میلیارد دلار پروژه در دست اجرا دارد، اظهار 
کرد: سه پروژه بیدبلند خلیج فارس، اوره آمونیاک لردگان و اولفین 
ایلام در سال آینده به بهره برداری می رسند که در این سه طرح بیش 
از چهار میلیارد دلار سرمایه گذاری شده است.مدیرعامل شرکت صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس با اشاره به جمع آوری گازهای همراه، ادامه 
داد: با جمع آوری این گازها خوراک پایین دست بسیاری از واحدهای 

پتروشیمی مانند گچساران تأمین خواهد شد.

جعفر ربیعی

بهره برداری از سه 
طرح پتروشیمی در 
سال آینده

اسماعیل مختاری دولت آبادی، مدیرکل دفتر امور سهام عدالت سازمان 
خصوصی سازی درباره میزان سود تقسیم شده سهام عدالت بین مشمولان 
تا به امروز گفت: تاکنون سود عملکرد شرکت های پرتفوی سهام عدالت 
بالغ بر 5750 میلیارد تومان بوده است. او با بیان اینکه از 5.750 میلیارد 
تومان مبلغ 3.322 میلیارد تومان بابت عملکرد سال 1395 و مبلغ 
2.۴29 میلیارد تومان سود عملکرد سال گذشته برای سه گروه مددجویان 
نهادهای حمایتی، روستاییان و عشایر و کارگران فصلی و ساختمانی توزیع 
شده است، گفت: سایر گروه ها نیز تا پایان امسال، سود مربوط به عملکرد 
1396 را دریافت خواهند کرد. دولت آبادی افزود: با توجه به پایان مدت 
10 ساله مهلت قانونی اجرای این طرح، ساماندهی آن و دستیابی ملموس 
به اهداف اولیه طرح بیش از هر زمان دیگری مورد توجه است و با اولویت در 
دستور کار وزارت امور اقتصادی و دارایی، سازمان خصوصی سازی و سازمان 
بورس و اوراق بهادار قرار گرفته و در این مدت نشست ها و جلسات تخصصی 

متعددی برای ساماندهی امر و آزادسازی سهام عدالت برگزار شده است.

اسماعیل مختاری دولت آبادی

تقسیم 5۷5٠ 
میلیارد تومان سود 
سهام عدالت

 بهرام پارسایی سخنگوی کمیسیون اصل نودم قانون اساسی مجلس 
گفت: نتیجه نهایی پرونده شرکت هواپیمایی قشم ایر در قالب گزارش 
به مراجع مربوطه ارسال خواهد شد تا با متخلفان برخورد قانونی 

صورت گیرد.  
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت. وی   از ورود کمیسیون اصل 
90 به پرونده شرکت هواپیمایی قشم ایر خبر داد و گفت: این شرکت 
از دارایی های متعلق به بابک زنجانی بود که به واسطه مطالبات 
وزارت نفت از وی، به تملک این وزارتخانه درآمد.  بهرام پارسایی 
شرکت هواپیمایی قشم ایر با اینکه می توانست سودده باشد و از 
طریق آزادسازی قیمت بلیط ها به درآمد دست یابد، اما امروز این 
شرکت عملا زیان ده شده است.نماینده مردم شیراز در مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: شرکت هواپیمایی قشم ایر با اینکه می توانست 
سودده باشد و از طریق آزادسازی قیمت بلیط ها به درآمد دست یابد، 

اما امروز این شرکت عملا زیان ده شده است.

بهرام پارسایی

ورود کمیسیون 
اصل۹٠ به پرونده 
قشم ایر

به گزارش اعتبار به نقل از به نقل از پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی 
محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی در نخستین نشست مدیران کل 
راه و شهرسازی استان های سراسر کشور قانون ساماندهی مسکن 
را قانون جامعی دانست گفت: طرح جامع مسکن با اطلاعاتی که از 
سوی شما مدیران کل راه و شهرسازی و سایر صاحب نظران استانی 
تکمیل می شود، احیا خواهد شد. در عین حال، منابعی که در بودجه 
برای این مهم پیش بینی شده پیش تر سابقه نداشته است، اما با همت 
همه شما در این دوره به سرانجام رسید. وی یادآور شد: شهرداری به 
شورای عالی شهرسازی و معماری ایران گزارش داد که از 928 برجی 
که در تهران ساخته شده 700 برج بدون پروانه ساختمانی انجام شد. 
مگر چنین چیزی ممکن است؟ واقعا چه مدیریتی اعمال می شود؟ به 
همین دلیل معتقدم باید چک لیست های دقیقی داشته باشیم و از هر 
کسی وظیفه اش را بخواهیم و نقش ویژه ای هم اعمال شود که کنترل 

ساختمانی صورت بگیرد.

محمد اسلامی

 احداث ۷٠٠ برج 
در تهران بدون 
پروانه ساختمانی

مرتضی شهیدزاده رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی گفت:  درخواست و 
برداشتی از صندوق توسعه ملی برای مصارف بودجه سال 97 نداشتیم. وی 
درباره اینکه آیا استقراضی از منابع صندوق توسعه ملی برای مصارف بودجه ای 
در پایان سال جاری انجام شده است، اظهار داشت: اصلاً چنین اتفاقی نیفتاده و 
درخواستی هم نبوده است. وی درباره اینکه صندوق توسعه ملی از محل صادرات 
نفت سال آینده چقدر ورودی خواهد داشت، گفت: 20 درصد از کل صادرات 
برای حساب صندوق توسعه می آید و مابه التفاوت تا 3۴ درصد، یعنی 1۴ درصد 
آن به شکل تسهیلات پرداخت خواهد شد. بر اساس نامه مقام معظم رهبری که 
به رئیس مجلس داده شده و رونوشت آن در اختیار ما قرار گرفت، 2/5 میلیارد 
دلار برای برخی امور در نظر گرفته شده که در بودجه درج شده است. شهیدزاده با 
بیان اینکه پیش بینی می کنیم صندوق توسعه ملی سال آینده به اندازه یک سوم 
درآمدهای سال 97 ورودی منابع خواهد داشت، تصریح کرد: 85 درصد از منابع 
مورد نیاز اشتغال روستایی را پرداخت کردیم، کل این منابع 1/5 میلیارد دلار بود، 

بانک های عامل هم قرار بود به اندازه همین میزان از منابع خود بگذارند. 

مرتضی شهیدزاده 

 یک سوم 
ورودی صندوق 
توسعه ملی  

نیره پیروزبخت،  رئیس سازمان ملی استاندارد ایران گفت: یک سری 
قطعات خودرو از جمله ترمز، آینه، فیلتر، شیشه و کمربند ایمنی مشمول 
استاندارد اجباری هستند اما تعداد زیادی از دیگر قطعات، مشمول این 
استانداردها نیستند. وی در خاتمه دیدار هیات تجاری عراق با وزیر صنعت، 
معدن و تجارت کشورمان که در محل هتل پارسیان آزادی تهران برگزار 
شد - در جمع خبرنگاران، افزود: سازمان ملی استاندارد وظیفه ای در 
قبال قطعاتی که مشمول استاندارد اجباری نیستند ندارد و این وظیفه 
خودروسازان است که به کنترل کیفیت آنها بپردازند.وی یادآور شد: 
متاسفانه قطعات خودرو جزو کالاهای قاچاق پذیر است و همه ساله شاهد 
قاچاق مقادیر زیادی از آنها به داخل هستیم؛ بنابراین حتی اگر استاندارد 
این قطعه ها اجباری باشد از حیطه وظایف سازمان ملی استاندارد خارج 
شده و نمی توانیم نظارتی بر آنها داشته باشیم.وی تاکید کرد: آنچه اکنون در 
دستور کار این سازمان است، نا امن کردن بازار برای سوء استفاده کنندگان 

است؛ به طوری که از اسفندماه کنترل ها روی بازار بیشتر شده است.

نیره پیروزبخت
تعداد زیادی از 
قطعات خودرو 
مشمول استاندارد 
اجباری نیستند

از  برخی  و  دارو  قاچاق  از  بهداشت  وزیر  معاون  جان بابایی  قاسم 
ملزومات پزشکی به ویژه در حوزه بیماران خاص توسط افراد سودجو 
خبر داد و گفت:  وزارت بهداشت برای مقابله با این موضوع تمهیداتی را 
در نظر گرفته است.  وی   در ارتباط با داروی بیماران خاص اظهار داشت: 
علیرغم همه مشکلاتی که می تواند در حوزه دارو و ملزومات پزشکی ایجاد 
شود، مشکل جدی در زمینه قاچاق دارو و ملزومات به ویژه برای بیماران 
خاص توسط افراد سودجو داشته ایم. وی افزود: از آنجایی که داروها با 
یارانه دولتی در کلینیک ها و بیمارستان ها برای بیماران خاص ارزان 
ارائه می شود لذا این مسئله سبب شد برخی از افراد سودجو داروهایی 
همچون آلبومین را از مرز خارج کنند.معاون وزیر بهداشت در ارتباط با 
تمهیدات پیش بینی شده جهت پیشگیری از این مسئله گفت: سهمیه ای 
شدن دارو و ارائه به اندازه و حساب شده آن در پیشگیری از این مسئله 
بسیار حائز اهمیت است همچنین بنا داریم که ارائه دارو از طریق نسخ 

الکترونیک انجام شود تا جلوی سوء استفاده را بگیریم.

قاسم جان بابایی

قاچاق داروی 
بیماران خاص به 
خارج از کشور

محمدرضا مودودی سرپرست سازمان توسعه تجارت گفت : صادرات 
غیر نفتی کشورمان در 11 ماهه امسال به مرز ۴0 میلیارد دلار رسید 
که نسبت به مدت مشابه پارسال 75 صدم درصد کاهش داشت .وی 
در گفتگوی ویژه خبری افزود: در صادرات غیر نفتی 10 ماهه امسال 
نسبت  مدت مشابه پارسال روند روبه رشد داشتیم اما در 11 ماه امسال 
نسبت به پارسال کاهش داشتیم.وی ادامه داد : بیشترین دلیل کاهش 
صادرات غیر نفتی ما در این یازده ماه ، متوجه میعانات گازی بود زیرا 
با محدویت فروش مواجه شد و حدود 37 و نیم درصد افُت داریم اما 
در بخش اقلام صنعتی، پتروشیمی و کشاورزی، صادراتمان خوب 
بود و نسبت به مدت مشابه سال پیش حدود 2 درصد و در بخش 
پتروشیمی 1۴ درصد رشد داریم.مودودی با بیان اینکه بخشی از 
مشکلات، ناشی از دوگانه شدن مدیریت است، گفت: در چارچوب 
قوانین باید حرکت کنیم. در بخشی صنعتی و معدنی در زمینه 

صادرات،کمترین مشکل را داریم.

محمدرضا مودودی
فقط ۱٠.5 میلیارد 
دلار به نیما 
برگشت

اقتصاد کلان

ادغام بانک های نظامی در حالی انجام 
خواهد شد که این بانک ها در شرایط 
قوی  بنیه  از  و  دارند  قرار  مطلوبی 
برخوردارند و تجمیع آنها در یک بانک، 
صرفا با هدف اصلاح ساختار نظام بانکی 
است. همه کارشناسان اصلاح نظام 
بانکی را ضروری می دانند و به گفته 
رئیس کل بانک مرکزی ادغام بانک ها 
مقدمه اصلاح نظام بانکی خواهد بود و 

نوید بانکداری پویا را می دهد  
رویکرد بانک مرکزی برای ادغام نباید 
با هدف جلوگیری از ورشکستگی باشد. 
کارشناس  خسروی  بهزاد  دکتر 
اقتصادی گفت : اخیراً دولت با همکاری 
گرفته  تصمیم  مسلح  نیروهای 
بانک های حکمت ایرانیان، مهر اقتصاد، 
قوامین و انصار و موسسه اعتباری کوثر 
را در بانک سپه ادغام کند، این مجموعه 

حدوداً 2۴ میلیون سپرده گذار و ارزش 
تقریبی 215 هزار میلیارد تومان را 
شامل می شود و حدوداً یک میلیون و 
130 هزار سهامدار کوچک را نیز در 
خود جای داده  است و رقم تسهیلات 
این بانک ها حدودا 130 هزار میلیارد 
تومان در قالب قرارداد است. مجموع 
شعب این بانک ها نیز شامل 2500 
شعبه است که با مجموع 1200 شعبه 

بانک سپه جمعاً به 3700 شعبه خواهد 
رسید و عملاً به بزرگ ترین بانک کشور 
تبدیل خواهد شد ، تصمیم نیروهای 
از  خروج  برای  نظامی  و  مسلح 
فعالیت های بانکی نشان از خردمندی 
و سیاست گذاری درست است و این 
رویکرد می تواند بنگاه داری بانک ها 
پایان بخشد و آنها را به سمت اهداف 

اصلی بانکداری سوق دهد

سهامداران عجله نکنند

رئیس  اول  معاون  جهانگیری  اسحاق 
جمهوری در آخرین جلسه شورای اقتصاد 
در سال 1397 با اشاره به مشکلات و 
دشواری های اقتصادی سال 97 گفت: 
امریکایی ها فشار سنگینی را در سال جاری 
بر  کشور  اقتصاد  فروپاشی  منظور  به 
بخش های اصلی اقتصاد نظیر بخش نفت 
و حمل و نقل وارد کردند اما به فضل الهی 
با  توانستیم  ما  و  نداد  رخ  اتفاق  این 
برنامه ریزی و تلاش و ایستادگی مردم 

فشارها را پشت سر بگذاریم.
او با بیان این که مردم در سال جاری با 
مواجه  جدی  گرفتاری های  و  مسائل 
وجود  با  کرد:  خاطرنشان  شدند، 
سختی های معیشتی که بر مردم تحمیل 
شد، توانستیم سال جاری را نیز با موفقیت 
به پایان برسانیم و امیدوارم با تلاش و 
همت مسئولان بتوانیم مشکلات مردم را 
دهیم.  کاهش  ممکن  حداقل  به 
جهانگیری همچنین با ابراز امیدواری 
نسبت به این که دولت بتواند در سال 98 
وضعیت اقتصادی کشور را بهبود بخشد، 

اعضای  و  اقتصاد  شورای  اعضای  از 
اقتصادی دولت که بار اصلی مدیریت 
فضای دشوار کنونی بر دوش آنان است، 

قدردانی کرد.
آخرین مصوبات شورای اقتصاد

در این جلسه که وزرای نیرو، نفت، جهاد 
کشاورزی، تعاون کار و رفاه اجتماعی، 
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور و 
معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری 
نیز حضور داشتند درخواست های برخی 
دستگاه های اجرایی مطرح و پس از بحث 

و تبادل نظر تصمیمات لازم اتخاذ شد.
اصلاح مصوبه شورای اقتصاد موضوع طرح 
نگهداشت و افزایش تولید نفت از میادین 
در حال بهره برداری و اصلاح مصوبه طرح 
گازرسانی به استان سیستان و بلوچستان 
خانوارهای  تعداد  افزایش  هدف  با 
برخوردار از گاز از 300 هزار به 700 هزار 
خانوار در پنج شهرستان از درخواست های 
وزارت نفت بود که در این جلسه به تصویب 
رسید. دستورالعمل تعیین نرخ خرید 
تضمینی برق و سرمایه گذاری از محل 

منابع داخلی شرکت سهامی سازمان آب 
برای اجرای طرح های آبرسانی به برخی 
از  نیز  خوزستان  استان  شهرهای 
درخواست های وزارت نیرو بود که در این 
جلسه مورد تأیید قرار گرفت. وزارت جهاد 
کشاورزی هم در این جلسه درخواست 
تعیین قیمت خرید تضمینی محصولات 
زراعی برای سال 98 را مطرح کرد که پس 
بررسی،  و  بحث  و  وزیر  توضیحات  از 

تصمیمات لازم در این خصوص اتخاذ شد. 
داخلی  منابع  محل  از  سرمایه گذاری 
اسلامی  جمهوری  هواپیمایی  شرکت 
فروند   20 خرید  برای  )هما(  ایران 
هواپیمای ای تی آر، سه فروند ایرباس 
جدید و پنج فروند هواپیمای ایرباس 
دست دوم نیز درخواستی بود که از سوی 
وزارت راه و شهرسازی مطرح و پس از 

بحث و تبادل نظر با آن موافقت شد.

 معاون اول رئیس جمهوری تصریح کرد: 

طرح امریکا برای فروپاشی اقتصاد شکست خورد

 تورم برخی کالاها بالای
 35 درصد

اتاق  رئیس  خوانساری،  مسعود 
و  معادن  صنایع،  بازرگانی، 
کشاورزی تهران گفت: نمایندگان 
بخش خصوصی در آخرین نشست 
هیات  هشتم  دوره  در  خود 
اتاق تهران از دولت  نمایندگان 
ارز  آینده  سال  برای  خواستند 
تک نرخی و تعیین تکلیف یارانه 
حامل های انرژی را در دستور کار 

خود قرار دهد و سال 1397 از نظر اقتصادی سالی سخت و 
دشوار بود و بویژه 6 ماه نخست سال با به هم ریختگی اقتصادی، 
بخشنامه های متعدد و بحران ارزی همراه بود. خوانساری در 
ادامه درخواست هایی را از دولت مطرح کرد و گفت: موضوعی 
که بارها در جلسات هیات نمایندگان به آن اشاره  شده و بار دیگر 
هم باید به آن بپردازم مساله تک نرخی کردن ارز است. برای 
جلوگیری از ایجاد رانت و فساد تأکید می کنیم که باید به 
چندنرخی بودن ارز پایان داده شود؛ وجود ارز ۴200 تومانی 
دولتی، نیمایی، سنا و آزاد، رانت و فساد ایجاد و اقتصاد را دچار 
مشکل می کند. درخواست ما از دولت و بانک مرکزی این است 
که هرچه سریع تر بحث تک نرخی کردن را به سرانجام برسانند. 
وی اضافه کرد: بررسی ها نشان می دهد اگرچه دولت برای 
کالاهای اساسی ارز ۴200 تومانی اختصاص داده است اما شاهد 
تورم بالای 35 درصد در برخی از این کالاها هستیم که نشان 
می دهد اگرچه ارز دولتی داده  شده اما به دلایل مختلف این 
کالاها با قیمت ارزان به دست مصرف کننده نرسیده است. 
اکنون که در مصوبه مجلس 1۴ میلیارد دلار برای ارز کالاهای 
اساسی تخصیص داده  شده، انتظار ما این است دولت مدیریت 
قیمت ارز را بر اساس واقعیت های بازار انجام دهد تا اقتصاد بتواند 
وضعیت سالم تری پیدا کند. خوانساری همچنین به موضوع 
خودروسازان هم اشاره کرد و گفت: ظاهراً قرار است دولت 30 
هزار میلیارد تومان به خودروسازان پرداخت کند که بتوانند یک  
میلیون خودرو تولید کنند. اگر این خبر درست باشد این منبع 
از چه محلی قرار است تأمین شود؟ در ادامه این جلسه، 
محمدرضا نجفی منش، دیگر عضو هیات نمایندگان اتاق تهران 
نیز توضیح داد که این30 هزار میلیارد تومان قرار است به کل 

صنایع اختصاص پیدا کند.

گفت وگو

سورنا ستاری معاون علمی و فناوری گفت: باید برای 
تحقق اقتصاد دانش بنیان از دیدگاه های سنتی فاصله 

گرفت که این امر در کشور در حال اجراست.
وی در حاشیه مراسم رونمایی از برنامه همکاری 
صندوق نوآوری و شکوفایی که با حضور وزیر علوم برگزار 
شد در جمع خبرنگاران گفت: اتفاقات خوبی در صندوق 
نوآوری و شکوفایی در حال انجام است زیرا اکنون دارد 

به جایگاه خود می رسد.
وی افزود: صندوق نوآوری و شکوفایی تا می تواند باید 
از بحث اجرا خودش را دور کند و وارد بحث نظارتی شود.

ستاری با بیان اینکه صندوق های پژوهش و فناوری 
می توانند در زمینه اعطای تسهیلات به شرکت های 
دانش بنیان نقش ایفا کنند، گفت: عملًا صندوق به 
سمتی می رود که یک صندوق توسعه برای بخش دانش 
بنیان کشور باشد زیرا این بخش بیش از هر چیزی به 

ایده های جدید نیاز دارد.
به گفته وی ما به هر حال یک فضای سنتی در حوزه 
سرمایه گذاری داریم که این باید اصلاح شود تا بتوان 

اقتصاد دانش بنیان را در کشور محقق کنیم.
ستاری گفت: کشور احتیاج به ایده های جدید در حوزه 
سرمایه گذاری دارد اینکه ما بتوانیم سرمایه گذاری های 
خطر پذیر را در حوزه بورس، بیمه توسعه دهیم نیاز به 
تغییرات اساسی است تا در نهایت تغییر جدی در زیست 

بوم ایجاد کنیم.
وی گفت: اینکه صندوق های پژوهش و فناوری تقویت 
شوند و اینکه زیر ساخت های مالی آنها توسط صندوق 
نوآوری و شکوفایی به شدت تقویت می شود یک 
مسؤلیت سنگینی را بر دوش صندوق های پژوهش و 
فناوری در استان ها و صنایع مختلف می گذارد و آنها هم 
باید به طور مناسبی بتوانند این سیاست ها را در داخل 

کشور جاری کنند.
ستاری تاکید کرد: تنها راه تجاری سازی پول نیست.

وی افزود: صندوق های پژوهش و فناوری باید با جدیت 
کار کنند، این یک ریسک است زیرا از سیستم صندوق 
نوآوری جدا هستند و جداگانه به سمت سرمایه گذاری 

خطرپذیر می روند.

سورنا ستاری ضرورت اصلاح 
دیدگاه های سنتی برای 
تحقق اقتصاد دانش بنیان

معاونت اقتصادی بانک مرکزی

وام مسکن ۱٠٠ 
میلیون تومان 

معاونت اقتصادی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، وام شورای 
پول و اعتبار افزایش سقف تسهیلات ساخت مسکن با قابلیت تبدیل 
به فروش اقساطی در بانک های تجاری و بانک مسکن را تصویب کرد.

به گزارش  اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی، گزارش معاونت 
اقتصادی این بانک با موضوع آخرین تحولات شاخص های بخش مسکن 
و راهکارهای تقویت تامین مالی این بخش در جلسه مورخ 1۴ اسفندماه 
سال جاری شورای پول و اعتبار مطرح و اعضای شورا در راستای کمک 
به تداوم رونق بخش مسکن در گام اول با پیشنهاد »افزایش سقف 
تسهیلات ساخت مسکن با قابلیت تبدیل به فروش اقساطی در بانک های 
تجاری و بانک مسکن« به شرح ذیل موافقت کردند:شهر تهران: انفرادی 
معادل 1000 میلیون ریال و زوجین معادل 1600 میلیون ریال )هریک 
از زوجین حداکثر 800 میلیون ریال( شهرهای بزرگ بالای 200 هزار 
نفر جمعیت: انفرادی معادل 800 میلیون ریال و زوجین معادل 1200 

میلیون ریال )هریک از زوجین حداکثر 600 میلیون ریال( 



عرضه 2۰ هزار 
میلیارد ریال 

اوراق منفعت 
صنعت نفت 

مسعود کرباسیان مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اعلام کرد: عرضه 20 هزار میلیارد ریال اوراق منفعت این شرکت با هدف تامین بخشی از منابع مالی طرح نگهداشت 
و افزایش تولید نفت، . وی با بیان اینکه اوراق منفعت ازسوی شرکت توسعه نفت و گاز صبا اروند و با ضمانت شرکت ملی نفت منتشر می شود، به گزارش اعتبار به نقل 
از پایگاه  خبری وزارت نفت ایشان گفت: این اوراق با نرخ اسمی 19 درصد سالانه و سررسید سه ساله عرضه می شود و پرداخت سود آن نیز 6 ماه یکبار خواهد بود.به 
گفته وی، با توجه به ظرفیت های بازار سرمایه و استقبال از عرضه اوراق منفعت، پیش بینی می شود در سال آینده نیز شرکت ملی نفت ایران مسیر تامین سرمایه 
از محل فروش اوراق منفعت را ادامه دهد.مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران تصریح کرد: افزون بر اوراق منفعت، شرکت ملی نفت ایران برای سال آینده دیگر 
ابزارهای تامین مالی برای تامین سرمایه پروژه های نفت و گاز را نیز در دستور کار دارد. معاون وزیر نفت با اشاره به اینکه طبق برنامه در مجموع تا پایان 
سال، 30 هزار میلیارد ریال اوراق منفعت منتشر خواهد شد، افزود: بهمن ماه امسال 10 هزار میلیارد ریال از این اوراق عرضه شد و تا پایان اسفند نیز 20 

هزار میلیارد ریال باقیمانده عرضه خواهد شد تا برنامه اعلام شده در زمینه تامین سرمایه پروژه ها از محل فروش این اوراق عملی شود.
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خبر خبر
حجت السلام سید محمد حسن ابوترابی فرد:

 نیرو های مسلح کشور نماد مقاومت 
و اقتدار اسلامی در تمام جهان

حجت الاسلام ابوترابی فرد 
تهران  موقــت  جمعه  امام 
گفت: امروز در سایه اقتدار 
نیروهای مسلح شاهد امنیت 

ایران و منطقه هستیم.
نیرو های مسلح کشور نماد 
اسلامی  اقتدار  و  مقاومت 
هستندبه  جهان  تمام  در 
گزارش اعتبــار به نقل از 
خبرنگار باشگاه خبرنگاران 
جوان، حجت السلام سید محمد حسن ابوترابی فرد امام جمعه 
موقت تهران در مراسم تشییع پیکر دو تن از شهدای گمنام 
در محل سازمان تامین اجتماعی نیرو های مسلح گفت: شهدا 
ســعادت و اقتدار را برای ما به ارمغان آوردند. شهدایی که در 
راه پیشــوایان دین با ایمان و اعتقاد راسخ گام برداشتند و به 
شهادت که والاترین عمل صالح است، مفتخر شدند، این شهدا 
تربیت یافتگان مسیر انسان ساز قرآن و عترت بودند. این شهدا 
فرزندان سلحشوری بودند که ایمان، دانش و بصیرت خویش 
را در راه عزت ملت ایران قراردادند و امروز تمام دستاورد های 
نظام ثمره مجاهدت و ایثار شهداســت. امت اسلام راه خود را 
با الهام از راه نورانی شهدا آغاز کرده است. اگر این شهدای راه 
حق نبودند، امروز بدون کمترین تردید مقاومت در جهان اسلام 

شکل نمی گرفت.
وی گفت: اگر راه روشن و مجاهدت های عزت آفرین آنان نبود، 
امروز مقاومت اســلامی و حزب الله لبنان که مایه عزت امت 
اسلام و ملت عرب اســت، وجود نداشت. اگر مجاهدت های 
شهدا در دوران دفاع مقدس شکل نمی گرفت، امروز مجاهدان 
سلحشور در عراق، سوریه، یمن، بحرین، فلسطین و لبنان و 
در سراسر عالم اسلام قله های بلند پیروزی و فتح را در اختیار 
نداشتیم. امام جمعه موقت تهران اظهار کرد: ما باید با پیمودن 
راه شهدا از عزت و شرف خویش پاسداری کنیم. تداوم راه شهدا 
به معنای دستیابی به تمام قله های اقتدار، تحکیم پیوند خویش 
با قرآن و عترت و پیوند ناگسستنی امت با امام و رهبری است. 
ابوترابی فرد عنوان کرد: امروز باید ملت ما در همه عرصه ها از 
جمله عرصه های علمی، نظامی اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی 

پیشگام و پیشرو و در عالی ترین سطح باشند.

اقتصاد و جامعه

بازار مســکن در سال جاری با مشکلات 
متعددی از جمله افزایش بی رویه قیمت 
ها و رکود مواجه بوده که مسئولان برای 
ساماندهی راهکارهای متنوعی چون ارائه 
کارت مصالح ساختمانی، دریافت مالیات 

از خانه های خالی را مطرح کرده اند.
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه خبری 
وزارت راه و شــهر سازی محمد اسلامی 
گفت: قیمت تمام شده هر واحد مسکونی 
در کشور به عوامل بسیار متعددی بستگی 
دارد که مهم ترین آن ارزش زمینی است 
که ســاختمان در آن ساخته می شود و 
پس از آن، قیمت مصالح ساختمانی است 
که طی سال جاری تحت تاثیر نرخ دلار 

در بازار افزایش قیمت داشته اند.
همچنین کارشناسان بازار مسکن بر این 
عقیــده اند که کاهــش در قیمت خانه 
های کلنگی می توانــد تاثیر مثبتی در 
پایین آوردن قیمت تمام شده آپارتمان 
داشته باشد، به علاوه عمر ساختمان نیز 
در تعیین قیمت واحد مسکونی بی تاثیر 

نیست.
موضــوع افزایش قیمت مســکن زمانی 
اهمیت پیــدا می کند کــه عمر مفید 
ســاختمان ها در ایران کمتر از ۴0 سال 
اســت، یعنی کمتر از یک سوم متوسط 
عمر ســاختمان ها در میانگین جهانی، 
حــال با کنار هم قرار دادن این دو جمله 
در کنار هم به این نتیجه می رسیم که هر 
ایرانی به طور متوسط بیش از 10 درصد 
درآمد سالانه خود را به خاطر پایین بودن 
کیفیت ساختمان ها از دست می دهد، از 
طرفی قیمت تمام شده هر متر مربع زیر 
بنا در ایران به نسبت دیگر کشور های دنیا 

بالاتر است.
با این تفاسیر و با توجه به وضعیت پیش 
آمده برای بازار مســکن و کاهش قدرت 
خرید مردم در چند ماه اخیر، شاهد این 

هستیم که نمایندگان مجلس و مدیران 
وزارت راه و شهرســازی تصمیماتی در 
خصوص ساماندهی و ایجاد ثبات در این 

بازار اتخاذ کرده اند.
وزیر راه و شهرســازی در چند ماه اخیر 
تغییرات گسترده ای در بدنه این وزارت 
خانه و معاونین خود اعمال کرده و طرح 
ها و برنامه های مختلفی را در راســتای 
افزایش قــدرت خرید مردم و حمایت از 
تولید کنندگان مسکن در دستور کار قرار 

داده است.
با وجود ثبات در نرخ ارز همچنان شاهد 
ادامه ســودا گری و دلال بــازی در این 
حوزه هستیم و فعالیت آن ها در این بازار 
موجب شده تا قیمت خرید یا اجاره خانه 
بی دلیل افزایش یابد که همین امر موجب 
شده تا متقاضیان خرید مسکن از تصمیم 

خود برای خرید واحد مسکونی صرف نظر 
کرده و نبود نقدینگی در حوزه مســکن، 

این بازار را دچار رکود کرده است.
در ایــن میان وزیر راه و شهرســازی به 
تازگی تدابیری برای کاهش قیمت تمام 
شده مســکن در دستور کار وزارت خانه 
خود قرار داده که یکــی از آن ها توزیع 
کارت های اعتباری مصالح ســاختمانی 

میان سازندگان انبوه مسکن است.
محمد اسلامی در رابطه با توزیع کارت 
های اعتباری خرید مصالح ساختمانی 
معتقد است که این راهکار موجب کاهش 
هزینه های ساخت و ساز و بازگشت بساز 
و بفروش ها به این بازار می شــود و در 
مجموع شاهد افزایش قدرت خرید مردم 

هستیم.
محمد اســلامی در ادامه گفت: وظیفه 

ساخت و ساز خانه و همچنین خانه دار 
کردن اقشار ضعیف جامعه بر عهده وزارت 
راه و شهرسازی است و به همین منظور 
این وزارت خانه با کمک ســازمان بنیاد 
مسکن امیدوار است تا پایان سال 99 با 
ساخت ۴00 هزار واحد مسکونی در بافت 
های ضعیف شــهر های کشور و تکمیل 
500 هزار واحد مسکن مهر، این وظیفه 

را به خوبی انجام دهد.
طبــق اظهــارات معاونــان وزارت راه و 
شهرسازی و ســرمایه گذاران این بازار، 
ســاخت ۴00 هزار واحد از ابتدای سال 
98 آغاز خواهد شد و تا پایان همان سال 
حدود نیمی از 500 هزار واحد مســکن 
مهــر تکمیل و آماده فروش و اســتفاده 
خواهد شد.در همین راستا احمد سرحدی 
کارشناس بازار مسکن در این گفت وگو 
در خصوص تاثیرگذار ترین راهکار برای 
رســیدن به تعادل در بازار مسکن گفت: 
برقراری توازن بین تعداد خانوار و تعداد 
واحد های مســکونی در کشور می تواند 
تاثیرگذار ترین راهکار برای رســیدن به 

ثبات در این بازار باشد.
وی در ادامه افزود: هم اکنون بالغ بر 21 
میلیــون خانوار در کشــور داریم این در 
حالی اســت که تعداد خانه ها در کشور 
بیش از 2۴ میلیون واحد اســت پس با 
ایجاد توازن بین تعداد واحد مسکونی و 
تعداد خانوار در کشور، تامین مسکن که 
یکی از دغدغه های مردم اســت، بدون 
مشــکل پیش خواهد رفت. براساس این 
گزارش با وجود مشکلاتی که برای بازار 
مسکن در سال جاری پیش آمده، به نظر 
می رسد اقدامات و برنامه های پیش روی 
وزارت راه وشهرسازی و دیگر ارگان های 
مربوطه برای ســاماندهی به این بازار، تا 
حدودی بتواند رکود و افزایش قیمت ها 

را در سال آینده کنترل کند.

عوامل تعیین کننده قیمت مسکن

 نیروی جوان متخصصتدابیر وزارت راه و شهرسازی برای تعادل در بازار
مزیت بازار سرمایه

شاپـــــور محمــدی 
سخنگـــوی سازمان 
بورس و اوراق بهادار 
افزود: سامــانه جامع 
تسویه معاملات بورس 
های کالایی نیز ارتقای 
شفافیت را دنبال می 
کند و با توان و تخصص 
کشور  جوان  نیروی 

طراحی و عملیاتی شده است. رییس سازمان بورس و 
اوراق بهادار با اشاره به مشارکت و تبادل اطلاعات میان 
ارکان بازار گفت: یکی از مباحث مهم کشور بهبود 
محیط کسب و کار و ارتقای سهولت در انجام کارها 
است و تمامی فعالان حوزه بازار سرمایه نیز تلاش می 
کنند تا فرایند های این بازار را تسهیل کنند. وی در 
مراسم بهره برداری از سامانه جامع تسویه معاملات 
بورس های کالایی ضمن بیان مطلب فوق و با اشاره به 
اینکه شرکت سپرده گذاری مرکزی با ایحاد یک بستر 
نظامند توانسته همه معاملات بازار سرمایه را یکپارچه 
کند، گفت: این سامانه با کمک شرکت سپرده گذاری 
مرکزی، بورس انرژی ایران و شرکت مدیریت فن آوری 
راه اندازی شده و اقدامی شایسته تقدیر است. وی با 
اشاره به مزیت های بازار سرمایه در مقایسه با سایر بازار 
ها عنوان کرد: مهمترین مزیت بازار سرمایه شفافیت 
است. طبیعتا کشف قیمتی که در تابلو صورت میگیرد 
با  قیمتی که دو فرد در دفترخانه سهام تعیین می کنند 
متفاوت است. بنابراین یکی از ویژگی های اصلی بازار 
سرمایه شفافیت و کشف قیمت منصفانه است. عضو 
شورایعالی بورس ویژگی دیگر بازار سرمایه را برابری 
فرصت ها عنوان کرد و افزود: در بازار سرمایه منصفانه 
بودن معاملات و برابری فرصت ها برای همگان است 
و همه افراد می توانند از هر جای کشور و با هر میزانی 

از سرمایه در این بازار فعالیت کنند.



معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت: تعامل موثر ایمیدرو و فولاد مبارکه 
خداداد غریب پور با تأکید بر نقش فولاد مبارکه در صنعت 
فولاد کشور خاطرنشان کرد: ایمیدرو و فولاد مبارکه ارتباط 
مؤثری دارند. موضوعات ایمیدرو و فولاد مبارکه به خوبی در 
حال پیشرفت اســت و در یک کلام باید گفت، ایمیدرو و 
فولاد مبارکه تعامل بســیار موثری دارند. وی در پاسخ به 
این ســؤال که ایمیدرو برای حمایت از فولادســازان چه 
راهکارهایی در نظر دارد، اظهار کرد: با مشارکت صنعتگران 
و واحدهــای بزرگ تولیدی، بانــک مرکزی و نیز گمرک، 
جلســه های متعددی برگــزار کرده ایم که خوشــبختانه 
تسهیلاتی ایجاد شده و همکاری خوبی هم از جانب بانک 

مرکزی شکل گرفته است. 
معــاون وزیر صنعت، معــدن و تجــارت درخصوص 
راهکارهای حمایتی از فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: تأمین 
مواد اولیه یکی از مهم ترین مسائل فولاد مبارکه است که 
خوشبختانه با همکاری خوب ایمیدرو با این شرکت فولادی 
این امر صورت پذیرفته و موضوعاتی همچون تســهیلات 
گمرکــی و همکاری بانک مرکزی نیــز در حال پیگیری 
است. وی اضافه کرد: سایر موضوعات مطرح شده و موردنیاز 
شــرکت فولاد مبارکه با ایمیدرو داخلی،  است که مدیران 
فولاد مبارکه عزم خود را جزم کرده اند و پای کار ایستاده اند؛ 
اما باید در نظر داشت که بخشی از مسائل به سایر نهادهایی 

بازمی گردد که تصمیماتشان در این زمینه مؤثر است. 
وی درخصوص برگزاری بیســت  و  یکمین سمپوزیوم 
فــولاد نیز بیان کرد: این یک رویداد علمی اســت؛ یعنی 
صنعتگران نیازهایشان را مطرح می سازند و محققان مقالات 
و دستاوردهای علمی شان را ارائه می کنند. آنچه مسلم است 
صنعت به نوسازی و استفاده از   فناوری های روز نیازمند  
می باشد. همچنین مهندس حمیدرضا عظیمیان در جریان 
برگزاری بیســت  و  یکمین ســمپوزیوم فولاداظهار کرد: 
به طور حتم تشکیل این سمپوزیوم ها برای تبادل اطلاعات، 
گفت وگوهای فنی و مهندســی، مذاکرات تجاری و انعقاد 

قراردادها بسیار مؤثر است. 
وی با اشــاره به این که در مذاکــرات چهره به چهره و 
نزدیک، زمینة بسیاری از اتفاق های بعدی شکل می گیرد، 
افزود: در برنامه های جنبی همایش ها و رویدادهایی نظیر 
سمپوزیوم ها، کارشناسان می توانند با ارائة مقالات علمی و 

تخصصی همگام با دانش روز و یافته های علمی، از نزدیک 
آشنا شوند و تجارب مؤثر را با یکدیگر به اشتراک بگذارند. 
مدیرعامل فولاد مبارکه با تأکید بر این که یکی از محورهای 
این ســمپوزیوم »اثرات رشــد نامتوازن صنعت فولاد بر 

پایداری آن« 
بود و همین امر یکی از دغدغه های صنعت فولاد است 
گفت: با توجه به چالش های مختلف اعم از تأمین مواد اولیه، 
مسئلة آب،  محیط زیست و تأمین تجهیزات خارجی بهتر 
است راه درست را با انضباط خاصی از ابتدا تا انتهای زنجیرۀ 
فولاد پیگیری کنیم. البته فولاد مبارکه همواره سعی کرده 
سهم خود را در مطالعه و ایجاد طرح های متوازن و همگن 
به خوبی انجام دهد که اجرای طرح های توسعه در جنوب 
نیز مصداق  همین امر است. مهندس عظیمیان با اشاره به 
این که فولاد مبارکه در حال حاضر 50 درصد فولاد موردنیاز 

کشــور را تولید می کند گفت: متأسفانه در اثر تحریم ها و 
محدودیت های بین المللی مشــکلاتی بر سر راه صادرات 
فولاد کشور ایجاد شده و برای رفع این مشکلات و چالش ها 
تلاش های زیادی از مسیرهای مختلف در حال انجام است. 
وی درخصوص بازار ســرمایه و حضور فولاد مبارکه در 
این بازار بیان کرد: تولیدکنندگان فولاد ملزم اند که براساس 
قیمت مکشوفه در بورس، کالای خود را به بازار عرضه کنند 
و این قیمت گذاری روند شفافی دارد و هر دو هفته یک بار 
در تالار بورس فلزات کشــف قیمت می شــود. مدیرعامل 
فولاد مبارکه با بیان این که شرکت فولاد مبارکه از فرصت 
افزایش سرمایه در سه بخش نورد، تأمین مواد اولیه و تولید 
محصولات جدید بهره مند خواهد شد، تصریح کرد: نورد، 
جریان دائمی و بــدون وقفه تأمین مواد اولیه، محصولات 
جدید و  مسئولیت های اجتماعی به ما دیکته می کند که 

برنامه ریزی درستی داشته باشیم و منابع خود را به درستی 
هزینه کنیم. مهندس عظیمیان با اشاره به این که بی توجهی 
به رشــد متوازن در حوزۀ مواد و منابع معدنی، مواد اولیه 
و حامل های انرژی  صنعت فولاد را با مشــکلاتی در آینده 
روبه رو می کند، بیان کرد: فولاد مبارکه برای رشد متوازن 
برنامه ریزی مدونی دارد و خود را از نظرات کارشناســی در 
جامعة فولاد محروم نمی کند. سرپرست روابط عمومی فولاد 
مبارکه نیز درخصوص اهمیت برگزاری چنین همایش هایی 
گفت: سمپوزیوم فولاد به واقع آوردگاه محققان، استادان و 
مدیران و کارشناسان صنعت فولاد کشور است؛  این عزیزان 
در ایــن فرصت گرد هم می آیند تا آخرین دســتاوردهای 
تحقیقاتــی و تجربیات علمی و فنی خــود را ارائه کنند و 
در بهترین حالت با هم به اشــتراک بگذارند. ایرج ترابی در 
همین خصوص ادامه داد: به جرئت می توان گفت همایش 
بیســت و یکم در شرایط فعلی اقتصاد کشــور از جایگاه و 
اهمیت خاص تری برخوردار اســت؛ چراکه انجام پژوهش 
و کارهــای مطالعاتی در همة حوزه ها به ویژه حوزۀ صنعت 
فــولاد می تواند در  هم افزایی دانش فنی و دســت یابی به 

فناوری های روز این صنعت مؤثر باشد.
وی در ادامه به موضوع »اثرات رشــد نامتوازن صنعت 
فولاد بر پایداری آن« اشاره کرد و گفت: تأمین مواد اولیه، 
ســاخت حداکثری مواد مصرفی و قطعــات موردنیاز این 
صنعت در داخل کشــور و همچنیــن توجه بیش ازپیش 
صنایع به مســئولیت های اجتماعی از موضوعاتی اســت 
که برگزاری چنین همایش هایی می تواند در رشــد آن ها 
مؤثر واقع گردد.سرپرســت روابط عمومی فولاد مبارکه در 
بخش پایانی ســخنان خود تصریح کرد: در این همایش 
دوروزه، مدیرعامل فولاد مبارکه با حضور در پنل تخصصی 
سمپوزیوم و مدیران و کارشناسان این گروه در حوزه های 
بومی ســازی، خرید، فروش و بازاریابی، فنــاوری، نیروی 
انسانی، بازار،  توسعه و اقتصادی و مالی  و با حضور مستمر 
در غرفة گروه فولاد مبارکه آخرین دســتاوردهای علمی و 
فنی خود را با بازدیدکنندگان غرفه به اشتراک گذاشتند و 
راهکارهای استفادۀ حداکثری از سایر ظرفیت های موجود 
در صنایع فولاد کشور را با سایر مدیران و صاحبان صنایع 

حاضر در سمپوزیوم مورد بررسی و تبادل نظر قرار دادند. 

خبر

محمود اکبری تحقق اهداف فولاد مبارکه 
در تولید و تحویل کالا به بازار داخل  

با افزایش 8 درصدی تحویل محصولات نهایی صورت گرفت؛ تحقق 
اهداف فولاد مبارکــه در تولید و تحویل کالا به بــازار داخل در پایان 
بهمن ماه سال جاری تناژ تحویل محصولات نهایی )انواع ورق( فولاد 
مبارکه به بازار داخل از مرز پنج میلیون تن گذشت و با رشد 8 درصدی 
نسبت به مدت مشــابه ســال قبل به 5 میلیون و 67 هزار تن رسید.

معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه  در گفت وگو با خبرنگار 
فولاد اظهار داشت: علی رغم وجود تحریم های ظالمانه، فولاد مبارکه 
توانست نیاز مصرف کنندگان داخلی به محصولات فولادی تخت را 
تأمین کند و با افزایش تأمین نیاز مشتریان، از خروج ارز جلوگیری و 
به حفظ سطح اشتغال در کشور کمک کند.محمود اکبری افزود: در 
یازده ماهة سال جاری شرکت فولاد مبارکه 3 میلیون و 7۴1 هزار تن 
محصولات گرم و اسیدشویی را به مشتریان خود تحویل داده است که 
این میزان نسبت به سال گذشته 11 درصد رشد نشان می دهد. علاوه بر 
آن با توجه به نیاز مشتریان، این شرکت تناژ تولید و تحویل محصولات 
گرم با ضخامت نازک را افزایش داده اســت؛ به طوری که درصد رشد 
محصولات گرم با ضخامت کمتر از 3 میلی متر 10 درصد رشد  داشته 
و از یک میلیون و 516 هزار تن به یک میلیون و 666 هزار تن رسیده 
است.معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه گفت: تناژ تحویل 
محصولات سرد نیز رشد 3 درصدی نســبت به یازده ماه سال 1396 
داشــته و از یک میلیون و ۴8 هزار تن به یک میلیون و 82 هزار تن در 
سال جاری رسیده است. در ســال جاری تحویل محصولات سرد به 
تولیدکنندگان لوازم خانگی و صنایع بشکه سازی افزایش قابل توجهی 
داشته است. همچنین بخشی از این محصولات جهت پوشش دهی 
به کارخانه های مصرف کنندۀ ورق گالوانیزه و ورق قلع اندود اختصاص 
یافته اســت.وی ادامه داد: محصولات فولاد مبارکه در سال جاری به 
بیش از 925 مشتری تحویل داده شده است که ازنظر تعدادی نیز رشد 
10 درصدی داشته است. فولاد مبارکه با افزایش تحویل محصول به 
مشتریان داخلی به تداوم تولید در کارخانه های تولیدی پایین دست 
کمک کرده اســت؛ ولی متأســفانه علی رغم تأکید دولت محترم بر 
صادرات محصولات فولادی توسط شرکت های تولیدکننده و اقدامات 
و پیگیری های صورت گرفته از طرف فولاد مبارکه، بخشی از ورق های 
فولادی عرضه شده به بازار داخلی، بدون تبدیل شدن به محصولات 
نهایی صادر می شود که به ایجاد اشتغال در کشور و صادرات محصولات 
با ارزش افزوده، خسارات جبران ناپذیری وارد می کند و لازم است جهت 
جلوگیری از صادرات محصـــولات فولادی توســــط شرکــت های 

غیرتولیدکننده اقدامات اساسی تری صورت گیرد.

استاندار اصفهان: استعدادهای 
اصفهان نیازمند حمایت مالی

در  رضایی  عباس  دکتر 
دیدار مدیرعامل صندوق 
کارآفرینی امید کشور با 
با اشاره به وجود  ایشان 
استعدادهای بی نظیر کار 
آفرین در اصفهان، گفت: 
نیازمند  استعدادها  این 
به  است.  مالی  حمایت 
گزارش اعتبار به نقل از 
روابط عمومی و امور بین الملل استانداری اصفهان، دکترعباس 
رضایی در دیدار با مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید کشور با 
ایشان اظهار داشت: ظرفیت های انسانی بسیار خوبی در استان 
اصفهان وجود دارد که دارای ابداعات، ابتکارات و خلاقیت های 
فراوانی بوده و نیازمند جهت دهی و پشتیبانی هستند.وی با 
اشاره به تاکیدات رهبر معظم انقلاب در خصوص اقتصاد 
مقاومتی، افزود: با جهت دهی و بهره گیری از این ظرفیت ها 
می توان در مسیر اقتصاد مقاومتی گام برداشت.استاندار 
اصفهان اظهار داشت: حمایت از طرح هایی که متناسب با 
ویژگی های اقلیمی، وضعیت خشکسالی و کم آبی مناطق 
مختلف استان و همچنین حمایت از طرح هایی که منجر به 
کار آفرینی و افزایش اشتغال باشد در این راستا است.وی با 
اشاره به اینکه اصفهان در حوزه اشتغال درصد ی پایین تر از 
میانگین کشوری است، افزود: متاسفانه این تفکر که اصفهان 
استانی برخوردار است به این مساله دامن زده است، در حالی 
 که اصفهان دارای مناطق بسیار محروم است.رضایی تصریح 
کرد: مظلومیت اصفهان آن است که در خود شهر اصفهان هم 
برخی مناطق محروم وجود دارد.وی تاکید کرد: اصفهان در 
دفاع مقدس و پیروزی انقلاب پایگاه انقلاب اسلامی بوده و این 
ضرورت توجه به مردم این خطه را دو چندان می کند.همچنین 
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری 
اصفهان نیز در این نشست خواستار افزایش اختیار تخصیصی 
به طرح ها تا سقف 10 میلیارد ریال شد.سید حسن قاضی 
عسگر با اشاره به ضرورت اولویت بندی ارائه تسهیلات به طرح 
های دارای سازگاری با وضعیت کم آبی استان، گفت: در حاشیه 
شهر اصفهان محلات و منطقه هایی وجود دارد که مناسب است 
بخشی از تسهیلات اشتغال روستایی به این سمت سوق داده 
شود زیرا این مناطق به علت اینکه در دایره شهر قرار دارند از 

شمول استفاده از این تسهیلات محروم می شوند.

سید اکبر بنی طباء: 

سید اکبر بنی طباء مدیر روابط عمومی 
و رئیس آموزش همگانی شرکت آب 
و فاضلاب اســتان اصفهان در مراسم 
اختتامیه )پویش من حامی یک قطره 
آب در شــهر ورزنه هستم ( ، خبر از 
کاهش مصرف ســرانه آب در استان 
اصفهــان داد و اعلام کرد: در ســال 
گذشته ســرانه مصرف آب خانگی در 
استان حدود 15۴ لیتر در شبانه روز 
بود این در حالیست که این رقم در ده 
ماهه سال جاری به  کمتر از1۴۴ لیتر 
در شبانه روز کاهش یافت    سید اکبر 
بنی طباء گفت: کاهش سرانه آب شرب 
در اســتان  حاصل تــلاش همه جانبه  
مردم و مسئولان می باشد ولی همچنان 
انتظار می رود برای اینکه دغدغه کمبود 
منابع آبی برای  مردم و مسئولان برطرف 
شود همه بهره برداران باید آب را  درست 
مصرف کنند وی ارتقاء ســواد آبی را 
یکی از راههــای مصرف صحیح آب 
برشمرد و بیان داشت:در سال گذشته 
آبی  شــرکت آب وفاضلاب اســتان 
اصفهان برای تامین آب شرب مردم با 
کمبود 3 هزار لیتر آب در ثانیه مواجه 
بود اما با اجرای  برنامه های فرهنگی 
در ســطوح مختلف موفق به کاهش 

مصرف سرانه آب شد که این امر تاثیر 
بســزایی در تامین پایدار آب شرب 
مشترکین در فصل تابستان داشت. 
ایــن امر در واقع بیانگر ارتقاءســواد 
آبی مردم می باشد  بنی طباء کانون 
پرورشــی  فکری کودکان و نوجوانان را 
یکی از نهادهای موثر در ترویج فرهنگ 
صحیح آب دررده ســنی  میان 6 تا 15 
دانست و عنوان کرد:کانون های پرورشی 
فکری کــودکان ونوجوانان در ســطح 
استان می توانند در قالب انعقاد تفاهم 
نامه همکاری با شــرکت آب وفاضلاب 
برخی از فعالیتهــای فرهنگی  خود را 
اختصاص به فرهنگ ســازی  مصرف 
صحیح آب در بین کودکان و نوجوانان 
قرار دهند وی بیان کرد: شــرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان  در قالب تفاهم 
نامه ایی با اداره کل آموزش وپرورش و 
نیز بهزیستی فعالیتهایی پیرا.مون ترویج 
مصرف  درســت آب مد نظر قرار داده 
است بنی طباءبه تاثیر یادگیری بالا در 
سنین پایین اشــاره کردو خاطرنشان 
ساخت:میزان یادگیری در سنین پایین  
به مراتب بسیار بیشتر از رده های سنی 
دیگر است  بنابراین نهادهای آموزشی 
همانند ادارات آموزش وپرورش و کانون 

های پرورشــی فکری باید برنامه های 
متنــوع فرهنگی در راســتای فرهنگ 
ســازی صرف بهینه آب برای کودکان 
و نوجوانــان در نظر گیرند. مدیر روابط 
عمومی و آموزش همگانی شرکت آب 
و فاضلاب استان اصفهان اظهارداشت:  
در ماههای اخیر کانون پرورشی فکری 
کودکان و نوجوانان شهر ورزنه بمنظور  
ترغیــب کودکان و نوجوانان  به مصرف 
صحیح آب، طرح )من حامی یک قطره 
آب هستم (را در قالب  ارائه فعالیتهای 
ادبی،هنری و  دینی در دستور کار قرار 

داد. وی اعلام کرد: ورزنه در نقطه پایانی 
رودخانــه زاینده رود قرار دارد جایی که 
به تالاب گاوخونی ختم می شــود پس 
ســاکنان این منطقه بیش از هر نقطه 
دیگر در اســتان قدر آب را بخوبی می 
دانند بنی طباء افزود:ســاکنان منطقه 
کویری ورزنه برای سازگاری با اقلیم گرم 
و خشک باید آب را بهینه مصرف کنند تا 
در رفع نیازهای آبی خود با چالش مواجه 
نشــوند  مدیر روابط عمومی و آموزش 
همگانی شــرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان کاهش مصرف سرانه آب را یکی 
از راههای سازگاری با کم آبی برشمرد 
و اعلام کرد:از مردم کویر نشــین شهر 
ورزنه انتظار داریم آب شــرب را بهینه 
مصرف کنند تا در دسترســی پایدار به 
آب شرب در ماههای گرم سال با مشکل 
روبرو نشوند لازم به یادآوری است پویش 
من حامی یک قطره آب هستم در قالب 
فعالیتهای هنری مانند  برگزاری نمایش 
،ماکت سازی،داستان نویسی،شعر وقصه 
، سرود،کتاب و کتابخوانی  در رده  سنی 
6 تا 15 ســال میان دختران و پسران 
برگزارشد همچنین از بین بهترین  آثار 
ارائه شده نمایشگاهی برپا شد که مورد 

استقبال عموم قرار گرفت 

كاهش 10 ليتری مصرف آب شرب در استان اصفهان 
 مهرداد تولائیان : 

 تولید محصولات ذوب آهن 
با تکنولوژی روز دنیا

مهرداد تولائیان معاون بهره 
برداری ذوب آهن اصفهان در 
از  حمایت  همایش  دومین 
حقوق مصرف کننده ، گفت : 
این مجتمع عظیم صنعتی باور 
حقوق  از  حمایت  که  دارد 
مصرف کننده و تولید کننده در 
گرو یکدیگر است و تناقصی 
ندارد . وی افزود : حق مصرف 
کننده است که نه تنها نسبت به 
کالا اطلاعات کامل داشته باشد 
، بلکه از مسیر و چگونگی تولید 
کالا نیز مطلع باشد بنابراین باید 
در مورد مواد اولیه ، نحوه رفتار 
با محیط زیست ، انرژی مورد 
نیاز و ... شفاف سازی صورت 
گیرد.معاون بهره برداری ذوب 
آهن در خصوص شیوه تولید 
محصولات ذوب آهن گفت : 
این شرکت با شیوه کوره بلند ، 
فولاد تولید می کند و لذا تنها 
زغال  عمده  کننده  مصرف 
سنگ محسوب می شود در 

های  شرکت  سایر  حالیکه 
فولادی از برق و گاز به عنوان 
حامل انرژی استفاده می کنند 
که متقاضی بسیاری دارد اما 
ذوب آهن گاز و برق چندانی 
مصرف نمی کند و این یک 
مزیت رقابتی برای این شرکت 
است .وی افزود : تولید به شیوه 
کوره بلند یک مزیت رقابتی 
دیگر برای ذوب آهن اصفهان 
ایجاد می کند . در این شیوه 
تولید  ، گازهای فرایندی حاصل 
تولید  خط  در  کک   تولید 
استفاده می شود که منجر به 
کاهش مصرف گاز و برق می 
با  تولائیان  .مهندس  گردد 
اشاره به اقدامات ذوب آهن 
اصفهان جهت کاهش مصرف 
 : گفت  آب  جمله  از  انرژی 
مصرف آب این شرکت علی 
رغم افزایش تولید ، نسبت به 
سال 1378 ، بیش از 50 درصد 

کاهش یافته است .

جهانگير زنگنه: 
تغييرات گسترده 
در شركت 
پالايش نفت 
اصفهان 

به گفته مدیر هماهنگی و توســعه منابع انسانی »در سالروز 
انقلاب اسلامي، پاداش ویژه هیات مدیره براي کارکنان مستمر 
)980 هزار نفري( به تصویب رسیده و مقرر شده است که از 
تاریخ 97/11/01 در صورت رضایت از عملکرد آنان به صورت 

ماهانه و تا سقف ۴3 درصد حقوق قابل پرداخت باشد«.
جهانگیر زنگنه در پاسخ به چگونگی تغییر ساختار معاونت 
منابع انساني مي گوید: » نخستین پالایشگاهي هستیم که از 
یک مدیر عامل و یک مدیر عملیات خارج شدیم و اکنون سه 
معاونت و هشت مدیریت داریم و در مراحل بعد شوراي معاونان 
را به عنوان سیاست گذار شرکت تشکیل دادیم. ضمن آنکه 
در ساختار جدید کارکنان پیمانکاري از رسمي جدا نیستند و 
براي بهتر شدن شرایطشان سمت ایجاد کرده ایم و تشکلي به 
نام کمیته منابع انســاني داریم که در آن مشکلات مرتبط با 
منابع انساني را بررسي مي کنیم. یکي دیگر از تسهیلات رفاهي 

در نظر گرفته شده سیستم پرداخت پاداش ماهانه است که بر 
اساس شاخص هاي کلیدي عملکرد تعیین مي شود«.

وی  ادامه می دهد: »بیشتر کارکنان رسمي این پالایشگاه 
در آستانه بازنشستگي هســتند و براي خالي نشدن نمودار 
ســازماني از نیروهاي جدیدي که هر دو ســال یکبار جذب 
مي کنیم و نیروهاي مســتمر موجود با آزمون هایي که مي 
گیریم، تبدیل وضعیت مي کنیــم و به عنوان نیروي قرارداد 
مستقیم شرکت استفاده مي کنیم و از سال 1۴15 به بعد تمام 
نیروهاي ما از این دسته خواهند بود. چهارماه براي این نیروها 
آموزش بدو ورود در نظر گرفته شده است و بعد از این مدت 
در اختیار واحد قرار مي گیرند و اولین حرکت آنها ورود به اتاق 
کنترل و ارتقا به بالاتر است. همچنین براي کسانیکه جذب 
مي کنیم آزمون توانائي جسماني و مصاحبه روانشناسي در نظر 

گرفته مي شود«.

دکتربهرامسبحانی،رئیسانجمنتولیدکنندگانفولادایران،منتخبفعالانبخشخصوصیگردیدومجددوارداتاقبازرگانیاصفهانشد،دکترسبحانیاخیراًبهعنوانمردسالفولادایران
برگزیدهشد.آقایخوروشعضوسابقهیئتمدیرهانجمنتولیدکنندگانفولادایرانومدیرعاملفولادکویرکاشاندردورهجدیدانتخاباتاتاقبازرگانیاصفهاندربخشمعدنمنتخب
فعالانبخشخصوصیگردید.آقایخوروشعضوسابقهیئتمدیرهانجمنتولیدکنندگانفولادومدیرعاملفولادکویرکاشاندردورهجدیدانتخاباتاتاقبازرگانیاصفهاندربخش
معدنمنتخبفعالانبخشخصوصیگردید.آقایاحمدیعضوهیئتمدیرهانجمنتولیدکنندگانفولادایرانومدیرعاملفولادخراساندردورهجدیدانتخاباتاتاقبازرگانیمشهدبا
۳۱7رایدربخشمعدنمنتخبفعالانبخشخصوصیگردید.آقایعلیعباسلو،مدیرعاملشرکتجهانفولادسیرجانوعضوانجمنتولیدکنندگانفولادایرانبهعنوانتنهافولادیاتاق
بازرگانیکرمانمنتخبفعالانبخشخصوصیشد.آقایمحمداتابکمدیرعاملهلدینگکاوهپارسوعضوانجمنتولیدکنندگانفولادایراندردورهجدیدانتخاباتاتاقبازرگانیتهران

منتخبفعالانبخشخصوصیگردید.انجمنتولیدکنندگانفولادایراناینانتخابشایستهراتبریکگفتهوآروزیموفقیتبرایتمامیاینعزیزانآرزویموفقیتدارد.

قدرتاللهنوروزیشهرداراصفهانبااشارهبهاینکهبودجهسالآیندهشهرداریاصفهان،نسبتبهبودجهامسال،۳7درصدافزایشداشتهاستگفت:تحققاینبودجهآنهمدرشرایطدشوار
اقتصادی،کارسختیاستوبایدتعاملبابخشخصوصیوسرمایهگذارانبیشترشودومردمنیزنقشخودرابهموقعایفاکنند.قدرتاللهنوروزیافزود:سالآیندهتعاملاتبخشهایمختلف
بایدافزودهومشارکتمردمقابلتوجهترازگذشتهشود.اوبااعلاماینکهملاکارزیابیبودجهفرهنگیبایدعملکردمجموعهمدیریتشهریدراینحوزهباشدونهاعدادوارقامبودجهایگفت:
دربودجههایفرهنگیبهلحاظحساسیتموجودسعیشدهتاآنجاکهمقدوراستبرنامههایمتنوعفرهنگیدرشهرانجامشود.شهرداراصفهانافزود:کاهشهزینههابدونکاستنازکیفیت
برنامهها،ازشاخصهایمهمبرنامههایفرهنگیوحوزهروابطعمومیشهرداریاستکهبایدموردتوجهقرارگیرد.نوروزیگفت:بخشعمدهبودجهسال۹۸بهموضوعحملونقلمربوطاست
کهابعادمختلفزیستمحیطیداردوبهزیستپذیرشدنشهربرایشهروندانکمکمیکند.رئیسشورایاسلامیشهراصفهاننیزگفت:7۰درصدبودجهسالآیندهشهرداریاصفهانبه

مبلغ۲۸7۰هزارمیلیاردتومان،عمرانیو۳۰درصددیگربهمبلغ۱۲۲۹هزارمیلیاردتومانجاریاست.

تصویببودجه4۱۰۰میلیاردتومانیسال۹۸شهرداریاصفهانمنتخبفولادیهایاتاقهایبازرگانیاصفهان

 نشست
 سهامداران 

حقوقی ذوب 
آهن اصفهان

نشست سهامداران حقوقی شرکت با حضور مهندس زمانی مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری صدر تامین، مهندس یزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در تهران برگزار شد. در این نشست مهندس 
زمانی مراقبت از ارزش سهام و حرکت در جهت افزایش آن را مهم دانست وگفت : یک بنگاه اقتصادی رسالت تولید محصول و فروش آن را دارد که از محل این ارزش آفرینی باید صاحبان سرمایه بهره 
مند شوند و این روند زمانی که شرکت وارد بورس می شود متفاوت است و با همفکری اعضا می توان ارزش آن را ارتقاء بخشید.   وی افزود : ذوب آهن استحقاق بیش از این را دارد و لذا سهامداران 
چشم امیدشان به ماست که بتوانیم با هماهنگی و مشارکت از این سهام به خوبی مراقبت کنیم.این شرکت پتانسیل هایی دارد که با تبدیل مطمئن آن به دارایی می توان بر آن اطمینان بیشتری حاصل 
کرد. مهندس یزدی زاده نیز با ارایه گزارش کاملی  از تولید و حرکت در جهت تحقق ظرفیت اسمی ، رفع تنگناهای شرکت و راه های برون رفت از آن را بیان نمود. و ی در ادامن ضمن تشریح اهداف 
و برنامه های آینده شرکت،  اهمیت صادرات جهت تامین ارزی را مورد تاکید قرار داد.  وی یاد آور شد: پروژه های خوبی را با توجه به بحران در دست اقدام داریم که با روند مثبتی در دست پیگیری 

هستند. در پایان این نشست ضمن پاسخ گویی به پرسشهای سهامدران حاضر،  تصمیمات مهمی برای حمایت از سهم در بازار سرمایه توسط سهامداران حقوقی عمده اتخاذ شد.
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شهرستان



راهکار جدید تامین 
اجتماعی برای 

پرداخت بدهی 
مراکز درمانی 
طرف قرارداد

محمد حســن زدا سرپرست ســازمان تامین اجتماعی ضمن عذرخواهی از تاخیر در پرداخت مطالبات مراکز درمانی غیر دولتی طرف قــرارداد و قدردانی از همکاری و 
ارایه خدمات این مراکز درمانی به بیمه شــدگان گفت: ســاز و کارهای جدیدی برای پرداخت بدهی این ســازمان به مراکزدرمانی غیر دولتی طرف قــرارداد از طریق 
انجام تهاتر و یا احتساب و تسویه بدهی پیش بینی و آماده اجرا است. وی اینکه این سازمان در پرداخت مطالبات مراکز درمانی غیر دولتی طرف قرارداد از طریق تهاتر با 
بدهی آنها به سازمان تامین اجتماعی بابت حق  بیمه ا قدام می کند، ا فزود: مراکز درمانی غیر دولتی طرف قرارداد ا ز سازمان تامین ا جتماعی بابت ا رائه خدماتشان 
به بیمه شدگان طلبکارند و در مقابل به این سازمان بدهی نیز دارند، برای این مراکز این امکان فراهم شده است تا سقف بدهی شان با طلب سازمان تامین اجتماعی 
تهاتر شود. وی ادامه داد: بخشی از مراکز درمانی از سازمان تامین اجتماعی طلب دارند اما به این ســازمان بدهی ندارند برای این گروه از مراکز درمانی نیز 

تسهیلاتی مهیا شده است که برا ین اساس لیست حقوق و دستمزد بدون وجه ارائه کنند تا از این محل، طلب آنها پرداخت شود.
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علی حیدری:  گام دوّم ، قطب ســـوم

بیانیه گام دوم بعنوان منشــوری برای"خودسازی، 
جامعه ســازی و تمدن ســازی" منتشر شــده است و 
اگرچه در این بیانیه اشــاره مستقیمی به مقوله "رفاه و 
تامین اجتماعی" نگردیده ولیکن برخی گزاره های بکار 

رفته در این بیانیه، دلالتهایی به نقش ها 
و کارکردهــای رفاه و تامیــن اجتماعی دارند. کلید 
واژه هایی نظیر "عدالت"، "عزت"،  "سربلندی ایران و 
ایرانی"، " ملتی با عزت"، "سرآمد در گسترش خدمات 
اجتماعــی"، " توزیــع عدالت محــور"، "بودجه بندی 
نامتوازن " و گزاره هایی نظیر"، خامساً: کفه عدالت را در 
تقسیم امکانات عمومی کشور سنگین کرد"، "جابجایی 

خدمت و ثروت از مرکز به همه جای کشور"، 
"فقر و غنا در مادیات و معنویات بشر اثر می گذارد. 
اقتصاد البته هدف جامعه اسلامی نیست اما وسیله ای 
است که بدون آن نمی توان به هدفها رسید"، " عدالت 
ملاک مشــروعیت و عدالت، در صــدر هدفهای اولیه 
همه بعثتهای الهی است"، "دلهای مسئولان بطور دائم 
باید برای رفع محرومیت ها بتپد و از شــکافهای عمیق 
طبقاتی بشدت بیمناک باشد "، "تبعیض در توزیع منابع 
عمومی و میدان دادن به ویژه خواری و مدارا با فریبکاران 
اقتصادی که همه به بی عدالتی می انجامد بشدت ممنوع 
است همچنین غفلت از قشرهای نیازمند حمایت، به هیچ 
رو  مورد قبول نیست" همگی دلالت بر ضرورت توجه به 

مقوله رفاه و تامین اجتماعی دارند.
همانطــور که در مقاله " نظام جامــع رفاه و تامین 
www.a-( "اجتماعی و الگوی اسلامی– ایرانی پیشرفت

)289/heidary.blogfa.com/post
نیز به آن اشاره گردید، پر واضح است که نظام چند 
لایــه رفاه و تامین اجتماعی و بویژه بیمه های اجتماعی 
یکی از راهکارهای موثر برای نیل به عزت، ســربلندی 
و ســرافرازی ایران و ایرانیان است چرا که از یکسو ابزار 

موثری بــرای تحقق عدالت توزیعــی و کاهش فاصله 
طبقاتی است و از سوی دیگر خدمات اجتماعی و حمایت 
از اقشار نیازمند را با حفظ عزت و کرامت انسانی به انجام 

می رساند. 
گام اول بهر تقدیر محصول و برآیند دو قطب بود ولی 
بنظر می رسد شرایط موجود کشور و مسائل مستحدثه 
در طــی یک دهه اخیر، مبین این اســت که ادامه این 
وضعیت با اقطابی که کارکرد و عملکرد خود را نشان داده 

اند میسر نیست و بایستی قطب سومی
پا به عرصه بگذارد و در حداقل شــرایط اگر مسائل 
سیاسی، اقتصادی و فرهنگی را کنار بگذاریم و بپذیریم که 
می توانند دو قطبی باشند بنظر می رسد در عرصه امور 
اجتماعی و خدمات اجتماعی بایستی این اتفاق بیافتد و 

قطب سوم بر مصدر امور قرار گیرد.
شــاید بتوان میزان و چگونگی دور ماندن مقولات، 
مفاهیم و مسائل کشــورها از سیاست زدگی را بعنوان 
یک شــاخص توسعه و پیشرفت جوامع محسوب نمود. 
در بسیاری از کشــورهای پیشرفته و توسعه یافته دنیا 
تــلاش کرده اند که برخی نظامات مربوط به حوزه های 
اداری، مالی ، خدمات اجتماعی، کالاهای عمومی و ... را 
از تغییر و تحولات سیاســی مربوط به کارزارهای حزبی 
و انتخابات دور نگه داشــته و ترتیباتی اتخاذ نمایند که 
خدمات عمومی و خدمــات اجتماعی و متولیان آنها از 
تغییر و تحولات مدیریتی پــس از هر انتخابات مصون 
بمانند بطور مثال در برخی کشورها معاونین ثابت برای 

حوزه های مالی، اداری، 
خزانه داری، بودجه ، ذیحسابی و ... تعبیه شده است 
که وزرا از هر نحله سیاسی که بیایند نمی توانند آنها را 
تغییر دهند و مکانیسم انتخاب و انتصاب آنها مبتنی بر 

معیارهای حرفه ای و تخصصی انجام می پذیرد . 
این نکته از آنجا اهمیت می یابد که انتخابات پر بسامد 
در ایران، بهمراه فقدان نظام حزبی و نظام صنفی واقعی 
باعث می گردد که تقریباً هر دو سال یکبار بخش قابل 
توجهی از قوه مجریه و دستگاههای اجرایی و نهادهای 
عمومی غیر دولتی و ... تحت تاثیر انتخابات پیش رو قرار 
گیرد و عدم ارتباط سلسله مراتبی بین انتخابات شوراها 
و شــهرداریها با انتخابات مجلس و ریاست جمهوری و 
اعمال دموکراسی اکثریت باعث گردیده است که جامعه 
در تمامی سطوح و شقوق خود به سمت فضای دو قطبی 
"صفر و صدی" ، "ســفید و سیاه" ، "مثبت و منفی" و 
"یا همه یا هیچ" پیش برود به نحوی که حتی سازمانهای 
نظام صنفی و مردم نهاد نظیر اطاق بازرگانی، اتاق تعاون، 
نظام پزشــکی، نظام مهندســی، هلال احمر و ... نیز به 
محض تغییر دولتها دستخوش تغییر مدیریتی می شوند. 
لزوم رعایت بیطرفی سیاســی در ســازمان تامین 
اجتماعی از اهمیت دو چندانی برخوردار اســت. هم به 
لحاظ اینکه سازمان مزبور در حیطه خدمات اجتماعی 
فعالیت می نماید و هم بدین خاطر که ســازمان مزبور 

مســتقیماً از بودجه عمومی و دولتی بهره نمی برد و اگر 
دولت سهم الشــرکه ای در حق بیمه کارگران دارد در 
واقــع ایفای تعهد دولت در قبال کارگر یا بیمه شــده و 
استیفای حقوق آنها است نه کمک و تخصیص اعتبار و 
بودجه به سازمان تامین اجتماعی و بالنتیجه اگر بپذیریم 
که در انتصاب مناصب دولتی می توان رویکرد سیاسی 
اعمال نمود ولیکن اعمال این رویکرد در انتصابات مربوط 
به سازمان تامین اجتماعی پذیرفته نیست، بویژه آنکه در 
حال حاضر این رویکردهای دو قطبی سیاسی در کشور 

مرزبندی مشخص ندارد. 
صرفنظر از تلون و تذبذب افراد منتصب به هر یک از 
این دو قطب، غالباً نمی  توان رابطه منطقی بین شعارها و 
رویکردها و عملکرد آنها در قبال سازمان تامین اجتماعی 
یافت نظیر چپ های کارگر ستیز و راست های کارفرما 

ستیز و بالعکس.
و از همه مهمتر وجود یک لایه کاســب مآب، فاسد، 
زیــاده خواه، رانــت خوار و ... که در بین منتســبین یا 
منتصبین یا مدعیان هر دو قطب رسوخ و نفوذ کرده و از 
هردو جناح برای رسیدن به مطامع خود بهره می گیرند 
و نیرو های اصیل، پاک و صدیق هر دو جناح را به گوشه 

می رانند و با تظاهر و تغییر رنگ، بار خود را می بندند. 
این قبیل افرد بیشــترین بهره را از دو قطبی سازی 
سیاسی کشور می برند و در پیوند با یک لایه تکنوکرات 
، واسطه، دلال و ... عضو "تشکل های همسو با هر سو" 
و صد البته "هم سود" همواره در منازعات دوقطبی وارد 
گردیده و غاصب همه دستاوردهای هر یک از جناحها در 
فردای انتخابات می شوند و باز "روز از نو و روزی از نو" .

بنظر می رسد وقت آن رسیده است که در سازمان 
تأمین اجتماعی قطب سومی شکل گیرد متشکل از 
افراد حرفه ای، متخصص، میانه رو، ماهر و ســالم که 
بقول قرآن کریم در ســوره یوسف "حفیظ و علیم و 
مکین و امین" باشند و فارغ از همه جناح بندی ها و 

تقسیم بندی های مرسوم "چپ و راست"، "سازمانی 
و غیرســازمانی"، "درمانی و بیمــه ای"، "کارگری و 
کارفرمایی"، "شاغل و بازنشسته"، و ... تنها و تنها دل 
در گروی اعتلای سازمان تأمین اجتماعی و دوام و قوام 
این درخت تناور داشته و تنها ملاک تصمیم گیری آنها 
"اصول، قواعد و محاسبات بیمه ای" و رعایت صرفه و 
صلاح واقعی ذینفعان واقعی سازمان تأمین اجتماعی 
باشد، شاید بتوان این قبیل افراد را "دلسوزان سازمان 

تأمین اجتماعی" نامید.
چه بســا افراد سازمانی که بنا به ملاحظات سیاسی، 
صنفی و شخصی باعث شدند که دهها هزار میلیارد تومان 
از کف ســازمان برود و در مقابل افراد غیرسازمانی نظیر 
دکتر کرباسیان و دکتر حافظی که علیرغم نداشتن سمت 
سازمانی در زمان تصویب برنامه ششم توسعه برای دفاع 
از کیان سازمان علنی موضع گیری و اقدام کردند. چه بسا 
افرادی که می گویند پرچم سازمان بایستی سفید باشد 
ولی این پرچم ســفیدش را بایستی در اردوگاه ما بزند. 
چه بســا افرادی که پاکدستی ظاهری، صوری و فردی 
را "ســقف" شرایط احراز مدیران می دانند در حالی که 
پاکدستی "کف" شرایط احراز مدیران در سازمان تأمین 

اجتماعی است.
چه بسا کسانی که می گویند مداخلات دولت، مجلس 
و ... در سازمان و شستا اگر به انتصاب اینوری ها بیانجامد 
خوب است ولی اگر اونوری ها منصوب شوند فریاد پرچم 

سفید و سه جانبه گرایی بر می آورند!
چه بسا کسانی که سفید نگاه داشتن پرچم سازمان 
را به لزوم پاک کردن صورت مسأله از جرائم، تخلفات و 
فسادهای اینوری ها تعبیر کرده و می گویند خلاف یعنی 
خلافی که اونوری ها انجام می دهند و اگر کاری را اونوری 
ها انجام بدهند بد اســت ولی اگر اینوری ها انجام دادند 
بایســتی تطهیر کرد و پاک کن دست گرفت و پرچم را 

پاک و سفید کرد و قس علیهذا.
"دلسوزان ســازمان تأمین اجتماعی" چون شرایط 
حاد ســازمان را می فهمند و تشخیص می دهند مانند 
کسی که خانه اش آتش گرفته از آتش نشان و از کسانی 
که دارند کمک می کنند تا این آتش حرمان و خسران 
را خاموش کنند، نمی پرسند چپی یا راست؟، بیمه ای 
هستی یا درمانی؟، سازمانی هســتی یا غیرسازمانی؟، 
شاغل یا بازنشســته؟، جوانی یا پیر؟ و به اینکه اینوری 

است یا اونوری کاری ندارند.
و صد البته دلســوزان ســازمان تأمین اجتماعی چون 
وضعیت این کشتی شکسته گرفتار در طوفان را می دانند، در 
کشتی به دنبال قصور و تقصیر نمی گردند و این موضوعات 
را به زمانی وا می گذارند که کشــتی به ساحل امن و آرامش 
رسیده باشد. "دستا" )دلسوزان سازمان تأمین اجتماعی( همه 
"دســتان" پاک، امین و ... را برای بیرون آوردن این سازمان 
از "گِل" به گرمی می فشارد و گوش به نوای "هزاردستانی" 

می دهد که برای این "گُل" می خوانند.

خبرخبر

اقتصاد و جامعه
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سیدعباس صالحی در پانزدهمین سالروز 
تأسیس نهاد کتابخانه های عمومی کشور:

دچار آگاهی فست فودی شده ایم
بهره برداری از 11 میلیارد دلارپروژه 

گازی در پارس جنوبی
آیین گرامیداشت پانزدهمین 
سالروز تأسیس نهاد کتابخانه های 
حضور  با  کشور  عمومی 
وزیر  صالحی،  سیدعباس 
اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ 
دبیرکل  مختارپور،  علیرضا 
عمومی  کتابخانه های  نهاد 
کشور و همچنین جمعی از 
شورای  مجلس  نمایندگان 
حوزه  چهره های  اسلامی، 
تصویرسازی و کارتون، مسئولان نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور و کتابداران کتابخانه های عمومی در باغ کتاب تهران 
برگزار  شد. در حاشیه این مراسم نیز اختتامیه چهارمین 
»دوسالانه بین المللی کارتون کتاب« با معرفی سه اثر به عنوان 
آثار برگزیده و پنج اثر به عنوان آثار قابل  تقدیر برپا شد که بر 
این اساس 1800 یورو به نفر اول، 1300 یورو به نفر دوم، 900 
یورو به نفر سوم و همچنین پنج جایزه ۴00 یورویی به 

برگزیدگان چهارمین دوسالانه کارتون کتاب تعلق گرفت.
گذار از تک ساحتی بودن

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی طی سخنرانی خود در این مراسم 
به این نکته تأکید کرد که کتابخانه های عمومی باید فراتر از 
جنسیت، قومیت، مذهب و به عنوان باشگاه های فرهنگی ایرانیان 
در سطح کشور فعالیت کنند. سیدعباس صالحی در ادامه 
سخنرانی خود گفت: برای برقراری ارتباط با نهاد کتابخانه ها 
به عنوان یک نهاد فرهنگی و تأثیر گذار از چه تعبیرها و تفسیرهایی 
استفاده می کنیم. چون تعبیر نهاد فرهنگی در نوع کارکردش 
تأثیر دارد. برخی نهادها تک ساحتی هستند و برخی چند 
ساحتی. نهادهای چند ساحتی هم چند گونه اند و گاهی در یک 
بخش کار می کنند؛ گاهی میان بخشی و گاهی فرابخشی. 
می توان تقسیم  بندی ها را متنوع تر کرد که البته بستگی به انتظار 
ما از آن نهاد دارد. او افزود: برداشت من این است که نهاد 
کتابخانه ها یک نهاد چند ساحتی میان بخشی یا فرابخشی است 
و باید با این نگاه به آن بنگریم و از آن انتظار داشته باشیم. یک 
سطح فعالیت نهاد، کتاب و کتابخوانی است. یعنی سازمان کتاب 
و کتابخوانی و این هسته اصلی آن است. در حال حاضر بیش از 
سه هزار کتابخانه عمومی در کشور داریم و تحولاتی در زمینه 
کتاب و کتابخوانی رخ داده است. این سه هزار کتابخانه یک 
میلیون و ۴00 هزار مترمکعب فضا دارد و حدود ۴2 میلیون کتاب 
در آنها جای گرفته است. این میزان چه از نظر تعداد کتابخانه ها 
و چه تعداد کتاب ها با سیری که از سال 58 تا امروز طی شده، 
قابل مقایسه نیست. آن زمان یک میلیون کتاب داشتیم و تعداد 
اعضای کتابخانه ها هم بسیار کمتر بود. با داشتن نگاه سازمانی به 
کتاب و کتابخوانی، نهاد مسیری را به جلو آمده و تحولات قابل 
توجهی داشته است. البته هنوز شهرهایی هستند که کتاب 
ندارند و می دانیم سرانه مطالعه پایین است. با وجود تحولات قابل 

ملاحظه هنوز با سطح مطلوب فاصله داریم.
نقش کتابخانه ها در تحکیم روابط خانوادگی

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تأکید بر جایگاه و نقش کتابخانه های 
عمومی در بسط و گسترش بهینه حوزه کودک و نوجوان نیز گفت: به 
نظر می آید نهاد کتابخانه ها، نهاد مؤثری در حوزه کودک و نوجوان است. 
کودکان آینده سازان کشور هستند و هر مقدار که خانواده ها هسته ای تر 
و تعداد فرزندان کمتر می شود، مسأله مهمتر می شود. طبیعتاً آینده 
کشور ما به بحث کودکان و نوجوانان پیوند اساسی خورده است و نهاد 
کتابخانه ها حوزه ای است که می تواند در این زمینه نقش مهمی را ایفا 
کند.سیدعباس صالحی که ریاست هیأت امنای نهاد کتابخانه ها را نیز 
به عهده دارد در بخشی دیگر از سخنرانی خود به نقش کتابخانه ها در 
تحکیم روابط خانوادگی هم تأکید کرد و گفت: نهاد کتابخانه ها به عنوان 
یک نهاد اجتماعی می تواند به کمک خانواده بیاید و کنار خانواده و مکمل 
آن باشد. گسست خانواده به عنوان سلول اجتماعی، می تواند جامعه را 
در معرض فروپاشی قرار دهد. تنها مدارس موظف نیستند انجمن اولیا 
و مربیان درست کنند بلکه کتابخانه ها باید بین بچه ها و خانواده ها آشتی 
برقرار کنند. از این جهت نهاد می تواند فرصت های گفت و گو ایجاد کند. 
صالحی در پایان سخنرانی خود با اشاره به دوسالانه کارتون کتاب نیز 
گفت: کشور ما در زمینه کارتون ظرفیت خوبی در بین الملل پیدا کرده 
و به تبع آن در انیمیشن هم همین طور. این ظرفیت خوب، از نظر رقابت 
و ارزش افزوده شرایط خوبی را فراهم کرده و به کمک کتاب آمده است. 
ما در حال حاضر از نظر تغذیه جسمی دچار وضعیت فست فودی 
هستیم. یعنی تغذیه آسان و سریع اما کاذب؛ در حوزه دانش هم دچار 

آگاهی فست فودی شده ایم.
رشد ۹ برابری میزان کتابخانه ها

علیرضا مختارپور با اشاره به تعداد کتابخانه های عمومی کشور گفت: 
تعداد کتابخانه های عمومی در سال 1356، 373 کتابخانه و در سال 
1382 که لایحه دولت به مجلس ارائه شد، 1۴59 کتابخانه و در 
پانزدهمین سالگرد تصویب قانون جدید کتابخانه ها نیز در سال جاری 
تعداد کتابخانه به 3۴۴5 باب رسیده است. رشد کمی کتابخانه های 
عمومی نسبت به سال های پیش از پیروزی انقلاب رشد 9 برابری 
داشته و در 15 سال گذشته رشد 136 درصدی داشته است و در 
تعداد کتابداران 377 درصد و در تعداد مراجعان به کتابخانه ها نیز از 
73 درصد رشد برخوردار بوده است.وی با اشاره به محور های فعالیت 
نهاد کتابخانه ها بیان کرد: تبدیل کتابخانه از مرکز امانت کتابخانه به 
پایگاه فرهنگی ـ اجتماعی با محوریت کتاب و کتابخوانی، استفاده از 
ظرفیت کتابخانه های عمومی به عنوان مرکزی برای تعامل و گفت و گو، 
رشد آگاهی های اجتماعی، فرهنگی و نقش آفرینی به عنوان مرکز 
تبادل اطلاعات و آگاهی های فردی و اجتماعی. نقش آفرینی مثبت 
کتابخانه ها در ارتقای سلامت اجتماعی، توجه ویژه به کودکان و 
نوجوانان به عنوان نسل آینده و امید کشور که در گام دوم انقلاب 
اسلامی منابع اصلی انسانی کشور را در عرصه های مختلف تشکیل 

می دهند، از محور های مهم نهاد به شمار می روند.

همزمان با سفر کاروان تدبیر 
و  بوشهر  استان  به  امید  و 
شهرستان کنگان، چهار فاز 
بزرگ از میدان گازی پارس 
اقتصادی  ارزش  به  جنوبی 
با  دلار  11میلیارد  از  بیش 
حضور حجت الاسلام والمسلمین 
رئیس  روحانی  دکتر حسن 
جمهوری به بهـــره برداری 
 رسید. مهندس بیژن نامدارزنگنه 

وزیر نفت با اعلام این مطلب گفت: فاز 13 میدان گازی 
پارس جنوبی با هدف استخراج روزانه 56 میلیون مترمکعب 
گاز غنی از بستر خلیج فارس توسط قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیاء)ص( و گروه مپنا احداث شده است که در 
شرایط دشوار تحریم ها به لحاظ پیچیدگی مهندسی یکی 
از افتخارات علمی و صنعتی کشور توسط متخصصان داخلی 

به شمار می رود.
 به گفته وی، در این فاز روزانه 50 میلیون مترمکعب گاز شیرین 
پالایش و تولید می شود و در کنار آن روزانه 75هزار بشکه 
میعانات گازی با ارزش استحصال خواهد شد.  زنگنه گفت: 
همچنین با بهره برداری از این فاز روزانه 2900 تن )معادل 
سالانه 05ر1 میلیون تن( گاز مایع ال ان جی به همراه روزانه 
2750 تن )معادل سالانه یک میلیون تن( گاز اتان تولید خواهد 
شد که به عنوان خوراک در اختیار مجتمع های پتروشیمی 
قرار می گیرد. وی ادامه داد: در این فاز همچنین روزانه ۴00تن 
گوگرد تولید می شود که در صنایع شیمیایی و کشاورزی 

کاربردهای فراوانی دارد.
به گفته وزیر نفت فاز 13 شامل ۴ سکوی دریایی و 38 حلقه 
چاه در فاصله 90 کیلومتری از ساحل کنگان است که گاز 
استحصالی از آنها توسط 2 رشته خط لوله 32 اینچی دریایی 
به طول 180 کیلومتر به پالایشگاه خشکی منتقل می شود. 
انتقال  برای  اینچی  چهار  لوله  رشته خط  دو  همچنین 
»گلایکول« جمعاً به طول 180 کیلومتر و 2 رشته خط لوله 
18 اینچی به طول هر یک 6 کیلومتر به منظور اتصال سکوها 

به یکدیگر احداث شده است.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
و امور بین الملل شرکت مخابرات ایران، 
مهندس سید مجید صدری مدیرعامل 
همایش  در  ایران  مخابرات  شرکت 
نمایندگی ها،  راهبردی  همسویی 
فروشگاه ها و مناطق مخابراتی گفت: 
شرکت مخابرات ایران و همراه اول هرگز 
از هم جدا نیستند، بلکه جزو یک خانواده 
هستند که با ایجاد فضای کسب وکار 
مطلوب در حوزه ICT در اثر هم افزایی، 
می توانند خدمات مناسب و مورد انتظار 

مشتری را ارائه کنند.
وی بابیان اینکه همگرایی فقط یک ادغام 
نیست خاطرنشان کرد: حاصل هم افزایی 
و هم گرایی بین مخابرات ایران و همراه 
و  از ظرفیت ها  بهره مندی کامل  اول 
و  اختیارداریم  در  که  است  منابعی 
می توانیم از آن ها در حوزه های تجاری و 
مشتریان به نحو مطلوب در راستای ارائه 
خدمت به مشتری استفاده کنیم. به 
 ICT فضای رقابت بین اپراتورهای حوزه

اشاره کرد و اظهار داشت: امروزه فضای 
رقابت برای اپراتورها شرایط سختی را 
رقم زده است، ازاین رو، مخابرات و همراه 
اول در کنار یکدیگر در یک فضای رقابتی 
و  مناسب  خدمات  بااقتدار،  سالم، 
باکیفیت به مشتریان عرضه خواهند کرد.
او در ادامه به مقوله شفافیت پرداخت و گفت: 
ازآنجایی که همه مردم درزمینه ارتباطات، 
مخابرات ایران را می شناسند و این مزیت و 
اعتبار برند شرکت را نشان می دهد، توجه ما 
باید به شفافیت باشد تا مشتری خدمات خود 
نوع  زمینه ی،  دو  در  به صورت شفاف  را 

سرویس و کیفیت آن دریافت کند.
وی به مزیت رقابتی مخابرات ایران و 
همراه اول اشاره کرد و افزود: هر دو 
شرکت، پتانسیل بالایی در دو بخش ثابت 
و همراه دارند، بنابراین با ایجاد هم افزایی 
مطمئناً در فضای رقابتی موجود، بااقتدار 

ظاهر خواهند شد.
وی در پایان به موضوع رضایت مندی 
آن  حفظ  لزوم  و  مشتری  حداکثری 

پرداخت و افزود: مشتری باید ضمن 
دریافت سریع و باکیفیت سرویس، پاسخ 
سامانه های  در  را چه  سوا لات خود 
ارتباطی و چه در مراکز مخابراتی، به نحو 

مطلوب دریافت کند.
گفتنی ست، همایش همسویی راهبردی 
مناطق  و  فروشگاه ها  نمایندگی ها، 

مخابراتی سراسر کشور، با حضور مهندس 
سید مجید صدری، مدیرعامل شرکت 
حوزه های  مدیران  و  ایران  مخابرات 
تجاری، امور مشتریان مخابرات ایران، 
همراه اول و مناطق مخابراتی در مرکز 
صداوسیما  بین المللی  همایش های 

برگزار شد.

هم افزايی مخابرات ايران و همراه اول به ايجاد فضای كسب وكار مطلوب منجر می شود

سيد علی 
غروی:  عزم 
ملی برای 
توسعه بيمه 
هزينه های 
حقوقی

ای  واجبات هر جامعه  از 
است که امکان دسترسی 
سهل و ارزان به وکیل را 
کند.  فراهم  مردم  برای 
و  متمدن  کشور  یک  شاخصه 
پیشرفته، می تواند داشتن کانون 
مقابل  در  مستقل  وکلای  های 
دستگاه حکومت باشد تا با وقوف به 
حق و قانون از مظلومان دفاع کند. 
با توجه به اینکه امکان دسترسی به 
وکیل جز برای اشخاص خاص و 
با  نهایتا  نبود،  فراهم  ثروتمند 
همکاری کانون های وکلا از طریق 
معاضدتی،  یا  تسخیری  وکالت 

خدماتی برای افراد ضعیف پیش 
بینی و فراهم شد. لیکن هیچ گاه 
نتوانست و نمی تواند نقش یک 
وکیل انتخابی و مخصوص که با 
دریافت هزینه به دفاع بپردازد را 

ایفا کند. از حدود 70 سال قبل، در 
کشور های پیشرفته دنیا مدلی از 
بیمه طراحی شد که با عنوان »بیمه 
هزینه های حقوقی« توانایی تحت 
پوشش قرار دادن تمامی مردم را در 
خدمات حقوقی داشته باشد. در 
این رشته نظیر بیمه ثالث اتومبیل 
باپرداخت  افراد  درمان  بیمه  یا 
به  ناچیز  نسبتاً  مبلغی  سالانه 
بیمه گر، چنانچه طبق  شرکت 
قرارداد به مشکل حقوقی برخورد 
وکیل،  هزینه  گر  بیمه  کنند، 
مشاوره  کارشناسی،  دادرسی، 
لایحه و غیره را می پردازد کار فنی 

و تخصصی در خصوص طرح بیمه 
هزینه های حقوقی، از سال 1392 
در شرکت بیمه کوثر کلید خورد و 
پس از بررسی کارشناسی و بومی 
سازی طرح و تدوین شرایط آن با 
مشورت وکلای خبیر دادگستری 
و  شاخص  حقوقی  موسسات  و 
برجسته، به بیمه مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران ارایه و در آذر ماه 
نام  به  آن  صدور  مجوز   1395
شرکت بیمه کوثر صادر شد. »بیمه 
نامه حامی« برندی است که تحت 
آن عنوان رشته بیمه هزینه های 

حقوقی صادر شد.  ادامه دارد
وم

ش د
بخ



 جمــالي نژاد: 
ساماندهــي 

 و ارتقـــاء 
خدمات نوروزی

مهدی جمالی نژاد  معاون عمران و توسعه امور شهري و روستایي وزیر کشور و رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور از ابلاغ »دستورالعمل اجرایي ساماندهي و 
ارتقاء خدمات سفر ویژه نوروز 1398« از سوي دکتر رحماني فضلي وزیر کشور به استانداران در موضوعات برنامه ریزي و اقدامات ستادي، اقدامات عمراني و زیرساختي، 
تقویت اقدامات نظارتي، تقویت خدمات عمومي، تقویت تدابیر امنیتي و انتظامي و اقدامات فرهنگي و ارتقاء نشاط اجتماعي؛  خبر داد  و این دستورالعمل با توجه به مصوبه 

18اسفند سال 92 هیات محترم وزیران به منظور توسعه گردشگری داخلی، ایجادهماهنگی در ارائه خدمات مناسب به مسافران و گردشگران، مدیریت یکپارچه،  
ساماندهی و نظارت بر انجام فعالیت های مربوطه تهیه و به منظور اجرا به استانداران ابلاغ شد. و یکي از بخش هاي این دستورالعمل»برنامه ریزي و اقدامات 

ستادي« است که  در این بخش بر برگزاري مستمرّ جلسات ستاد اجرایي هماهنگي خدمات سفر در سطح استان و شهرستان هاي تابعه و پیگیري اهداف 
و وظایف آن مطابق با مصوبه 18 اسفند سال 92 هیات محترم وزیران، پیگیري اجراي برنامه هاي ابلاغي از سوي ستاد مرکزي هماهنگي خدمات سفر 

توسط دستگاه هاي اجرایي استان و ارائه به موقع آمار و گزارش هاي درخواستي تاکید شده است.
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با مشارکت فولاد مبارکه و با حضور وزیر آموزش وپرورش 

افتتاح مرکز آموزشی، رفاهی فرهنگیان شهرستان مبارکه 
هم زمان با روز احســان و نیکوکاری، مرکز آموزشــی، 
رفاهــی فرهنگیان شهرســتان مبارکه با مشــارکت 
شرکت فولاد مبارکه و با حضور وزیر آموزش وپرورش، 
نماینــــدۀ مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای 
اسلامی، مدیرکل آموزش وپرورش استان و مدیر اداره 
کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان اصفهان، 
ائمة جمعه و جماعات، فرماندار، مدیران و مسئولین این 
شهرستان و جمعی از معاونان و مدیران فولاد مبارکه 

افتتاح شد.
 قدردانی وزیر آموزش و پرورش از همراهی شرکت 
فولاد مبارکه در به بهره برداری رساندن مرکز آموزشی، 

رفاهی فرهنگیان شهرستان مبارکه
به گزارش خبرنگار فولاد، در این آیین دکتر ســید 
محمد بطحایی وزیر آموزش وپرورش طی ســخنانی 
گفت: این که شرکت فولاد مبارکه، نماینده شهرستان 
در مجلس شورای اسلامی و سایر مسئولین شهرستان 
به همراهی مردم خیر دست به دست هم دادند تا مرکز 
آموزشی، رفاهی فرهنگیان به بهره برداری برسد، بسیار 
ارزشمند است و باید از این عزیزان صمیمانه قدردانی 

کنیم.
وی تربیت نســل های آینده ساز کشور را مهم ترین 
مأموریت معلمان و فرهنگیان دانست و گفت: مهم ترین 
رکن تربیت را نیروی انسانی تشکیل می دهد و این امر 
در کانون فرهنگیان و معلمان متخصص موجود است. 
فرهنگیان مسیر را برای رشد جامعه فراهم می کنند؛ 
ازاین رو هر قدمی که برای معلمان برداشــته می شود 

به واقع در مسیر صحیحی برداشته شده است.
وی خاطرنشان کرد: وقتی معلمان با آسودگی خاطر 
در سر کلاس های درس حاضر شــوند، این آسودگی 
خاطر به طور مستقیم در کلاس های درس، بروز و ظهور 

پیدا خواهد کرد.
این  که  شرکت فولاد مبـارکـه به مـوازات فعالیت های 
اقتصادی خود به مسئولیت های اجتماعی نیز توجه دارد 

ازویـژگـی های یک سازمان متعالی است
در ادامة این مراسم، مهندس زهرا سعیدی، نماینده 
مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی، با 
بیان این که مردم و به ویژه فرهنگیان شهرستان مبارکه 
از سال 1383 تاکنون در انتظار به بهره برداری رسیدن 
این پروژه بوده اند گفت: برای تکمیل این پروژه حدود 
5 میلیارد و 200 میلیون  تومان سرمایه گذاری انجام 
شده است که در این بین باید از مدیریت شرکت فولاد 
مبارکــه و تمامی عزیزانی که حتی به اندازه یک قدم 
برای تکمیل این پروژه تلاش کردند، تشکر و قدردانی 
کنیــم. به هر تقدیر با تلاش همة عوامل ســاعی در 
این پروژه تلاش شــد تا فرهنگیان محترم بتوانند در 
ایــام تعطیلات عید نوروز از مرکز آموزشــی، رفاهی 

فرهنگیان استفاده کنند.
وی تصریــح کرد: این که شــرکت فــولاد مبارکه 
به مـــــوازات فعالــیت های اقتصـــــــادی خود به 
مسئولیت های اجتماعی نیز توجه دارد از ویژگی های 
یک سازمان متعالی است که فولاد مبارکه به خوبی در 

این مسیر گام برمی دارد.
نماینده مردم مبارکه در مجلس شــورای اسلامی 
در خصوص اهمیت احداث چنیــن مکان هایی برای 
معلمان و فرهنگیان تصریح کــرد: معلمان قهرمانان 
واقعی فرهنگ و آگاهی جامعه هســتند. اگر بخواهیم 
جامعه ای پویا و سرزنده داشته باشیم، به یقین باید زمینه 
پویایی و ســرزندگی معلمان را فراهم کنیم و چنانچه 
بخواهیم در میدان جنگ اقتصادی بر مشکلات غلبه 
کنیم، باید امکانات و ابزار لازم را برای این قشر فرهیخته 
فراهم کنیم.رفع مشکلات حقوق و معیشت فرهنگیان و 
بازنشستگان فرهنگی از دیگر مباحثی بود که مهندس 
زهرا ســعیدی در حضور وزیر آموزش وپرورش به آن ها 

پرداخت.
تعهد به مسئولیت های اجتماعی در سازمان ها 

مصداق خلق ارزش مشترک با جامعه است

ایرج ترابی سرپرست روابط عمومی فولاد مبارکه نیز 
ضمن ابراز خرسندی از به بهره برداری رسیدن این پروژه 
گفت: رشــد و تعالی انسان ها صورت نمی گیرد، مگر با 
آموزش و رشد فرهنگ. مادام که ساختارهای آموزشی 
و فرهنگی در جوامع به خوبی تعریف، عملیاتی و نهادینه 
شــوند، آن جامعه به طور متوازن راه کمال و توسعه و 
تعالی را طی خواهد کرد. در این مســیر ســازمان ها 
و صنایــع به عنوان اعضای جامعه بــا تعهد و عمل به 
مسئولیت های اجتماعی خویش می توانند دوشادوش 
سایر مسئولان و خیرین و با ایجاد اشتغال و کارآفرینی و 
مشارکت در طرح های عمرانی و فرهنگی در خلق ارزش 

مشترک و عمران و آبادانی کشور سهیم باشند.
وی با تأکید بر این که مدیریت فولاد مبارکه از ابتدای 
بهره برداری تاکنون عمل به مسئولیت های اجتماعی 
را یکی از اولویت های اصلی خود دانسته، تصریح کرد: 
ساخت چندین مدرسه، آموزشگاه و مراکز بهداشتی و 
فرهنگی در سطح منطقه و استان اصفهان، یاری رسانی 
به مددجویان کمیتة امداد، حضور مؤثر در هنگام وقوع 
بلایای طبیعی و مشارکت در طرح هایی که به نوعی در 
راستای خدمت به فرهنگیان محترم بوده است برخی 

از اقدامات فولاد مبارکه در راســتای مســئولیت های 
اجتماعی شرکت است.

وی در بخش پایانی سخنان خود ابراز امیدواری کرد 
در نتیجة تعامل روزافزون جامعه با صنعت شاهد رشد و 

شکوفایی بیشتر ایران اسلامی باشیم.
مدیران فولاد مبارکه انصافا در تمامی ادوار همکاری 
بسیار صمیمانه و سازنده ای با آموزش پرورش استان 

داشته اند
این گزارش حاکی است در ادامه این مراسم محمد 
اعتدادی مدیــرکل آموزش وپرورش اســتان اصفهان 
گفت: امروز در راستای تکریم هرچه بیشتر معلمان و 
فرهنگیان محترم شاهد به بهره برداری رسیدن مرکز 

آموزشی، رفاهی فرهنگیان شهرستان مبارکه بودیم.
وی در همین راستا از همکاری و مشارکت شرکت 
فولاد مبارکه در به ثمر رســیدن این پروژه قدردانی و 
تصریــح کرد: مدیران و معاونان فولاد مبارکه انصافا در 
تمامی ادوار همکاری بســیار صمیمانه و سازنده ای با 
آموزش پرورش استان داشته اند که جای قدردانی دارد. 
وی همچنین از پیگیری های نمایندۀ مردم شهرستان 
در مجلس شورای اسلامی، تلاش های فرماندار، خیرین 
و سایر ارگان ها و کسانی که به انحای مختلف در به ثمر 
رسیدن این پروژه همت گماردند، تشکر و قدردانی کرد.

بهره گیری از تجارب و ظرفیت های علمی و فناورانة 
فولاد مبارکه در آموزش وپرورش بـه فراهم آوردن بستر 
مناســب برای کارآفرینی و اشتغال زایی در شهرستان 

کمک مؤثری خواهد کرد
ســعید باقری مدیر آموزش وپرورش شهرستان 
مبارکه در حاشیة برگزاری این مراسم در مصاحبه 
با خبرنگار فولاد گفت: شــرکت فــولاد مبارکه در 
حــوزه مســئولیت های اجتماعی همــواره تعامل 
سازنده ای با آموزش وپرورش شهرستان داشته است. 
در برنامه هــای آتی ما نیز گســترش این تعاملات، 
به ویژه در جهت اســتفادۀ حداکثری هنرستان ها و 
دانشکده های فنی از دستاوردهای علمی و فناورانة 
فولاد مبارکه در دســتور کار است. اعتقاد ما بر این 
است که بهره گیری از تجارب و ظرفیت های علمی 
و فناورانة فولاد مبارکه در آموزش وپرورش به فراهم 
آوردن بستر مناسب برای کارآفرینی و اشتغال زایی 
در شهرستان کمک مؤثری خواهد کرد. وی با اشاره 
به نقش سازندۀ فولاد مبارکه در تکمیل و راه اندازی 
کلینک دندان پزشکی فرهنگیان شهرستان مبارکه 
و مرکز آموزشی و رفاهی فرهنگیان این شهرستان 
خاطرنشان کرد: این پروژه ها سال ها به دلیل کمبود 
نقدینگی معطل مانده بود که با همت شرکت فولاد 
مبارکه و مســئولین شهرســتان تکمیل شد و به 

بهره برداری رسید.

در راستای تامین پایدار سامانه های تولید و توزیع آب شرب دراصفهان صورت می گیرد
توسعه تجهيزات ابزار دقيق در حوزه پايش كمی و كيفی  آب شرب

هاشم امینی رئیس هیات مدیره گفت مدیرعامل شرکت 
آب وفاضلاب اســتان اصفهان گفت: توسعه تجهیزات ابزار 
دقیــق در حوزه پایش کمی و کیفی  آب شــرب با هدف 
تامین پایدار در دستور کارقرارگرفت چرا که در حال حاضر 
آب شرب بیش از ۴ میلیون نفر در استان اصفهان از طریق 
یک سامانه آبرسانی انجام می شود و  به توسعه تجهیزات و 
استفاده از تکنولوژی در امر آبرسانی در استان اصفهان اشاره 
کرد و بیان داشــت: 126 باب شیرخانه روی خطوط اصلی  
انتقال با هدف کنترل بیشتر بر توزیع آب  احداث شد.این در 
حالیست که توسعه و تکمیل سیستم  تله متری تاسیسات 
آبرســانی عملیاتی گردید و راه اندازی 60 ایستگاه دارای 
قابلیت مانیتورینگ و صدور فرمان مرکزی و ۴0انشــعاب 
دارای: عملگر برقی با قابلیت فرمان اتوماتیک دبی، فشار یا 
هر دو پارامتر به منظور تله متری شــبکه توزیع آب شهر 

اصفهان در دستور کار قرار گرفت .

وی با بیان اینکه  تحلیل شبکه های توزیع و استخراج 
مدلهای بهسازی هیدرولیکی و زون بندی شبکه های 
توزیع ، ارتقای بهــره وری را در بر دارد تصریح کرد: با 
بهســازی هیدرولیکی و زون بندی شبکه های توزیع 
راند مان تولید آب افزایش می یابد که در نهایت موجب 
افزایش بهره وری در تامین آب میشود که در این زمینه  
بــرروی 200 حوضچه کنترل فشــار مطالعات جامع 

هیدرولیک انجام شد 
وی ادامــه داد: 68 ایســتگاه  کنتــرل و مانیتورینگ 
تاسیسات آبرساني در شهرهای تحت پوشش طرح آبرسانی 
اصفهان بزرگ راه اندازی شد . تا توزیع آب در سطح استان 

عادلانه توزیع شود
او افــزود: طراحی و تجهیز ۴دســتگاه دیــزل ژنراتور 
پرتابل به ظرفیــت  KVA 2۴00  به منظور ایجاد امکان 
استفاده سیار ، ایجاد ظرفیت KVA 27771 پتانسیل برق 

اضطراری در سطح استان از طریق تجهیز 75 دستگاه دیزل 
ژنراتور از دیگر اقدامات در راستای تامین آب شرب در مواقع 

اضطراری می باشد.
هاشــم امینی افزود: پایش کیفی شبکه توزیع آب با 
استقرار ایســتگاه های کنترل کیفی برای چهار پارامتر 
اساسی کلر ، کدورت ، هدایت الکتریکی ، پی اچ انجام می 
شــود .وی به دیگر تدابیری که منجر به تامین پایدار آب 
شرب در استان اصفهان می شود پرداخت و اظهار داشت: 
پیگیری تکمیل و راه اندازی سامانه دوم آبرسانی اصفهان 
بزرگ، شناسایی منابع تامین آب جدید در سطح استان ، 
پیگیری سیاست استفاده از ظرفیت شبکه های موازی)دو 
شبکه ای( در شهرهای خاص،توسعه و استقرار آب شیرین 
کن در مناطقــی که دارای منابع آبی با EC بالااز جمله 
مواردی است که بسیار موثر در تامین پایدار آب شرب در 

اصفهان بزرگ است.

خبر

 محمدرضا کلائی: جدیت 
در برخورد با فساد مالی 

 کرج میزبان خوبی برای 
سرمایه گذاران

محمدرضا کلائی شهردار مشهد 
با تاکید بر اینکه در بحث مبارزه 
با فســاد اداری در شــهرداری 
مشهد اقدامات زیادی به صورت 
نامحســوس انجام شده و تنها 
به یک مــورد که چندی پیش 
رســانه ای شــد، محدود نبوده 
است، گفت: به مردم اطمینان 
می دهیم که در مبارزه با فساد 
اداری در شهرداری بسیار جدی 

هستیم و دراین مدت 15 مورد تخلف در شهرداری شناسایی 
که کارمندان خاطی از ســوی نیروهای حراست بازداشت و 
پرونده آنها در حال رسیدگی است. مهم ترین امانتی ما هویت 
و برند شهر مشهد است وی در پاسخ به سئوال یکی دیگر از 
خبرنگاران درباره سهم 3 درصدی آموزش و پرورش از عوارض 
صدور پروانه نیز گفت: این موضوع در شــورای شهر تصویب 
و تاکنون حدود 60 میلیارد آن پرداخت شــده است. کلائی 
تصریح کرد: عددی که حاصل از این سهم است باید در مشهد 
خرج شود این مطالبه را با کمک رسانه ها باید دنبال کنیم ما 
در خصوص پروژه کتابخانه مرکزی نیز که سال ها نیمه کاره 
مانده بود درخواست کردیم که از محل 20 میلیارد تومان سهم 
نیم درصدی پرداختی شهرداری تکمیل شود که این کار انجام 
شد. شهردار مشهد با اشاره به اینکه گفته شود بیایید بنشینیم 
و یک مسئله را برای همیشه حل کنیم نه مناسب می دانم و نه 
امکانپذیر است، گفت: شهر یک موجود زنده و در حال توسعه 
است و نمی توانیم موضوعات را یکبار برای همیشه حل کنیم اما 
اینکه موضوعات را مطرح کرده و در راستای بهبود آن حرکت 
کنیم را قبول داریم. وی ادامه داد: شــهر مشهد به عنوان یک 
امانت در دست ماست و مهمترین امانت در این میان هویت 
و برند شهر مشهد اســت که باید آن را حفظ کنیم و بهبود 
ببخشــیم و در حفظ این امانت تردید نداریم اما می توانیم در 
خصوص موضوعات مختلف گفتگو کنیم که باید هم نظری 
در این زمینه انجام شود که به این موضوع خیلی خوش بین 
هستم و مشهد را در مقایسه به شرایط کشور و سایر شهرها 

مستعد توسعه می دانم.

علی اصغر کمالی زاده  شهردار کرج 
در همایــش بازاریابی شــهری در 
توسعه سرمایه گذاری و گردشگری 
گفت: در مدیریت شهری به دنبال 
جذب حداکثری مشارکت و سرمایه 
گذاری بخش خصوصی در پروژه ها و 
طرح های اجرایی هستیم، جذب این 
مشارکت ها باعث کاهش تنگناهای 

مالی موجود و تسریع در اجرای پروژه های تعریف شده خواهد شد. 
با توجه به شرایط اقتصادی و سیاسی موجود، جذب سرمایه گذار با 
دشــواری های خاصی همراه است چون سرمایه گذاری از ریسک ها 
و شــرایط داخلی و خارجی متاثر اســت و نمی توان این واقعیت را 
نادیده گرفت و علی رغم موانع موجود ســازمان ســرمایه گذاری و 
مشارکت های مردمی شــهرداری کرج گام های مثبتی برای جذب 
سرمایه گذاران برداشته اســت و این سازمان بسته های ویژه ای را 
برای سرمایه گذاران فراهم کرده تا انگیزه و اعتماد آنها برای مشارکت 
در پروژه های شــهری افزایش یابد. شهرداری این آمادگی را دارد تا 
میزبان خوبی برای سرمایه گذاران باشد و از این طریق مسیر توسعه 
همه جانبه این شهر را با سرعت بیشتری هموار کند. کرج در بحث 
گردشگری ظرفیت های ویژه ای دارد که اغلب ناشناخته باقی مانده 
اند و یکی از مهمترین پروژه های گردشگری این شهر تلکابین بیلقان 
است که به دنبال یک سرمایه گذار خوب برای اجرای آن هستیم و 
اداره کل امور مالیاتی البرز مسئولین سرمایه گذاری داخلی و خارجی 
در استان است و امید است با تعامل بیشتر با این اداره بتوانیم زمینه 
برگزاری همایش های بین المللی معرفی فرصت های سرمایه گذاری 

در استان را فراهم کنیم.

سلام بر شهیدان و خانواده های محترمشان
ما شهید را پرچم پیروزی می دانیم و به آن مفتخر هستیم. 

)مقام معظم رهبری(
مکتب ســرخ شهادت برگرفته از آموزه های عاشورا است و 
گرامیداشت شهیدان ، تجلیل از برترین خصال بشری است. 
طلیعه نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران محصول ایثار 
و مجاهدت هزاران شــهید است که با جانفشانی در عرصه 
های مختلف و مقاطع تاریخی و حســاس انقلاب اسلامی 
، پیام آوران ایســتادگی در برابر دشمنان اسلام شدند. روز 
بزرگداشت شهدا را گرامی داشته و به محضر همه خانواده 
های بزرگوار شهدا و ایثارگران هشت سال دفاع مقدس ادای 

احترام میکنیم.

افزايش 
 سالانه 
 ۳ متر 
فضای سبز 
قم 

شهردار قم گفت: برای توسعه و افزایش سرانه  فضای سبز 
قم به ازای هر شــهروند 3 متر در هرسال در نظر گرفته شده 
که امســال بالغ بر 70 درصد توسعه و رشد اتفاق افتاده است.  
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در اهمیت مسئله درختکاری 
و افزایش ســرانه های ســبز اظهار داشــت: تلاش می شود 
در برنامه های 5 و 20 ســاله شــهرداری قم بــه تمام اهداف 
تعیین شده در زمینهٔ توسعه سرانه های سبز برسیم. وی افزود: 
سیاست گذاری شهرداری قم افزایش 3 متر سرانه فضای سبز 
برای هر شــهروند قمی به ازای هرسال است، این به این معنا 
بوده که شهرداری باید 150 هکتار هرسال به سرانه و سطح 

فضای سبز شهر قم اضافه کند.
شهردار قم تأکید کرد: با توجه به اینکه مسئله استفاده 
از آب های خاکســتری و پســاب فاضلاب شهری قم در 
فضای ســبز قطعی  شــده، به نظر می رسد تا چشم انداز 
1۴00 شهر قم، شهرداری بتواند هرسال 3 متر به سرانه  

فضای سبز قم اضافه کند.
سقائیان نژاد عنوان کرد: در توسعه و افزایش سرانه  فضای  
سبز قم به ازای هر شهروند 3 متر در سال در نظر گرفته شده 
که  امسال بالغ بر 70 درصد توسعه و رشد اتفاق افتاده است، با 
اتمام زیرساخت های آب رسانی در سال 97 در سال 98 سرعت 
توسعه سرانه های سبز قم بسیار بیشتر از چهار سال گذشته 

خواهد بود.
وی تأکید کرد: علاوه بر احداث دو بوستان 1000 هکتاری 
تا 5 سال آینده در شهر قم، در هر منطقه از مناطق هشت گانه 

شهری نیز نزدیک به 9 بوستان در سال 98 احداث می شود.
شهردار قم با اشاره به ضرورت استفاده از پسماندهای شهری 
تصریح کرد: شهرداری قم با تلاش های انجام شده از سال آینده 
بخش مهمی از نیازهای آبی خود را از طریق پســماند تأمین 
خواهد کرد، ورود پســماند به حوزه فضای سبز شاهد توسعه 

چشم گیری در حوزه فضای سبز شهر قم خواهیم بود.
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پیام بهمن معین پورشهردار قائم شهر 
بمناسبت گرامیداشت روز شهدا



ولادت حضرت امام علی )ع( و آغاز ایام البیض )اعتکاف( گرامی باد    عکس نوشت
شمارۀ بعدی هفته نامه، درتاریخ 1398/01/17 منتشر خواهد شد.
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اعطای نشان ذوالفقار
در مراسم اعطای نشان ذوالفقار به سرلشکر سلیمانی

رهبر انقلاب: مجاهدت در راه خدا 
با پاداش دنیایی قابل جبران نیست

بیانات رهبر انقلاب در مراســم اعطای نشان عالی ذوالفقار به فرمانده 
نیروی قدس سپاه پاسداران متنتشر شد. مجاهدت در راه خدا با پاداش 

دنیایی قابل جبران نیست
پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله خامنه ای: 
بیانات در مراسم اعطای نشان عالی ذوالفقار به فرمانده نیروی قدس 

سپاه پاسداران انقلاب اسلامی منتشر شد.
متن بیانات به شرح زیر است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
مجاهدت هــای در راه خدا با این چیز ها قابل مقابله و قابل جبران 
نیست. خدای متعال میفرماید: »إنَِّ اللهَ اشْتَرَی مِنَ المُْؤْمِنِینَ أنَفُسَهُمْ 
وَ أمَْوَالهَُم بأِنََّ لهَُمُ الجَْنَّةَ یقَُاتلُِونَ فیِ سَبِیلِ اللهِ فَیَقْتُلُونَ وَ یقُْتَلُونَ« )1( 
آنچه در برابر مجاهدت در راه خدا وجود دارد و خدای متعال در مقابل 
تقدیم کردن و روی دســت گرفتن جان و مال در راه خدا قرار داده، 

بهشت است، رضای خدا است.
آن چیز هایی که در دست و بال ما است -چه تشکّر زبانی مان، چه 
تشکّر عملی مان، چه نشانمان، چه درجه ای که میدهیم- چیز هایی 
است که بر حسب محاسبات مادّیِ دنیایی قابل ذکر است، امّا بر حسب 
محاسبات معنوی و الهی قابل ذکر نیست. الحمدلله همه ی شما ها این 
مجاهدت ها را کردید، تلاش کردید. الحمدلله خدای متعال به این برادر 
بسیار عزیزمان -آقای سلیمانی- )2( هم توفیق داده. ایشان بارها، بارها، 
بار ها جان خودشان را در معرض تهاجم دشمن قرار داده اند، در راه خدا، 

؛ و مجاهدت کرده اند. برای خدا و مخلصاً لِلهّ
ان شاءالله خدای متعال به ایشان اجر بدهد و تفضّل کند و زندگی 
ایشــان را با سعادت، و عاقبت ایشان را با شهادت قرار بدهد، البتّه نه 
حالا. هنوز ســال ها جمهوری اسلامی با ایشــان کار دارد. امّا بالاخره 

آخرش ان شاءالله شهادت باشد. ان شاءالله مبارکتان باشد.
1( ســوره ی توبه، بخشی از آیه ی 111: »درحقیقت، خدا از مؤمنان، 
جان و مالشان را به ]بهای[اینکه بهشت برای آنان باشد، خریده است؛ 
همان کسانی که در راه خدا میجنگند و میکُشند و کشته میشوند....«

2( سردار سرلشکر پاسدار قاسم سلیمانی، فرمانده نیروی قدس سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی
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